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ΜΑΡIΝΑ-ΣΕΛHΝΗ ΚΑΤΣΑΪΤΗ
Αυτός που δεν πρέπει
να λέγεται πατέρας
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Η «αμνησία» 
των αυτοδιοικητικών
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στην κεντρική εξουσία!

Νέα στοιχεία μετά τις καταγγελίες
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Politically Incorrect 
Ο «πρωθυπουργός» 
Βενιζέλος, ο Γαβαλάς
και τα κλαρίνα - Ποια 
υφυπουργός μόνο 
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Ο «ανεπιθύμητος» ομογενής, 
το λιμάνι της Θεσσαλονίκης και 
το αόρατο μπλόκο της εξουσίας
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• Διαδηλώσεις-ντροπή στα λιμάνια κατά Ισραηλινών τουριστών
• Συγκρούσεις με ΜΑΤ και προσαγωγές

«πνίγουν» τον ελληνικό τουρισμό 

ΣΕΛ. 14
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H
κυβερνητική πρόταση για σύσταση Εξεταστικής
Επιτροπής που θα διερευνήσει σε βάθος χρό-
νου συνολικά τη λειτουργία του ΟΠΕΚΕΠΕ θα

ψηφιστεί, όπως όλα δείχνουν, χωρίς δυσάρεστες εκπλή-
ξεις για την κυβέρνηση. Τυχόν «διαρροές», που κάποιοι
πομπωδώς προεξοφλούν, μένει να επιβεβαιωθούν. Αλλά
και στην περίπτωση που υπάρξουν, το πιθανότερο είναι
ότι θα δώσουν άλλη μια αφορμή στον Κυριάκο Μητσοτά-
κη να ενισχύσει το αρχηγικό του προφίλ και τα ΜΜΕ να
κάνουν πιο πιπεράτη μια κατά τα άλλα βαρετή θερινή επι-
καιρότητα.

Το θέμα όμως δεν είναι η μικροπολιτική. Το θέμα στην
προκειμένη περίπτωση είναι αν η κοινοβουλευτική διερεύ-
νηση της υπόθεσης μπορεί να συμβάλει στην εξυγίανση του
Οργανισμού, ο οποίος αποτελεί σημείο-κλειδί για την ανα-
γέννηση του πρωτογενούς τομέα στη χώρα. Τώρα, για το αν
και κατά πόσο υπάρχουν ποινικές ευθύνες πολιτικών προ-
σώπων για το «πάρτι του ΟΠΕΚΕΠΕ», μέσω της συγκεκριμέ-
νης διαδικασίας δεν αποκλείεται να εντοπιστούν. 

Και τότε, όπως έχει ξεκαθαρίσει κατ’ επανάληψη η κυ-
βέρνηση, δεν αποκλείεται (εφόσον θα δικαιολογείται) η
σύσταση Προανακριτικής. Αυτός είναι ο λόγος που η κυ-
βέρνηση σημειώνει ότι μετά τη σημερινή ψήφιση της
Εξεταστικής, παρέλκουν οι λόγοι ψήφισης της Προανα-
κριτικής για τους δυο πρώην υπουργούς. 

Αλλά και για έναν επιπλέον, πολύ σημαντικό λόγο.
Διότι, σύσταση νέας Προανακριτικής για τους ίδιους
ακριβώς λόγους και τα ίδια ακριβώς στοιχεία δεν υπα-
γορεύεται εκ του νόμου. Συνεπώς, αν η κυβέρνηση έλε-
γε «ναι» στην Προανάκριση των Βορίδη - Αυγενάκη, θα
απέκλειε μελλοντικά τυχόν προανάκριση για πολιτικά
πρόσωπα που τυχόν προκύψουν από τη διαδικασία της
Εξεταστικής.

Η αντιπολίτευση, και πολύ περισσότερο το ΠΑΣΟΚ, για
λόγους πολιτικών εντυπώσεων, επιμένει στο αφήγημα

της συγκάλυψης. Όμως, κατά τον ίδιο τρόπο επιτρέπει
στην κυβέρνηση να την κατηγορήσει για «ανάποδη συγ-
κάλυψη». Πως επιδιώκει δηλαδή να περιοριστεί η προ-
ανάκριση μόνο στους δυο υπουργούς της ΝΔ και να απο-
κλειστεί για οποιοδήποτε άλλον. Προφανώς, αυτός είναι
ένας ακόμα σοβαρός λόγος για να την απορρίψει η κυ-
βέρνηση. Αλλά και ο λόγος για τον οποίο ο πρωθυπουρ-
γός επέλεξε να αντεπιτεθεί σε ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ, οι
οποίοι κυβέρνησαν και έχουν μερίδιο ευθύνης για ό,τι
διαχρονικά συνέβαινε στον αμαρτωλό Οργανισμό. Ειδικά
ο ΣΥΡΙΖΑ, που επί ημερών του δημιουργήθηκε το πρό-
βλημα με τα εικονικά βοσκοτόπια.

Ωστόσο, το ζητούμενο για την κυβέρνηση δεν είναι
απλά να αποκαλύψει την «ανάποδη συγκάλυψη». Το ζη-
τούμενο είναι μέσω της Εξεταστικής Επιτροπής να δημι-
ουργήσει ένα «παράθυρο ευκαιρίας», ώστε το θέμα να
συζητηθεί σε βάθος και σε δημόσια θέα και να δοθεί η
δυνατότητα στον αγροτικό κόσμο να κρίνει και να συγ-
κρίνει πρόσωπα και καταστάσεις.
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Η ανάποδη συγκάλυψη

Το ζητούμενο είναι
μέσω της Εξεταστικής

Επιτροπής
να δημιουργηθεί
ένα «παράθυρο

ευκαιρίας», 
ώστε το θέμα
να συζητηθεί 

σε βάθος 
και σε δημόσια θέα
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Μ
ε απεριόριστα λεπτά ομιλίας1 εμπλουτίζονται τα
προγράμματα COSMOTE 5G WiFi, προσφέρον-
τας μια ολοκληρωμένη εμπειρία επικοινωνίας.

Οι πελάτες της COSMOTE TELEKOM, μέσω της υπηρεσίας
COSMOTE 5G WiFi, έχουν πλέον στη διάθεσή τους
απεριόριστο WiFi internet, απεριόριστα λεπτά ομιλίας
προς εθνικά σταθερά και κινητά, καθώς και δυνατότητα
κλήσεων προς διεθνείς αριθμούς και αριθμούς έκτακτης
ανάγκης, χωρίς καμία αλλαγή στο μηνιαίο πάγιο. Επιπλέον,
παρέχεται δωρεάν ο εξοπλισμός router τελευταίας 
τεχνολογίας2 με υποστήριξη WiFi 6. 

Το COSMOTE 5G WiFi αποτελεί την ιδανική λύση για
γρήγορο και αξιόπιστο Internet εκεί όπου δεν έχει φτάσει
ακόμα η οπτική ίνα, τόσο για κατοικίες όσο και επιχειρή-
σεις. Εύκολα, χωρίς δορυφορικά πιάτα και χωρίς επιρροή
από καιρικές συνθήκες. Κι όλα αυτά, μέσω τους πανίσχυ-
ρου router, που μετατρέπει τη δύναμη του δικτύου CO-
SMOTE 5G σε δίκτυο σταθερής.

Ειδικότερα, τα προγράμματα συμβολαίου διαμορφώ-
νονται ως εξής: 

COSMOTE 5G WiFi DOUBLE PLAY 50: απεριόριστα λε-
πτά ομιλίας προς σταθερά και κινητά και internet έως
50Mbps, στα €30,90/μήνα3

COSMOTE 5G WiFi DOUBLE PLAY 300: απεριόριστα λε-
πτά ομιλίας προς σταθερά και κινητά και internet έως
300Mbps, στα €35,90/μήνα

Για όσους δεν θέλουν δέσμευση συμβολαίου, διατίθεται
το πρόγραμμα COSMOTE 5G WiFi 300 CONTRACT FREE,
μόνο με υπηρεσία Internet, με ταχύτητες ως 300Mbps, στα
€35,90/μήνα, με εφάπαξ χρέωση εξοπλισμού τώρα στα
€2294. Το πρόγραμμα αυτό παρέχει ευέλιξία στους χρή-
στες, καθώς μπορούν να το χρησιμοποιήσουν για όσο διά-
στημα το χρειάζονται και να το διακόψουν όποτε επιθυ-
μούν.

Το COSMOTE 5G WiFi υποστηρίζεται από εξοπλισμό τό-
σο για τον εσωτερικό, όσο και για τον εξωτερικό5 χώρο του
σπιτιού ή της επιχείρησης. Ανάλογα με την κάλυψη και τις
ιδιαιτερότητες της εκάστοτε περιοχής, η COSMOTE TELE-
KOM προτείνει τον κατάλληλο τύπο εξοπλισμού, διασφαλί-
ζοντας έτσι την καλύτερη δυνατή σύνδεση και ποιότητα της
υπηρεσίας. 

Δωρεάν πάγια για 2 μήνες 
Δώρο τα πάγια των 2 πρώτων μηνών στα προγράμματα

COSMOTE 5G WiFi προσφέρει η COSMOTE TELEKOM. Η
προσφορά ισχύει για κάθε νέα ενεργοποίηση έως και την
1η Σεπτεμβρίου. 

Επιπλέον, οι πελάτες της εταιρείας που θα εντάξουν το
COSMOTE 5G WiFi πρόγραμμά τους σε MagentaONE σχή-

μα και το συνδυάσουν με COSMOTE TV, απολαμβάνουν
έως 12€ έκπτωση στον λογαριασμό του του COSMOTE 5G
WiFi τους κάθε μήνα.

Το COSMOTE 5G WiFi ξεχωρίζει 
χάρη στο 5G Stand Alone

Η καινοτόμα υπηρεσία COSMOTE 5G WiFi αξιοποιεί την
τεχνολογία Fixed Wireless Access (FWA) που στηρίζεται
στο δίκτυο 5G, καθώς και στο 5G Stand Alone (5G+), το
οποίο μόνο η COSMOTE TELEKOM διαθέτει εμπορικά
στην Ελλάδα. Το δίκτυο COSMOTE 5G+, η κάλυψη του
οποίου έχει ξεπεράσει το 70% πανελλαδικά, προσφέρει
πολύ υψηλές ταχύτητες έως 300Mbps, σταθερή απόδοση
για μεγάλο αριθμό χρηστών, άμεση απόκριση, αλλά και τε-

ράστια χωρητικότητα. Ιδιαίτερη δυναμική δίνει στο 5G+ το
Network Slicing. Κάθε ένα από τα slices λειτουργεί ως
ανεξάρτητο δίκτυο, σχεδιασμένο για συγκεκριμένες απαι-
τήσεις σε εύρος ζώνης και ταχύτητες. 

Ολοκληρωμένη τεχνική υποστήριξη
Η COSMOTE TELEKOM προσφέρει ολοκληρωμένη τε-

χνική υποστήριξη, όχι μόνο για την εγκατάσταση και την
αρχική ενεργοποίηση, αλλά και καθ’ όλη τη διάρκεια χρή-
σης της υπηρεσίας. Οι τεχνικοί της εταιρείας φροντίζουν
για την απρόσκοπτη λειτουργία της υπηρεσίας, αλλά και
για την έγκαιρη αντιμετώπιση τυχόν τεχνικών θεμάτων με
στόχο την άριστη εμπειρία πελάτη, σε κάθε στάδιο της εξυ-
πηρέτησης.

1 Τα λεπτά ομιλίας αφορούν μόνο σε κλήσεις προς όλα τα εθνικά δίκτυα σταθερής και κινητής τηλεφωνίας (γεωγραφικούς αριθμούς και αριθμούς κινητής τηλεφωνίας), εξαιρουμένων των κλήσεων 

προς μη γεωγραφικούς αριθμούς (εκτός των αριθμών κινητής τηλεφωνίας).
2 Για τα προγράμματα με δέσμευση, ο απαιτούμενος εξοπλισμός παρέχεται με χρησιδάνειο.
3 Οι τιμές περιλαμβάνουν ΦΠΑ και Τέλη Κινητής Τηλεφωνίας.
4 Η προσφορά ισχύει έως 31/08/25.
5 Σε περίπτωση Outdoor εξοπλισμού, η εγκατάσταση γίνεται από εξειδικευμένο τεχνικό με χρέωση.

COSMOTE 5G WiFi: Γρήγορο και αξιόπιστο ίντερνετ για 
το σπίτι και την επιχείρηση, τώρα και με απεριόριστη ομιλία

• Ολοκληρωμένες υπηρεσίες σταθερής και γρήγορο και αξιόπιστο Ιnternet παντού στην Ελλάδα
όπου δεν έχει φτάσει η οπτική ίνα, με τη δύναμη του δικτύου COSMOTE 5G

• COSMOTE 5G WiFi με απεριόριστη ομιλία, χωρίς καμία αλλαγή στο μηνιαίο πάγιο
• Δώρο τα πάγια για 2 μήνες με κάθε νέα ενεργοποίηση



Η
εξαιρετικά οξεία αντίδραση του
πρωθυπουργού στις χθεσινές κατη-
γορίες του αρχηγού της αξιωματικής

αντιπολίτευσης Ν. Ανδρουλάκη περί «εγκλη-
ματικής οργάνωσης» με φόντο το σκάνδαλο
του ΟΠΕΚΕΠΕ, επιβεβαιώνει ότι είναι πλέον
στρατηγική επιλογή του Κ. Μητσοτάκη να
αναδείξει ως βασικό αντίπαλο της ΝΔ το ΠΑ-
ΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ και να μην του αφήσει χώρο να

διευρύνει περαιτέρω την
εκλογική του επιρροή στον
χώρο του Κέντρου.

Ο πρωθυπουργός, από του
βήματος της Βουλής στη συ-
ζήτηση επί της πρότασης της
ΝΔ για σύσταση Εξεταστικής
Επιτροπής που θα διερευνή-
σει όλα τα σκάνδαλα του
ΟΠΕΚΕΠΕ από την ίδρυση

του Οργανισμού το 1998, σήκωσε το γάντι και
απάντησε σε μία προς μία τις κατηγορίες της
Χαριλάου Τρικούπη, που, αν και πρόσφατα
αποδείχθηκε ότι στελέχη της έχουν… βάλει
το δάκτυλο στο μέλι, επιτέθηκε με σφοδρότη-
τα κατά της κυβερνητικής παράταξης και του
ίδιου του πρωθυπουργού. 

Ο Κ. Μητσοτάκης κατηγόρησε τον Ν. Αν-
δρουλάκη για «ηθική αλά καρτ» λέγοντας χα-
ρακτηριστικά: «“Είναι ΟΚ να γράψει και κάτι
παραπάνω ένας αγρότης!” Αυτό είπατε! Ηθι-
κή αλά καρτ! Αν δυσκολεύεστε και δεν το εν-
νοείτε, ας ανακαλέσετε. Όλα αυτά για να κά-
νετε μια ηθική αντιπαραβολή ενός αθώου
αγρότη και μιας εγκληματικής οργάνωσης. Κ.
Ανδρουλάκη, είπατε κάτι πολύ βαρύ... Ανα-
φερθήκατε σε εγκληματική οργάνωση και
δεν το αμφισβητώ, μιλήσατε για μαύρο χρή-
μα! Σε ποιους πήγε; Ανυπόστατες κατηγορίες
που έχουν αποδέκτη μια ολόκληρη παράταξη
και τις απορρίπτουμε συλλήβδην».

«Να έχουμε αίσθηση» 
Σε άλλο σημείο της ομιλίας του δε, επιδίω-

ξε να εμφανίσει τον κ. Ανδρουλάκη ως παρω-
χημένο ηγέτη, που ασκεί την εξουσία του κα-
τά τα πρότυπα περασμένων δεκαετιών. «Η
δεκαετία του ’80, την οποία εγώ βίωσα πολύ
έντονα στην Κρήτη, ήταν κατεξοχήν ταυτι-
σμένη με τέτοιου είδους διευθετήσεις, πρω-
τίστως στον πρωτογενή τομέα, όταν δημιουρ-
γήθηκε το σκάνδαλο των αγροτικών συνεται-
ρισμών, όταν μεγαλούργησαν οι “πρασινο-
φρουροί” με τους δικούς τους κανόνες στην
Κρήτη εκείνη την εποχή και όταν έσκασε το
σκάνδαλο με το καλαμπόκι και πολλά άλλα»,
είπε ο πρωθυπουργός και πρόσθεσε : «Αλλά
θα πίστευα πραγματικά ότι η δική μας γενιά,
εσείς και εγώ, θα θέλαμε αυτά να τα αφήσου-
με πίσω μας. Αλλά, ξέρετε, πολλές φορές
μού δίνετε την εντύπωση ότι παρουσιάζεστε
ως ένα κακέκτυπο του ΠΑΣΟΚ της δεκαετίας
του ’80, απλά χωρίς το χάρισμα του Ανδρέα
Παπανδρέου. Αφήσαμε πίσω αυτές τις επο-

χές, κ. Ανδρουλάκη. Και καλό είναι να έχουμε
μια αίσθηση ότι προχωράμε, εκσυγχρονίζου-
με τον πολιτικό διάλογο και δεν αναλωνόμα-
στε σε τέτοιου είδους χαρακτηρισμούς».

Αμηχανία 
Απαντώντας, μάλλον αμήχανα, ο αρχηγός

του ΠΑΣΟΚ υποστήριξε ότι δεν έχει το ταλέν-
το του Ανδρέα Παπανδρέου αλλά ούτε και το
ταλέντο του πρωθυπουργού να εμπλέκεται
συνεχώς σε καταστάσεις διαφθοράς, προ-
στατεύοντας «γαλάζια» παιδιά και μη επιτρέ-
ποντας στην ελληνική δικαιοσύνη να αξιολο-
γήσει τις πράξεις του. «Γι’ αυτό είμαστε πολύ
διαφορετικοί. Και αυτή η διαφορετικότητά
μου είναι το μεγάλο πλεονέκτημά μου σε
σχέση με σας», είπε.

Στο Μέγαρο Μαξίμου, με εργαλείο και τις
τελευταίες δημοσκοπήσεις, που έδειξαν ότι η
συντριπτική πλειονότητα των πολιτών ψέγει
μεν την κυβέρνηση γιατί δεν έκανε κάτι για να
διορθώσει τα κακώς κείμενα στο πεδίο των

αγροτικών ευρωπαϊκών επιδοτήσεων κατά τα
έξι χρόνια του βίου της, αλλά θεωρούν ότι το
σκάνδαλο του ΟΠΕΚΕΠΕ είναι διαχρονικό
και διακομματικό και έχουν ευθύνες όλοι
όσοι κυβέρνησαν τον τόπο. Γι’ αυτό και σε
πολλά σημεία της ομιλίας του, ο κ. Μητσοτά-
κης κατηγόρησε χθες το ΠΑΣΟΚ ότι αδιαφο-
ρεί για την ουσία και επιλέγει «εμμονικά να
αποδίδει κάθε παθογένεια του κράτους στην
κυβέρνηση, με μοναδικό ζητούμενο να την
πλήξει, χωρίς να επιδιώκει λύσεις» αλλά αν-
τιπαράθεση. 

Κυβερνητικός εκπρόσωπος 
Σε αυτή την κατεύθυνση ήταν άλλωστε, και

τα προχθεσινά «καρφιά» του κυβερνητικού
εκπροσώπου ότι «φωνάζει αυτός ο οποίος
έχει κάτι να φοβηθεί», καλώντας το ΠΑΣΟΚ
να δώσει εξηγήσεις για «τα στελέχη, τα μέλη,
τους φίλους, τους συνεργάτες του ΠΑΣΟΚ και
του κυρίου Ανδρουλάκη, που φαίνεται ότι
έχουν εμπλοκή σε υποθέσεις παράνομων ή

μη, ή τέλος πάντων ελεγχόμενων αγροτικών
επιδοτήσεων».

Με τη σημερινή συζήτηση επί των προτά-
σεων του ΠΑΣΟΚ και του ΣΥΡΙΖΑ-Νέας Αρι-
στεράς για σύσταση Προανακριτικής Επιτρο-
πής κατά των πρώην υπουργών Μ. Βορίδη και
Λ. Αυγενάκη, από την οποία πιθανότατα θα
αποχωρήσει η ΝΔ, πέφτει η αυλαία μιας ιδι-
αίτερα φορτισμένης κοινοβουλευτικής πε-
ριόδου, με την κυβέρνηση και την αξιωματική
αντιπολίτευση να δίνουν πλέον ραντεβού το
φθινόπωρο.

Το κυβερνητικό επιτελείο ετοιμάζει με τα-
χείς ρυθμούς το πακέτο των μέτρων που θα
ανακοινώσει ο πρωθυπουργός στη ΔΕΘ αλλά
και τις γενικότερες παρεμβάσεις και μεταρ-
ρυθμίσεις που θα προαναγγείλει από τη Θεσ-
σαλονίκη, με τους συνεργάτες του κ. Μητσο-
τάκη να είναι πεπεισμένοι ότι το στοίχημα των
επόμενων εκλογών θα κριθεί στο πεδίο των
μεταρρυθμίσεων. «Και σε αυτό το πεδίο θα
κριθεί και ο κ. Ανδρουλάκης, ο οποίος θέλει
να εμφανίζεται ως σύγχρονος πολιτικός αρ
χηγός με εκσυγχρονιστικό πνεύμα», λένε τα
στελέχη του Μεγάρου Μαξίμου, επιβεβαι-
ώνοντας ότι με την έναρξη της νέας πολιτικής
περιόδου, «θα ξαναβγούν τα σπαθιά από τα
θηκάρια…».
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ΜΕΓΑΡΟ ΜΑΞΙΜΟΥ

Έτοιμα να ξαναβγούν 
τα σπαθιά από τα θηκάρια

ΠΟΛΙΤΙΚΗ

Πέφτει η αυλαία μιας ιδιαίτερα φορτισμένης κοινοβουλευτικής
περιόδου, με την κυβέρνηση και την αξιωματική αντιπολίτευση 

να δίνουν πλέον ραντεβού το φθινόπωρο



Σ
ε κλίμα ακραίας έντασης διεξήχθη χθες στην Ολομέ-
λεια της Βουλής η συζήτηση επί της πρότασης της ΝΔ
να συσταθεί Εξεταστική Επιτροπή για τον ΟΠΕΚΕΠΕ

από το 1998 και μετά. Το πολιτικό «μπρα ντε φερ» ξεκίνησε με
τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη να
κατηγορεί τους προέδρους ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙ-
ΖΑ ότι αρνούνται τη σύσταση Εξεταστικής για-
τί «φοβούνται μήπως βρεθούν τα δικά τους
ίχνη», σημειώνοντας πως η χώρα δεν αντέχει
άλλη τοξικότητα. «Το πρόβλημα δεν έχει κομ-
ματικό χρώμα παρά μόνο το γκρίζο της απά-
της», ανέφερε, ενώ χαρακτήρισε τον αρχηγό
της αξιωματικής αντιπολίτευσης «κακέκτυπο

του Ανδρέα Παπανδρέου».

Επίθεση σε Χαριλάου
Τρικούπη και Κουμουνδούρου

Απαριθμώντας μια σειρά από πτυχές της δυσώδους υπόθε-
σης του ΟΠΕΚΕΠΕ, ο κ. Μητσοτάκης επεσήμανε ότι υπάρχουν
αρκετά σημεία τα οποία πρέπει να «φωτιστούν» μέσω της
Εξεταστικής. «Εγώ έχω να σας κάνω μια ερώτηση, κύριοι συ-
νάδελφοι του ΠΑΣΟΚ και του ΣΥΡΙΖΑ. Τι σας εμποδίζει, κ. Φά-
μελλε, να ψηφίσετε μαζί μας την Εξεταστική και αν προκύ-
ψουν στοιχεία στη συνέχεια, να εξετάσουμε το ενδεχόμενο
σύστασης Προανακριτικής; Τι θέλετε να κρύψετε αρνούμενοι
την σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής, κ. Φάμελλε και κ. Αν-
δρουλάκη;», διερωτήθηκε ο κ. Μητσοτάκης, στρέφοντας τα
βέλη του στα κόμματα της αντιπολίτευσης.

Απευθυνόμενος στον επικεφαλής της Χαριλάου Τρικούπη,
μετά τα δημοσιεύματα των τελευταίων εβδομάδων περί εμ-
πλοκής συνεργατών του προέδρου του ΠΑΣΟΚ στην υπόθεση,
τόνισε: «Εσείς, κ. Ανδρουλάκη, προερχόμενος από την Κρήτη,
πρέπει να το γνωρίζετε πολύ καλά αυτό, γνωρίζοντας την
ιστορία του δικού σας κόμματος ως προς τις σχέσεις με τον
πρωτογενή τομέα. Εγώ λοιπόν δεν κατηγόρησα ποτέ σύσσω-
μο το ΠΑΣΟΚ για τέτοιου είδους περιστατικά. Δεν σας επιτρέ-
πω όμως να αποκαλείτε με θράσος αυτή την παράταξη “εγ-
κληματική οργάνωση”. Σας επιστρέφω τον χαρακτηρισμό,
όπως επέστρεψαν τα λεφτά και οι φίλοι σας».

Ο κ. Μητσοτάκης διερωτήθηκε εκ νέου πώς είναι δυνατόν ο
Νίκος Ανδρουλάκης να υπερασπίζεται την τεχνική λύση, η
οποία ήταν έμπνευση του στελέχους του κόμματος Μόσχου
Κορασίδη που παραμένει και σήμερα στέλεχος της Γραμμα-
τείας Αγροτικού του ΠΑΣΟΚ. «Υπερασπίζεστε λοιπόν την τε-
χνική λύση. Συμφώνησαν στην εφαρμογή της. Και αναρωτιέ-
μαι: η τεχνική λύση είναι παράνομη για τους υπουργούς και
νόμιμη για τους κολλητούς, αυτό μας λέτε; Η τεχνική λύση
ήταν μία πραγματικότητα, την οποία αποδέχθηκαν όλες οι κυ-
βερνήσεις. Κύριε Ανδρουλάκη και κ. Φάμελλε, κανένα κόμμα
δεν εξαιρείται, και βάζω και τη Νέα Δημοκρατία, από αυτό το

φλερτ», τόνισε. «Κι εσείς του ΣΥΡΙΖΑ είστε αθώες περιστέρες
ως προς τα ζητήματα αυτά. Αυτό το σύστημα δεν χτίστηκε σε
ένα βράδυ. Φωνάζετε στον ΣΥΡΙΖΑ. Για πείτε μας λοιπόν, για
εξηγήστε μας: ήταν ο ΣΥΡΙΖΑ αυτός ο οποίος τροποποίησε τη
σχετική Υπουργική Απόφαση για να μπορούν να παίρνουν
επιδοτήσεις βοσκοτόπια χωρίς ζώα; Ποιος το έκανε αυτό, κ.
Φάμελλε; Ο κ. Αποστόλου;», συνέχισε.

Οι «πρασινοφρουροί» και
το «κακέκτυπο» του Παπανδρέου

Οι αναφορές του πρωθυπουργού στα όσα είχε πει κατά το
παρελθόν ο Θεόδωρος Πάγκαλος για το «πάρτι» που γινόταν
με τις αγροτικές επιδοτήσεις προκάλεσαν την αντίδραση του
Νίκου Ανδρουλάκη, ο οποίος αναφέρθηκε στην περίοδο του
Κωνσταντίνου Μητσοτάκη, καλώντας τον πρωθυπουργό να
δει βίντεό του στο YouTube. «Ήσασταν πάρα πολύ εκνευρι-
σμένος σήμερα, κ. Ανδρουλάκη. Είστε πάντα εκνευρισμένος,
αλλά σήμερα κοκκινίσατε κιόλας, ήσασταν σε μία κατάσταση
εν εξάλλω, η οποία με κάνει να προβληματίζομαι γιατί πράγ-
ματι θέλετε να ανεβάσετε τόσο πολύ τους τόνους. (...) Η δε δε-
καετία του ’80, την οποία εγώ βίωσα πολύ έντονα στην Κρήτη,
ήταν κατεξοχήν ταυτισμένη με τέτοιου είδους διευθετήσεις,
πρωτίστως στον πρωτογενή τομέα, όταν δημιουργήθηκε το
σκάνδαλο των αγροτικών συνεταιρισμών, όταν μεγαλούργη-
σαν οι πρασινοφρουροί με τους δικούς τους κανόνες στην
Κρήτη εκείνη την εποχή και όταν έσκασε το σκάνδαλο με το
καλαμπόκι και πολλά άλλα», είπε και συνέχισε: «Αλλά θα πί-
στευα πραγματικά ότι η δική μας γενιά, εσείς και εγώ, θα θέ-
λαμε αυτά να τα αφήσουμε πίσω μας. Αλλά, ξέρετε, πολλές
φορές μου δίνετε την εντύπωση ότι παρουσιάζεστε ως ένα

κακέκτυπο του ΠΑΣΟΚ της δεκαετίας του ’80, απλά χωρίς το
χάρισμα του Ανδρέα Παπανδρέου».

«Αλλού αυτά, κυρία Κωνσταντοπούλου»
Στο στόχαστρο του Πρωθυπουργού βρέθηκε και η πρόεδρος

της Πλεύσης Ελευθερίας, Ζωή Κωνσταντοπούλου, η οποία διέ-
κοπτε διαρκώς την πρωτολογία και τη δευτερολογία του κ. Μη-
τσοτάκη. «Σταματήστε να φωνάζετε. Δεν είστε εδώ στο δικαστή-
ριο να υπερασπίζεστε τους βιαστές, τους οποίους υπερασπίζε-
στε με μεγάλη συστηματικότητα. Σταματήστε πια αυτή τη “φάμ-
πρικα”. Αυτά στο δικαστήριο να τα κάνετε, όχι εδώ, και στους βια-
στές που υπερασπίζεστε. Αρκετά πια», είπε.

Τα άκουσε ο Βελόπουλος 
για τις θεωρίες συνωμοσίας του

Επίθεση εξαπέλυσε και κατά του προέδρου της Ελληνικής
Λύσης Κυριάκου Βελόπουλου, ο οποίος επιχείρησε να συν-
δέσει εκ νέου τις πυρκαγιές με τις ανεμογεννήτριες. «Το ερώ-
τημα αυτό και το ζήτημα αυτό έχει απαντηθεί πολλαπλές φο-
ρές. Ανεμογεννήτριες υπό προϋποθέσεις μπορούν και έχουν
κατασκευαστεί και εντός δασικών εκτάσεων. Δεν χρειάζεται
να κάψει κάποιος ένα δάσος για να κάνει μία ανεμογεννήτρια.
Ας σταματήσουμε, επιτέλους, να ανακυκλώνουμε αυτές τις
ανυπόστατες -για να μη χρησιμοποιήσω πιο βαριά φρασεολο-
γία- θεωρίες συνωμοσίας. Και να μας εξηγήσει βέβαια ο κ.
Βελόπουλος εάν προτιμά να μπορούμε να παράγουμε εμείς
καθαρή και φθηνή ενέργεια μόνοι μας, ή αν αποτελεί δική του
επιλογή να εισάγουμε φυσικό αέριο από τη Ρωσία, ακριβό, το
οποίο δημιουργεί φυσικά και νέες εξαρτήσεις», τόνισε ο κ.
Μητσοτάκης.
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ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ ΚΑΤΑ ΠΑΣΟΚ - ΣΥΡΙΖΑ

«Παριστάνετε
τις αθώες
περιστερές»

ΠΟΛΙΤΙΚΗ

Σκληρό ροκ από τον πρωθυπουργό στη συζήτηση για σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής
για τον ΟΠΕΚΕΠΕ - Αποκάλεσε τον Ανδρουλάκη «κακέκτυπο 

του Ανδρέα Παπανδρέου» και θύμισε στον Φάμελλο το κόμμα (ΣΥΡΙΖΑ) που
τροποποίησε Υπουργική Απόφαση για να παίρνουν επιδοτήσεις βοσκοτόπια χωρίς ζώα

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Πέρασε με 166 «ναι»
η πρόταση της ΝΔ

για Εξεταστική
Εγκρίθηκε με 166 «ναι» η πρό-
ταση της Νέας Δημοκρατίας
στη Βουλή για Εξεταστική Επι-
τροπή που θα διερευνήσει τις
διαχρονικές, όπως θέλει η κυ-
βέρνηση, ευθύνες στην υπόθε-
ση του ΟΠΕΚΕΠΕ. Σύμφωνα με
τα αποτελέσματα της ηλεκτρο-
νικής ονομαστικής ψηφοφο-
ρίας, την πρόταση της ΝΔ ψή-
φισαν 166 βουλευτές, ενώ κα-
ταψήφισαν 92 βουλευτές.



Π
υρ ομαδόν εξαπέλυσαν οι πολιτικοί
αρχηγοί των κομμάτων της αντιπο-
λίτευσης κατά της κυβέρνησης στη

Βουλή, κατά τη διάρκεια της χθεσινής συζή-
τησης για την ψήφιση της πρότασης της ΝΔ
για σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής για την
υπόθεση του ΟΠΕΚΕΠΕ. 

Οι επικεφαλής των κομμάτων κατηγόρη-
σαν τη Νέα Δημοκρατία για
συγκάλυψη, με το ΚΚΕ και
την Ελληνική Λύση να απο-
χωρούν από τη διαδικασία. Η
Πλεύση Ελευθερίας συντάχ-
θηκε με την πρόταση της κυ-
βέρνησης, όχι όμως επειδή
υιοθέτησε το σκεπτικό των
βουλευτών της ΝΔ αλλά για

να πραγματοποιηθεί, όπως επισημάνθηκε,
πραγματική διερεύνηση του σκανδάλου, ζη-
τώντας παράλληλα και τη σύσταση Προανα-
κριτικής Επιτροπής.

Τι είπαν Ανδρουλάκης
και Φάμελλος

Ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλλα-
γής, Νίκος Ανδρουλάκης, απάντησε στις βο-
λές του Κυριάκου Μητσοτάκη σημειώνοντας
πως το ΠΑΣΟΚ λέει «ναι σε Εξεταστική αν
πείτε ναι σε Προανακριτική, για να διερευνή-
σει η Δικαιοσύνη όσα αναφέρει η Ευρωπαϊ-
κή Εισαγγελία στη δικογραφία της που
έστειλε στη Βουλή». Επιπλέον, κατηγόρησε
τον πρωθυπουργό για υποκρισία και ψέματα
για την «τεχνική λύση», που είχε εισηγηθεί
παλαιότερα στέλεχος του ΠΑΣΟΚ, λέγοντας
ότι «ήταν νόμιμη διαδικασία, αυτοματοποι-
ημένη από τον ΟΠΕΚΕΠΕ».

Ακόμη, υποστήριξε ότι ο κ. Μητσοτάκης
γνώριζε πως υπήρχε οργανωμένη απάτη
στον ΟΠΕΚΕΠΕ, καθώς τον είχε ενημερώσει
ο κ. Βάρρας, πρώην πρόεδρος του Οργανι-
σμού, όταν τον απέπεμψε ο τότε υπουργός
Αγροτικής Ανάπτυξης, Μάκης Βορίδης, κα-
θώς επίσης και από τις δύο επιστολές που
του έστειλε ο κ. Σημανδράκος. «Δεν τίς δια-
βάσατε;» ανέφερε ο κ. Ανδρουλάκης και
πρόσθεσε: «Οι μπλε φάκελοι έγιναν μπλε
φακελάκια».

«Η σημερινή πρόταση της Εξεταστικής
Επιτροπής από τη Νέα Δημοκρατία και τον
κύριο Μητσοτάκη έρχεται να κουκουλώσει,

να συγκαλύψει τη δικογραφία που ήρθε από
την ευρωπαϊκή εισαγγελική αρχή. Έρχεται
να φιμώσει τη Δικαιοσύνη», τόνισε από την
πλευρά του ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, Σωκρά-
της Φάμελλος.

Ίδια στάση Κουτσούμπας
και Βελόπουλος

Λάβρος κατά της κυβέρνησης εμφανίστη-
κε ο γραμματέας της Κεντρικής Επιτροπής
του ΚΚΕ, Δημήτρης Κουτσούμπας, ο οποίος
κατηγόρησε την πλειοψηφία της ΝΔ ότι επι-
χειρεί ακόμα μία συγκάλυψη. Στο τέλος της
ομιλίας του ανακοίνωσε ότι το ΚΚΕ αρνείται
να νομιμοποιήσει τις απαράδεκτες πρακτι-
κές και θα αποχωρήσει από τη διαδικασία. 

«Η κυβέρνησή σας φέρει ακέραια την ευ-

θύνη για το σκάνδαλο. Ξέρατε από την πρώτη
στιγμή τι γινόταν, γι’ αυτό αλλάξατε τόσες
φορές τις διοικήσεις του ΟΠΕΚΕΠΕ», ανέ-
φερε ενώ επανέλαβε ότι με την πρόταση για
Εξεταστική Επιτροπή επιχειρείται συγκάλυ-
ψη, στηλιτεύοντας την προσπάθεια συμψη-
φισμού των ευθυνών.

«Είστε το κόμμα της νοθείας στις εκλο-
γές. Υπήρξε παρέμβαση για να πληρωθούν
τα… γαλάζια χωράφια για να πάρει τις
εκλογές η ΝΔ. Το αποκάλυψε το In, που
έκανε λόγο για παρέμβαση κορυφαίου
στελέχους του Μαξίμου στον ΟΠΕΚΕΠΕ,
λίγες μέρες πριν από τις αυτοδιοικητικές
εκλογές του 2023, με στόχο την πληρωμή
αγροτών στη Δυτ. Μακεδονία “για να πά-
ρουμε τις εκλογές”», είπε από το βήμα της

Βουλής ο πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης,
Κυριάκος Βελόπουλος, που κράτησε αντί-
στοιχη στάση αποχωρώντας επίσης από τη
συνεδρίαση.

Ο Μητσοτάκης στο στόχαστρο
Νατσιού και Κωνσταντοπούλου

«Πραγματικά ντροπή, κ. Μητσοτάκη. Ήρ-
θατε να μας το παίξετε και ήρωας», ανέφερε
μεταξύ άλλων ο πρόεδρος της Νέας Αριστε-
ράς, Αλέξης Χαρίτσης, ενώ ο πρόεδρος του
κόμματος ΝΙΚΗ, Δημήτρης Νατσιός, έκανε
λόγο για προσχηματική πρόταση της κυβέρ-
νησης για σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής.
Σκληρή κριτική άσκησε στην κυβέρνηση και
τον πρωθυπουργό η πρόεδρος της Πλεύσης
Ελευθερίας Ζωή Κωνσταντοπούλου: «Ο κ.
Μητσοτάκης ήταν σήμερα αποκαλυπτικός
της οίησης, της αλαζονείας αλλά και της σι-
γουριάς με την οποία ως κεφαλή της εγκλη-
ματικής οργάνωσης αντιμετωπίζει οτιδήπο-
τε γίνεται στη χώρα, στο Κοινοβούλιο, στη
Δικαιοσύνη, στην κοινωνία».
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Μαζικά πυρά στην κυβέρνηση
από την αντιπολίτευση

Βολές από ΠΑΣΟΚ - ΣΥΡΙΖΑ, «ναι» στην Εξεταστική 
από την Πλεύση Ελευθερίας με βαριές κουβέντες τής αρχηγού της

για τον πρωθυπουργό - Αποχώρησαν ΚΚΕ και Ελληνική Λύση

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Ο ξενερωμένος βουλευτής 

Μιλώντας για «γαλάζιους» βουλευτές, να σας πω ότι στη συζήτηση στην
Ολομέλεια τα ματάκια μου αντάμωσαν με εκείνα του απρόθυμου. Είναι ο ίδιος
που προ ημερών -εξαιτίας της εξαιρετικής σκηνοθετικά κάλυψης- συνελή-
φθη από τις κάμερες του καναλιού της Βουλής να μη συμμετέχει στις θερμές
αντιδράσεις των συναδέλφων του της πλειοψηφίας για τις αναφορές Μητσο-
τάκη. Ο εν λόγω βουλευτής και στη χθεσινή συζήτηση εμφανίστηκε και πάλι
σχεδόν ξενερωμένος χειροκροτώντας με το ζόρι. Η εικόνα του δεν πέρασε
απαρατήρητη από έμπειρο κοινοβουλευτικό, ο οποίος σχολίασε με αρκετή
δόση χιούμορ ότι θα μπορούσε να χειροκροτήσει όπως κάνουν οι θεατές στο
μπιλιάρδο. Ξέρετε αυτή την κίνηση τριβής με τα ενωμένα τρία δάχτυλα.

Η δυσαρέσκεια
Ακούω, ότι μετά από κάτι ραντεβού ή καλύτερα κάποιες μεγάλες μαζώξεις,
υπάρχει μια υφέρπουσα δυσαρέσκεια από κάποιους. Άλλοι γιατί περίμε-
ναν το χρίσμα για τις βουλευτικές και άλλοι γιατί δεν πήραν ψήφο εμπιστο-
σύνης, παρότι το έργο τους δεν αμφισβητείται. Για να το πω πιο λαϊκά, θεω-
ρούν ότι τους πούλησαν. Θα επανέλθω. 

Τα εσωκομματικά… βέλη 
στον Παπασταύρου και τα ερωτήματα
Ευτυχώς στα τέλη της εβδομάδας θα δροσιστούμε, γιατί ο καύ-
σωνας έκαψε… αρκετά μυαλά. Θα ξεκινήσω σήμερα με τα «χτυ-
πήματα» που δέχεται εκ των έσω ο Σταύρος Παπασταύρου. Φαίνε-
ται πως έχει μπει στο μάτι ορισμένων, που προσπαθούν να τον αποδομήσουν. Όχι
για τα πεπραγμένα του στο υπουργείο, αλλά μάλλον γιατί δεν αρέσει και πολύ η
ιδέα της υποψηφιότητάς του στον Νότιο Τομέα στις επόμενες εκλογές. Μαθαίνω
ότι οργανώνεται μια κίνηση με τα πρώτα βέλη εναντίον του, ώστε να πληγεί η εικό-
να του. Εννοείται ότι όλο αυτό το «σκηνικό» είναι προς γνώσιν του Μαξίμου, που
μέχρι στιγμής καταγράφει την κινητικότητα. 

Κάτι… μυρίζει! «Ιθαγένεια» 
στα social media με διαγωνισμό 7 ημερών!
Ψάχνοντας πολύ, βρήκα ένα… διαμαντάκι. Έτσι θα το χαρακτήριζα. Η Γενική Γραμμα-
τεία Ιθαγένειας αποφάσισε να μπει δυναμικά στον ψηφιακό κόσμο και την εποπτεία
των social media - και το σχετικό έργο ανέλαβε η εταιρεία PUBLICUP Μονοπρόσωπη
ΙΚΕ, με έδρα το Χαλάνδρι. Η ανάθεση αφορά «τεχνικό σύμβουλο» για δημιουργία ιστο-
σελίδας και social media στρατηγική, αλλά στην πράξη μιλάμε για καθαρό επικοινω-
νιακό πακέτο που κόστισε 39.000 ευρώ (με ΦΠΑ). Προσέξτε όμως. Η πρόσκληση εκ-
δήλωσης ενδιαφέροντος στάλθηκε στις 17 Ιουλίου και η κατακύρωση έγινε… στις 24
Ιουλίου. Μέσα σε 7 μέρες βρέθηκε ανάδοχος, έγινε προσφορά, αξιολογήθηκε και εγ-
κρίθηκε το κονδύλι (χθες αναρτήθηκε η σχετική απόφαση στη Διαύγεια). Τι έγινε, ρε
παιδιά; Φερστάπεν τη κόβω την ανάθεση, ταχύτερος γύρος, pole position και καρό ση-
μαία! Και μετά σαμπάνιες στο πόντιουμ… 
ΥΓ.: Βλέπω και το βάζο και το μέλι. Για το δάχτυλο πάντως -και κυρίως για το εάν έχει
μπει μέσα στο βάζο-, φαντάζομαι, ο γενικός γραμματέας Ιθαγένειας, Δημήτρης Κάρ-
ναβος, θα δώσει μια εξήγηση. Τα περάσματά του άλλωστε από τον Δήμο Καλλιθέας ή
από την Αγροτική Τράπεζα τον καθιστούν υπεύθυνο, δεν γίνεται να μην ξέρει τι βλέπει
και τι υπογράφει…. Ε, Δημητράκη άμεμπτε…

Το δροσερό εξοχικό του Αντώνη, 
το πρωινό και τα παγκάκια
Πάμε τώρα στον Αντώνη Σαμαρά. Έμαθα ότι ο πρώην πρωθυπουρ-
γός επισκέπτεται όλο και συχνότερα το σπίτι που έχει στο Λουτράκι,
περνώντας αρκετό χρόνο στη δροσιά του Κορινθιακού. Μάλιστα, τον
έχουν δει να τρώει πρωινό σε κατάστημα που είναι δίπλα στη θάλασσα, όπως και να κά-
νει υπαίθριες συσκέψεις με συνεργάτες του. Εννοείται ότι από το σπίτι του περνάει κό-
σμος. Το τι συζητούν, παραμένει άγνωστο. Πιστέψτε με, τίποτα δεν έχει… κριθεί. Και
δεν το βλέπω στο φινάλε. Και όποιος κατάλαβε, κατάλαβε. 

Ένας πίνακας, δύο ήρωες και... 
600 δολάρια ευγνωμοσύνης
Θα ξεφύγω τελείως από την επικαιρότητα και θα σταθώ σε κάτι που έμαθα και
έχει πολλή αξία. Θα σας πάω στο Μπουένος Άιρες, όπου ένας πίνακας λέει πε-
ρισσότερα από μια… καμπάνια με λογότυπους. Προσέξτε. Ο ομογενής Cesar
Villamayor Revythis δώρισε έναν πίνακα που απεικονίζει τους Pedro Spiro
και Νικόλαο Κολμανιάτη -δύο Έλληνες αγωνιστές του Πολέμου της Ανεξαρ-
τησίας της Αργεντινής- και η πρεσβεία μας εκεί, με συγκινητική επιμέλεια,
έσπευσε να εγκρίνει την αποδοχή του (600 δολάρια). Η καλλιτέχνις Margarita
Bonilla Stremel ανέλαβε τη δημιουργία, το ΥΠΕΞ το θεώρησε σημαντικό (ευ-
τυχώς) - και πράγματι είναι. Μια κίνηση ουσίας. Και μεγάλης αξίας!  

Ο «πρωθυπουργός» Βενιζέλος, 
ο Γαβαλάς και τα κλαρίνα του βασιλιά...
Η πρόγνωση της ΕΜΥ, για τις επόμενες ημέρες, δί-
νει μια απότομη αλλαγή στον καιρό, με αστάθεια,
καταιγίδες και χαλαζοπτώσεις. Θα πείτε, όπως και
εγώ, ότι ο καιρός… τρελάθηκε! Συμφωνώ! Όπως
τρελάθηκαν και ορισμένοι, που άρχισαν να λένε
ότι η λύση για την Ελλάδα είναι ο… Βενιζέλος, ο
μόνος που μπορεί να βγάλει τη χώρα από την
«κρίση», όπως τονίστηκε! Ο Βαγγέλης πάντως,
όπως διάβασα, πέρασε στιγμές χαλάρωσης στην
Πάρο, μετά την κόντρα που είχε με τον Γεραπετρί-
τη για το Προσφυγικό. Εγώ αυτό που ξέρω είναι
ότι στην Πάρο πέρασε όμορφα και ο Λάκης Γαβα-
λάς (την ίδια περίοδο), σε γνωστό beach bar του
νησιού, διασκεδάζοντας με τον βασιλιά του κλαρίνου, όπως έγραψε στο Insta-
gram, «τον υπέροχο Θανάση Βασιλόπουλο»! Αυτά! 

Μια υφυπουργός που μόνο 
προσλαμβάνει - απολύει κόσμο
Βλέπω να συμβαίνουν πράγματα και όχι θαύματα στην οδό Θηβών, και ανα-
φέρομαι στην υφυπουργό. Η υφυπουργός, με το έως τώρα ισχνό της έργο,
φαίνεται ότι έχει αναλάβει το νέο της πόστο, αποκλειστικά και μόνο για να
προσλαμβάνει και να διώχνει κόσμο. Μια μικρή γύρα άλλωστε στη Διαύγεια,
είναι αποκαλυπτική για του λόγου το αληθές. Τελευταία της δραστηριότητα; Η
απόλυση του διευθυντή της! Και μη χειρότερα. 

ΚΟΥΙΖ 1
Πριν από τη ΔΕΘ η «επιστροφή»
Μαθαίνω ότι η μεγάλη επιστροφή (όπως τη χαρακτηρίζουν στην ΚΟ της ΝΔ) πλη-
σιάζει. Και όπως όλα δείχνουν, αυτή θα ανακοινωθεί πριν από τη ΔΕΘ, ώστε να γί-
νει μια νέα αρχή. Μάλιστα, το μόνο που απομένει είναι να αποφασιστεί η ημερομη-
νία από τον ίδιο τον Μητσοτάκη. Λογικά, μόνο ο Πίνατ θα τη γνωρίζει…  

ΚΟΥΙΖ 2
Από την πολιτική, στο 3X3 (μπάσκετ) και το Πανεπιστήμιο
Πολιτικός της ΝΔ που έχει διαγράψει λαμπρή καριέρα και έχει βρεθεί σε
υπουργεία που καίνε πολύ σκέφτεται την αποστρατεία και την επιστροφή στο
πανεπιστήμιο για να διδάξει. Και για να σας βοηθήσω, πρόσφατα βρέθηκε σε
ανακαινισμένο γήπεδο μπάσκετ. Ξέρει καλό μπασκετάκι, μετέχει σε αγώνες
3Χ3 και συνήθως φοράει τη φανέλα με το νούμερο 9. 

Mε την υπογραφή
του Νίκου 

Καραμανλή, 
εκδότη 

της «Political» 
political.karamanlis@

gmail.com



Η εντολή Πιτσιλή 
και οι επιστροφές

ΑΑν νομίζατε ότι η επιστροφή φόρου είναι μια απλή
υπόθεση, η ΑΑΔΕ έχει διαφορετική άποψη: νέο «σκα-
νάρισμα» ενεργοποιείται για να διαπιστωθεί αν κάποι-
οι… ξεγλιστρούν με τεχνάσματα ή λάθη. Το παρασκήνιο
λέει ότι οι εντολές είναι σαφείς: πρώτα το check και με-
τά το credit. Η εντολή «ψαχτείτε καλά» έχει σταλεί σε
όλα τα τμήματα επιστροφών, καθώς εντοπίζονται υπο-
θέσεις με εικονικά εισοδήματα, αλλαγές ΚΑΔ και επαγ-
γελματικές δραστηριότητες που εγείρουν αμφιβολίες.
Το πιο ενδιαφέρον; Πολλοί εκνευρισμένοι φορολογού-
μενοι θεωρούν ότι «κάποιοι άλλοι» περνούν χωρίς
έλεγχο. Η Τεχνητή Νοημοσύνη πάντως, λένε οι insid-
ers, δεν έχει… συμπάθειες. 

Χ.Μ.

Δύσκολη εξίσωση 
το SAFE για το ΠΑΣΟΚ

Πρόβλημα σοβαρό αντιμετωπί-
ζουν στην αξιωματική αντιπολί-
τευση με το Πρόγραμμα SAFE.
Προχθές ο Μιχάλης Κατρίνης ανέ-
βηκε στο βήμα της Βουλής μια
ολόκληρη ώρα από την ανάρτηση
του πρωθυπουργού ότι είμαστε
εντός SAFE, αναρωτώμενος για το
αν τελικά είμαστε εντός SAFE. Αρ-
γότερα ο Δημήτρης Μάντζος στη Βουλή αναρωτήθηκε αν
από το SAFE έχει αποκλειστεί η Τουρκία, κάτι που έχει
απαντηθεί οριστικά εδώ και έναν μήνα. Τώρα αυτό είναι
άγνοια; Απροσεξία; Προχειρότητα; Ανικανότητα; Τι να σας
πω. Διαλέξτε και πάρτε. Χ.Μ.

Βιολογικά... καμώματα
Έχουν βουίξει οι διάδρομοι της Βουλής ότι οσονούπω θα «σκά-
σει» σκάνδαλο με φόντο εταιρεία που «έβρεχε» πιστοποιήσεις
για βιολογικά προϊόντα! Και αυτήν τη φορά, σύμφωνα με αυτούς
που γνωρίζουν πράγματα και καταστάσεις, ο ιδιοκτήτης έχει
βαθιές κομματικές ρίζες… όχι γαλάζιες αλλά βιολογικές! 

ΑΝΤ. ΑΝΤ.
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Έρχεται η κίνηση 
των «20» στη ΝΔ

Την προηγούμενη εβδομάδα πραγματοποιήθηκε

μια τηλεδιάσκεψη μεταξύ των «γαλάζιων» βουλευ-

τών και του υπουργού Εσωτερικών Θ. Λιβάνιου, ο

οποίος και τους ενημέρωσε για όλα τα νομοσχέδια

που πρόκειται να έρθουν έως το τέλος του χρόνου

στο πεδίο ευθύνης του, ενώ κουβέντιασε μαζί τους

θέματα που τους ενδιαφέρουν ή ήθελαν να του θέ-

σουν. Μεταξύ όσων πήραν τον λόγο ήταν και ο

πρώην υπουργός Δ. Καιρίδης, ο οποίος υπενθύμισε

στον υπουργό την ερώτηση που είχε καταθέσει πριν

από έναν χρόνο για τη διασφάλιση του αδιάβλητου

στην καταμέτρηση των ψήφων στις εθνικές εκλογές.

Υπάρχουν πολλοί βουλευτές της ΝΔ -και όχι μόνο-

που εκτιμούν ότι θα πρέπει να υπάρξει μια ριζική το-

μή στο υφιστάμενο σύστημα με την αναγραφή στο

τέλος κάθε ψηφοδελτίου τού αριθμού των σταυρών

που έβαλε ο/η εκλογέας για να μην μπορεί να γίνει

λαθροχειρία από ισχυρούς βουλευτές που διαθέ-

τουν τον ανάλογο μηχανισμό. Ο κ. Καιρίδης είχε θέ-

σει το ζήτημα και στην τελευταία συνεδρίαση της

«γαλάζιας» ΚΟ και η αντίδραση του πρωθυπουργού

ήταν θετική. Οι πληροφορίες λένε ότι ένας μεγάλος

αριθμός βουλευτών της κυβερνητικής πλειοψηφίας

-τουλάχιστον 20- προτίθεται να επαναφέρει εκ νέου

το θέμα από Σεπτέμβριο στη Βουλή. Μάλλον πάντως

οι εξελίξεις θα τους δικαιώσουν. 
E.T.

Το νέο κόμμα και 
οι δημοσκοπήσεις

Θα διαβάσατε στο Politically Incorrect για τη θε-
ρινή δραστηριότητα του πρώην πρωθυπουργού Αν-
τώνη Σαμαρά. Θα πω μόνο ότι κυκλοφορεί έντονα
από ανθρώπους που επιμένουν ότι γνωρίζουν πρό-
σωπα και πράγματα ότι το κόμμα που σκέφτεται να
δημιουργήσει μετριέται από αρκετούς δημοσκό-
πους. Όχι απαραίτητα κατά παραγγελία του Μεσ-
σήνιου πολιτικού, καθότι προφανώς οι τελικές
αποφάσεις του εξαρτώνται και από τις μετρήσεις,
αλλά δεν είναι ο μόνος ενδιαφερόμενος. Μου λένε
πάντως ότι ο αναλυτής που εμπιστεύονται στο
στρατόπεδο Σαμαρά μετράει το νέο κόμμα πάνω
από την περιοχή του 8% ή ότι εν πάση περιπτώσει
αυτή θα μπορούσε να είναι η βάση του. 

Γ.Π.

«Θα σας εξαφανίσωμεν»
Και γεφύρια θα σας φτιά-

ξουμε και ποτάμια θα σας
φέρουμε, έλεγε ο «ντάντης»
Μαυρογιαλούρος με τον λα-
τρεμένο Κωνσταντάρα. Τώρα
το ΠΑΣΟΚ υπόσχεται ότι δεν
θα μπαίνουν καν φωτιές στη
χώρα μας, αν γίνει κυβέρνη-
ση. Φυσικά. Γιατί δεν ξέρω αν το γνωρίζετε, αλλά και οι
φωτιές είναι «φωτιές Μητσοτάκη». Όπως η ακρίβεια
είναι «ακρίβεια Μητσοτάκη», όπως ο ΟΠΕΚΕΠΕ είναι
«σκάνδαλο Μητσοτάκη» και όπως η τρύπα του όζοντος
είναι «ευθύνη Μητσοτάκη». Ναι, δεν πέφτουμε από τα
σύννεφα. Δεν είναι άλλωστε η πρώτη φορά που τάζει το
ΠΑΣΟΚ. Από την εποχή του «ΕΟΚ και ΝΑΤΟ, το ίδιο
συνδικάτο» και «έξω οι βάσεις του θανάτου» τα ίδια
περνάμε. Πιστεύω, θα περάσουμε πολύ ωραία με την
κοστολόγηση προγραμμάτων των κομμάτων ενόψει
εκλογών που καθιέρωσε ο Μητσοτάκης. 

Χ.Μ.

Στα Κύθηρα ο Μητσοτάκης
Το ταξίδι του πρωθυπουργού στα Κύθηρα κλεί-

δωσε μετά τη συνάντηση που είχε χθες Τρίτη στο
Μέγαρο Μαξίμου με τον δήμαρχο του πυρόπλη-
κτου νησιού Στράτο Χαρχαλάκη. Δημιουργήθηκε
ένας οδικός χάρτης για τη στήριξη των Κυθήρων
μετά τις καταστροφικές πυρκαγιές. Έτσι, στις αρ-
χές της επόμενης εβδομάδας θα ξεκινήσουν οι αυ-
τοψίες από κλιμάκιο υπό τον γενικό διευθυντή Δα-
σών και Δασικού Περιβάλλοντος Ευάγγελο Γκουν-
τούφα. Αυτό είναι το απαραίτητο βήμα για να ξε-
κλειδώσει η επόμενη φάση του σχεδίου, που περι-
λαμβάνει τα απαιτούμενα αντιδιαβρωτικά και αντι-
πλημμυρικά έργα. Επιπλέον, αποφασίστηκε να με-
λετηθεί η λύση της τεχνητής αναδάσωσης με ποικι-
λία φυτών ώστε να διασφαλιστεί η μεγαλύτερη αν-
θεκτικότητα της βλάστησης στο μέλλον. Για τη στή-
ριξη της τοπικής οικονομίας από το νέο έτος θα
«τρέξει» ειδικό πρόγραμμα κατά τα επιτυχημένα
μοντέλα της Βόρειας Εύβοιας, της Θεσσαλίας και
του Έβρου. Εξετάστηκαν επίσης παρεμβάσεις για
την αποκατάσταση και βελτίωση των υποδομών
του νησιού. 

Μ.Σ.
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ΤΤέλος η Ζωή!
Χθες ο πρωθυπουργός πήγε στη Βουλή

έχοντας το βλέμμα του σε πολλά μέτωπα.
Ένα από αυτά που φάνηκε ότι ήθελε να
κλείσει οριστικά ήταν εκείνο της Ζωής
Κωνσταντοπούλου. Ως συνήθως, η πρό-
εδρος της Πλεύσης Ελευθερίας διέκοπτε
συνεχώς τον Κυριάκο Μητσοτάκη χρησι-
μοποιώντας τα γνωστά ντεσιμπέλ εκτός
μικροφώνου. Αρχικά ο πρωθυπουργός
τής έστειλε μήνυμα στη «γραμμή Φλωρί-
δη», λέγοντας «εδώ δεν είναι δικαστήριο.

Δεν είστε εδώ για να υπερασπίζεστε τους
βιαστές που υπερασπίζεστε». Η κυρία
Κωσταντοπούλου όμως δεν πτοήθηκε
και συνέχιζε τις παρεμβάσεις κατά τη
διάρκεια της ομιλίας του πρωθυπουργού
και εκείνος της είπε: «Σταματήστε να
γκαρίζετε, δεν ασχολούμαι μαζί σας». Για
να καταλήξει λέγοντας ότι «κοινοβου-
λευτικά πλέον δεν υπάρχετε για εμέ-
να»… Και όποιος κατάλαβε, κατάλαβε! 

ΑΝΤ. ΑΝΤ.
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Φαρμάκι για Βελόπουλο
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης πάντως ξεκίνησε

την ομιλία του με σκληρό ροκ. Και οι μελω-

δίες του περιέλαβαν τον πρόεδρο της Ελ-

ληνικής Λύσης. Για την ακρίβεια, ο πρω-

θυπουργός, απευθυνόμενος προς τους

νεαρούς επισκέπτες που παρακολουθού-

σαν τη συζήτηση από τα άνω δυτικά θεωρεία

της Ολομέλειας, είπε: «Θα ήθελα πραγματικά

από καρδιάς να τους πω ότι αυτό το οποίο είδατε πριν από λίγο

δεν είναι η εικόνα του κοινοβουλευτισμού στην πατρίδα μας».

Θεσμική μεν, φαρμακερή ατάκα δε. ΑΝΤ. ΑΝΤΤo
..
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Ο Μητσοτάκης, 
ο εκνευρισμένος Ανδρουλάκης
και η Ζωή που έχασε το παιχνίδι...
Χθες παρακολούθησα τις ομιλίες των πολιτικών
αρχηγών στη Βουλή για τον ΟΠΕΚΕΠΕ. Τα βασι-
κά συμπεράσματα είναι τα ίδια και απαράλλα-
κτα με το τελευταίο μπρα ντε φερ κορυφής: Ο
Μητσοτάκης για πολλοστή αναμέτρηση έδειξε
ότι δεν έχει... αντίπαλο όποτε εμφανίζεται στη
Βουλή. Αυτό το κατάλαβαν για ακόμη μια φορά
και οι «σύντροφοι» στο ΠΑΣΟΚ, βλέποντας τον
αρχηγό τους να ωρύεται έχοντας απίστευτο
εκνευρισμό από το βήμα της Βουλής. Σε αυτές
τις συνεδριάσεις, εκτός από την ουσία, εννοεί-
ται, μένουν και οι… ατάκες. Έτσι έμεινε στην αί-
θουσα να αιωρείται η ατάκα του Κυριάκου προς
τον Ανδρουλάκη ότι είναι «κακέκτυπο του Αν-
δρέα Παπανδρέου». Και επίσης η ατάκα προς
τη Ζωή (έχει χάσει τελείως την… μπάλα) ότι
«δεν είστε εδώ πέρα στο δικαστήριο να υπερα-
σπίζεστε τους βιαστές». Όσον αφορά τον Φάμελ-
λο, ζήτησε εκλογές με αγγελιαφόρο του αιτήματός
του τον Κώστα Τσιάρα. Ό,τι μπορεί κανείς.

Η δραματική πρόβλεψη
Στροφή 180 μοιρών
από τους τεχνοκρά-
τες του real estate
που μακριά από τις
εύκολες ενοχοποι-
ήσεις εστιάζουν στα
2,2 εκατ. κλειστά
σπίτια. Το παρα-
σκήνιο έχει ενδια-
φέρον: σε συσκέ-
ψεις υπουργείων
και Τράπεζας της
Ελλάδος συζητείται
ήδη σχέδιο κινήτρων για να ξαναμπούν στην αγορά αυτά τα
ακίνητα - από ανακαινίσεις με φοροελαφρύνσεις μέχρι συμ-
πράξεις με ΟΤΑ. Πλέον, όπως σχολίασε στέλεχος κατασκευα-
στικής, «αν δεν ανοίξουν τα κλειστά, ούτε το ’29 δεν μας σώ-
ζει». Και από ό,τι μαθαίνω, στη ΔΕΘ θα έχουμε πολύ θετικές
εξελίξεις για το συγκεκριμένο ζήτημα.

Χ.Μ.

Αυτή η καταγγελία έρχεται από
αναγνώστη της «P» και είναι σοβα-
ρή, καθώς αφορά την τήρηση της
νομιμότητας για την αντιπυρική
προστασία και μάλιστα από μια
στρατιωτική εγκατάσταση. Κάθε
χρόνο πριν από την έναρξη της αντι-
πυρικής περιόδου κάθε περιφερει-
ακή ενότητα, ανάλογα με τον δείκτη επικινδυνότη-
τας, εκδίδει μια απόφαση απαγόρευσης της κυ-
κλοφορίας σε δασικούς χώρους και χώρους Natu-
ra. Για τον Κεντρικό Τομέα, όπου ανήκει ο Βύρω-
νας, υπάρχει μια απαγόρευση για τον χώρο μπρο-
στά από το πυροφυλάκιο της εθελοντικής ομάδας.

Στον χώρο της απαγόρευσης λει-
τουργεί το ΕΚΕΜΣ, το γνωστό στρα-
τιωτικό πρατήριο, που εκτός των
άλλων έχει σουπερμάρκετ και βεν-
ζινάδικο. Σύμφωνα με την καταγ-
γελία, το προηγούμενο Σάββατο
26/7 και με δείκτη επικινδυνότητας
στο 5, κατά παρέκκλιση της απαγό-

ρευσης και χωρίς δικαιοδοσία, οι στρατονόμοι
έκαναν έλεγχο και άφηναν να περνάει κόσμος
προς το ΕΚΕΜΣ. Αυτά για την ώρα. Θεωρούμε βέ-
βαιο ότι ο υπουργός Εθνικής Άμυνας, έπειτα προ-
φανώς από την απαραίτητη έρευνα, θα πράξει τα
δέοντα, αν απαιτείται. Γ.Π.

Εξεταστική: Αντιπολιτευτική
ζάλη μετά το σόλο Μηταράκη

Σ
τη συζήτηση για την
Εξεταστική Επιτροπή
για τον ΟΠΕΚΕΠΕ ο Νό-

της Μηταράκης δεν χρειάστη-
κε να υψώσει τους τόνους -
φρόντισε απλώς να ανάψει
τους προβολείς. Μιλώντας για
«άπλετο φως χωρίς συμψηφι-
σμούς», ο κοινοβουλευτικός
εκπρόσωπος της ΝΔ έκανε κά-
τι περισσότερο από το να υπε-
ρασπιστεί τη γραμμή της κυ-
βέρνησης: έστειλε και… συ-
ναινετικό τελεσίγραφο προς τα
απέναντι έδρανα. Με ύφος νη-
φάλιο αλλά λόγο αιχμηρό,
υπενθύμισε ότι η Νέα Δημο-
κρατία δεν δίστασε στο παρελ-
θόν να παραπέμψει δικά της στελέχη - κι άφησε να εννοηθεί πως κάποιοι άλλοι ίσως δυσκολεύονται να κάνουν
το ίδιο. Η φράση του «τις περισσότερες ψευδείς αιτήσεις δεν τις έκανε η ΝΔ» πέρασε σαν ηλεκτρικό ρεύμα από
όλες τις πτέρυγες. Και αν κάποιοι φαντάζονταν ότι η υπόθεση ΟΠΕΚΕΠΕ μπορεί να κλείσει με λίγα διαδικαστι-
κά, η αποστροφή του Μηταράκη περί «αυτοβούλως αποσυρμένων αιτήσεων» έδειξε ότι τα στοιχεία «τρέχουν» -
και δεν βολεύονται εύκολα κάτω από χαλιά. Μ.Σ.

Σοβαρή καταγγελία
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Δυο… δυο
Κράτα με να σε κρατώ, 
να ανεβούμε το βουνό.

Στην αίθουσα 
της Ολομέλειας 

της Βουλής χθες
ειπώθηκαν πολλά:

κατηγορίες,
υπονοούμενα. Είχε

ένταση, είχε νεύρα. Είχε
όμως και καλές στιγμές.

Και γιατί όχι; Εξάλλου 
οι διακοπές ξεκινούν από
την ερχόμενη Παρασκευή.
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T ο ερώτημα του τίτλου, αν και φαινομενικά ρητορικό, είναι ταυτόχρονα πολύ
ρεαλιστικό μετά τη νέα ρύθμιση του υπουργείου Εργασίας που θα επιτρέπει,
υπό προϋποθέσεις, ημερήσια εργασία έως και 13 ώρες. Το μέτρο προβάλλε-

ται ως ένα «ευέλικτο εργαλείο» για την κάλυψη αυξημένων αναγκών σε συγκεκριμέ-
νους κλάδους, με βασικότερο παράδειγμα τον τουρισμό, και παρουσιάζεται ως «εθε-
λοντική δυνατότητα» που δεν παραβιάζει το οκτάωρο αλλά το προσαρμόζει σε συνθή-
κες «παραγωγικής ανάγκης».

Ξέρετε, στ’ αλήθεια, πολ-
λούς ανθρώπους που, αν δεν
είναι CEO, ας πούμε, με εξα-
ψήφιες ετήσιες απολαβές,
επιθυμούν «εθελοντικά» να
σερβίρουν καφέδες επί 13
ώρες την ημέρα ή να καθαρί-
ζουν δωμάτια, ή να ψήνουν
σουβλάκια; Ρητορικό κι αυτό
το ερώτημα, όπως και το εάν
κάποιος από εκείνους που νο-
μοθετούν αυτά τα πράγματα
έχει κάνει κάτι ανάλογο.

Πέραν της ανθρώπινης διά-
στασης του πράγματος, η
οποία δεν είναι καθόλου αμε-
λητέα, αλλά και πίσω από τη
νομική διατύπωση και τις δια-
βεβαιώσεις των αρμοδίων,
υπάρχουν πολύ σοβαρά ερω-
τήματα για το ποιος πραγματι-
κά ωφελείται από τέτοιου εί-
δους ρυθμίσεις και με ποιο
κόστος.

Ποιον εξυπηρετούν
όλα αυτά;

Η τουριστική βιομηχανία,
ένας από τους μεγαλύτερους
εργοδότες στην Ελλάδα, δια-
χρονικά βασίζεται σε έντονη
εποχικότητα, γρήγορους ρυθ-
μούς και σφιχτούς προϋπολογισμούς. Το «δεν βγαίνω», καθώς κονταίνει η σε-
ζόν, οι επισκέπτες έρχονται μεν αλλά δεν ξοδεύουν, και τα κόστη αυξάνονται
για τους επιχειρηματίες -οι οποίοι πρέπει να δουλέψουν τρεις μήνες και να ζή-
σουν 12- είναι η πιο στάνταρ ατάκα. Πολλές επιχειρήσεις του κλάδου, κυρίως
μικρομεσαίες αλλά και μεγάλες αλυσίδες, προτιμούν να καλύπτουν τις αυξη-
μένες ανάγκες όχι με νέες προσλήψεις, αλλά με εξάντληση -ή και εξόντωση-
των υφιστάμενων εργαζομένων. 

Έτσι, η ρύθμιση για 13 ώρες ημερησίως διευκολύνει ακριβώς αυτή την πρα-
κτική: νομιμοποιεί, ή τουλάχιστον διευκολύνει, την υποκατάσταση της ενίσχυσης
προσωπικού με υπερεργασία. Με λίγες λέξεις, ο εργαζόμενος, αντί να δει το ωράριό
του ως «δικαίωμα», καλείται να το προσαρμόσει στις ανάγκες της επιχείρησης. Και
πράγματι, υπάρχουν άνθρωποι που «επιλέγουν» να δουλέψουν 13 ώρες. 

Ενδέχεται να το κάνουν για να αυξήσουν το εισόδημά τους, ειδικά σε μια εποχή που

ο βασικός μισθός δεν αρκεί ούτε για τα βασικά. Ίσως στοχεύουν να μαζέψουν χρήμα-
τα σε μια σεζόν, να ξεχρεώσουν, να επιβιώσουν ή οτιδήποτε. Άλλοι, νεότεροι, το βλέ-
πουν ως προσωρινή θυσία, ή «τσόντα» στο μακρύ χειμώνα των σπουδών τους. Η ταύτι-
ση με την εργασία είναι επίσης ένα υπαρκτό φαινόμενο, κυρίως όταν η εργασία είναι
το μόνο διαθέσιμο πεδίο έκφρασης ή ασφάλειας. Όλα αυτά, όμως, συνιστούν στ’ αλή-
θεια μια «ελεύθερη επιλογή»;

Η απάντηση, φυσικά, είναι «όχι». Η εθελοντικότητα είναι πολύ σχετικός όρος όταν
σε αυτήν σε σπρώχνει η ανάγ-
κη. Σε περιβάλλοντα με ισχυ-
ρές εργοδοτικές πιέσεις λίγοι
εργαζόμενοι αισθάνονται την
ελευθερία να αρνηθούν επι-
πλέον ώρες. Φοβούνται ότι θα
χάσουν τις δουλειές τους, ότι
θα υποβιβαστούν ή ότι θα «τα
ακούσουν». Κυρίως, φοβούν-
ται ότι, αν δεν δεχτούν να το
κάνουν αυτοί, θα δεχτεί να το
κάνει κάποιος άλλος.

Η ουσία είναι ότι η νέα ρύθ-
μιση δεν απαντά στις ανάγκες
των εργαζομένων, αλλά εξυ-
πηρετεί κυρίως τις ανάγκες
των εργοδοτών για «ευελιξία»
χωρίς επιπλέον κόστος προσ-
λήψεων. Παρουσιάζεται ως
ρύθμιση ισορροπίας, αλλά
στην πράξη ενισχύει ένα μον-
τέλο εξάντλησης, που ρίχνει
το βάρος στον εργαζόμενο.
Αντί να διασφαλίζεται η ποι-
ότητα ζωής και η αξιοπρεπής
εργασία, εδραιώνεται σταδια-
κά μια κουλτούρα υπερεργα-
σίας που νομιμοποιείται μέσα
από την ανάγκη.

Τα πραγματικά
ερωτήματα

Επομένως, το ερώτημα «γιατί να θέλει κάποιος να δουλεύει 13 ώρες την
ημέρα» είναι στην πραγματικότητα ένα μείζον ερώτημα για τις ανισορρο-
πίες στην αγορά εργασίας, για τη σχέση ισχύος μεταξύ εργαζόμενου και ερ-
γοδότη, για το πώς ορίζεται η «επιλογή» όταν ο βιοπορισμός εξαρτάται από
αυτήν. Αντί να κουβεντιάζουμε πόσες ώρες αντέχει να δουλέψει κάποιος,
θα έπρεπε να ρωτάμε γιατί δεν αμείβεται αρκετά ώστε να μη χρειάζεται να
δουλεύει τόσες.

Κι αυτό είναι ένα ερώτημα που ακόμη κι αν δεν το «λουζόμαστε» εμείς, που -
πες- κάποια άκρη έχουμε βρει στη ζωή, το ζουν τα παιδιά μας, η πλειονότητα των ερ-
γαζομένων, δηλαδή, που αφορά αυτή η ρύθμιση. Όταν στα 20 ενδέχεται να χρειαστεί
να στέκεσαι 13 ώρες στα πόδια σου, συχνά χωρίς διαλείμματα, ή φαγητό στο ενδιάμε-
σο, για να καλύψεις τις βασικές σου ανάγκες, τι κίνητρο σου δίνει αυτό για να συνεχί-
σεις να επιμένεις σ’ αυτήν τη χώρα; Όσο «εθελοντής» κι αν αισθάνεσαι...

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Γιατί να θέλει κάποιος να
δουλεύει 13 ώρες την ημέρα;



Γ
ια μια ακόμη φορά ο φτηνός εντυπωσια-
σμός παίρνει τη θέση της σοβαρότητας.
Με χοντροκομμένα αστεία περί «ξενοδο-

χείου για την Ευρωπαϊκή Ει-
σαγγελία στην Αθήνα» και
φράσεις του τύπου «έχουμε
γίνει οι καλύτεροι πελάτες της
EPPO» η αντιπολίτευση προ-
σπαθεί να παρουσιάσει μια ει-
κόνα δήθεν ανεξέλεγκτης

διαφθοράς στην Ελλάδα.
Όμως, η πραγματικότητα είναι

πολύ πιο σύνθετη - και φυσικά πολύ πιο λιγότερο
ελληνική απ’ όσο αφήνεται να εννοηθεί.

Ο πραγματικός ρόλος της
Η Ευρωπαϊκή Εισαγγελία (EPPO) ξεκίνησε τη

λειτουργία της το 2021 με έδρα το Λουξεμβούργο.
Πρόκειται για έναν υπερεθνικό θεσμό που ερευ-
νά αποκλειστικά εγκλήματα εις βάρος του ευρω-
παϊκού προϋπολογισμού: απάτες, διασπάθιση
πόρων, διασυνοριακές κομπίνες με τον ΦΠΑ, κα-
ταχρήσεις κονδυλίων. Δεν ασχολείται με εσωτε-
ρικές πολιτικές ευθύνες, δεν αποδίδει ποινές,
δεν δικάζει. Η δουλειά της περιορίζεται στο ποινι-
κό στάδιο πριν από την παραπομπή.

Επικεφαλής της σήμερα είναι η Λάουρα Κοβέ-
σι, με δύο αναπληρωτές από τη Γερμανία και την
Τσεχία. Κάθε κράτος-μέλος διαθέτει έναν Ευρω-
παίο Εισαγγελέα και τουλάχιστον δύο εθνικούς
Ευρωπαίους Εισαγγελείς (European Delegated
Prosecutors - EDPs) που δρουν ανεξάρτητα από
τις εθνικές αρχές και έχουν την αποκλειστική αρ-
μοδιότητα για έρευνες και παραπομπές στα εθνι-
κά δικαστήρια.

Για αυτό και, όπως εξήγησε πρόσφατα η εισαγ-
γελέας του Αρείου Πάγου Γεωργία Αδειλίνη, δεν
υφίσταται λόγος να διεξάγει παράλληλες έρευνες
η εθνική δικαιοσύνη, όταν οι υποθέσεις τελούν
ήδη υπό την αρμοδιότητα της Ευρωπαϊκής Εισαγ-
γελίας. Οτιδήποτε άλλο θα ήταν παραβίαση της
αρχής της ανεξαρτησίας.

Τα νούμερα καταρρίπτουν
τους ψεύτικους ισχυρισμούς

Τα στοιχεία της ίδιας της EPPO καταρρίπτουν
πλήρως τον ισχυρισμό ότι η Ελλάδα είναι σε κά-
ποια «ξεχωριστή» ή «πρωταγωνιστική» θέση
στην έρευνα για σκάνδαλα ευρωπαϊκών κονδυ-
λίων. Αντιθέτως, η Ελλάδα βρίσκεται κάτω από τη
μέση στον πίνακα με τις ενεργές υποθέσεις, ενώ
άλλες χώρες -πολλές εκ των οποίων με ισχυρούς
κρατικούς μηχανισμούς- έχουν πολλαπλάσιο
αριθμό ερευνών.

Σύμφωνα με την ετήσια έκθεση της EPPO
για το 2024:

• Υπήρχαν 2.666 ενεργές υποθέσεις σε 24 χώρες.

• Η Ελλάδα είχε 84 ενεργές υποθέσεις, εκ των
οποίων οι 25 αφορούσαν αγροτικά προγράμματα.

Αντιθέτως:
• Η Ιταλία είχε 764 υποθέσεις.
• Η Γερμανία 295.
• Η Ρουμανία 380.
• Η Βουλγαρία 254.
• Η Τσεχία 105.
• Η Γαλλία 114.
• Η Σλοβακία 98.
Με άλλα λόγια, η Ελλάδα βρίσκεται μόλις στο

3,15% του συνολικού ευρωπαϊκού όγκου υποθέ-
σεων - και αυτό χωρίς να συνυπολογιστεί ο πλη-
θυσμός ή η έκταση των αγροτικών ενισχύσεων σε
κάθε χώρα.

Αξιοσημείωτο είναι ότι στις 84 υποθέσεις που
έχουν καταγραφεί για την Ελλάδα η εκτιμώμενη
ζημία ανέρχεται στο 1,71 δισ. ευρώ. Αλλά αντί-
στοιχα η Ιταλία ερευνάται για 7,05 δισ., η Γερμανία
για 5 δισ., η Ρουμανία για 2,57 δισ. και το Βέλγιο
για 1,47 δισ. Όλα αυτά καταρρίπτουν κάθε αφήγη-
μα «ειδικής ελληνικής περίπτωσης».

Οι καταγγελίες δεν
σημαίνουν και σκάνδαλα

Η αντιπολίτευση κάνει το σφάλμα -ή σκόπιμα
το προκαλεί- να θεωρεί πως κάθε καταγγελία
στην Ευρωπαϊκή Εισαγγελία ισοδυναμεί με σκάν-

δαλο. Όμως, η αλήθεια είναι πως η συντριπτική
πλειονότητα των 6.547 καταγγελιών που επεξερ-
γάστηκε η EPPO το 2024 προήλθε από ιδιώτες
(70%). Από αυτές μόνο ένα ποσοστό εξελίχθηκε
σε προκαταρκτική εξέταση και πολύ λιγότερο σε
απαγγελία κατηγοριών.

Συγκεκριμένα, σε όλη την ΕΕ:
• 205 υποθέσεις οδήγησαν σε απαγγελία κατη-

γοριών σε 869 πρόσωπα.
• Πάγωσαν κεφάλαια ύψους 849 εκατ. ευρώ.
• Οι υποθέσεις που σχετίζονται με το NextGe-

nerationEU και το Ταμείο Ανάκαμψης ήταν μόλις
311 και στην Ελλάδα περιορίζονται σε μεμονωμέ-
νες περιπτώσεις.

Άρα, η ύπαρξη 84 ενεργών ερευνών στην Ελ-
λάδα δεν συνεπάγεται ούτε ενοχή ούτε υπαιτιό-
τητα της κυβέρνησης, αλλά καταγραφή και προ-
καταρκτικό έλεγχο εντός ενός πανευρωπαϊκού
θεσμικού πλαισίου.

Δεν έχουμε
να κρύψουμε τίποτα

Η ελληνική κυβέρνηση δεν αποφεύγει τον
έλεγχο, ούτε αδιαφορεί για τις θεσμικές αρ-
μοδιότητες της EPPO. Αντιθέτως, η συνερ-
γασία των εθνικών αρχών με τους εθνικούς
Ευρωπαίους Εισαγγελείς είναι συστηματική
και θεσμικά προβλεπόμενη. Το να παρου-

σιάζεται η Ελλάδα ως «ντροπή της Ευρώ-
πης» με βάση παραμορφωμένα στατιστικά
δεν εξυπηρετεί ούτε τη διαφάνεια ούτε τη δι-
καιοσύνη - απλώς τον φτηνό πολιτικό εντυ-
πωσιασμό.

Όχι, δεν κατασκήνωσε η Ευρωπαϊκή Εισαγγε-
λία στην Αθήνα. Δεν θα ενοικιάσει ξενοδοχείο,
δεν θα στήσει γραφεία στη Σταδίου. Όχι γιατί δεν
υπάρχουν παρατυπίες -υπάρχουν και ελέγχον-
ται- αλλά γιατί το θεσμικό πλαίσιο έχει ήδη προ-
βλέψει την παρουσία της μέσω Ελλήνων εισαγγε-
λέων. Και ναι, οι έρευνες γίνονται από Έλληνες –
ανεξάρτητους- Ευρωπαίους εισαγγελείς, όχι από
κάποιον υπερεθνικό «τιμωρό» με γραφεία στην
Κομισιόν.

Ούτε η κυβέρνηση ούτε η χώρα έχουν κάτι να
κρύψουν από την Ευρωπαϊκή Εισαγγελία. Το αν-
τίθετο. Η παρουσία της είναι εγγύηση θεσμικής
σοβαρότητας και ευρωπαϊκής εμπιστοσύνης. Το
να την παρουσιάζει κανείς ως απειλή, εισβολή ή
μηχανισμό καταδίκης της Ελλάδας είναι επικίν-
δυνο, ανεύθυνο και αναντίστοιχομε την ευρωπαϊ-
κή πραγματικότητα.

Και τελικά όταν η πολιτική μετατρέπεται σε
stand up comedy με αστειάκια τύπου «η EPPO θα
εγκατασταθεί στην Ομόνοια», τότε ίσως το πρό-
βλημα δεν είναι οι εισαγγελείς - αλλά όσοι έχουν
επιλέξει να γελούν με το κράτος δικαίου.
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Η προσπάθεια να φανεί η χώρα μας ως πρωταγωνίστρια σκανδάλων με παραμύθια 
ότι η EPPO «κατασκήνωσε» στην Αθήνα - 2.666 υποθέσεις από 6.547 καταγγελίες 

σε 24 χώρες, με μόλις 84 να αφορούν την πατρίδα μας

του Χρήστου
Μυτιλινιού 

Οι αλήθειες για την Ευρωπαϊκή Εισαγγελία και
την Ελλάδα και τα ψέματα της αντιπολίτευσης

Η επικεφαλής 
της Ευρωπαϊκής 

Εισαγγελίας Λάουρα Κοβέσι





Ε
πεισοδιακή κατάσταση και δη με
τρεις προσαγωγές, αυτήν τη φορά
στον Άγιο Νικόλαο της Κρήτης.

Αριστεροί διαδηλωτές, θιασώτες της «προ-
οδευτικής» λογικής «έξω οι τουρίστες, κα-
λώς να έρθουν οι μετανάστες», προσπάθη-
σαν να αμαυρώσουν το αφήγημα της ελλη-
νικής φιλοξενίας στοχεύοντας την «καρ-
διά» του ελληνικού τουρισμού. Και το έκα-

ναν αυτό παραβιάζοντας
κατάφωρα τον αντιρατσι-
στικό νόμο. Κάλεσμα για
συμμετοχή στην κινητο-
ποίηση είχαν απευθύνει η
Νέα Αριστερά και το Μέ-

ΡΑ25, αλλά και κάποια
«Πρωτοβουλία αλληλεγ-

γύης στον παλαιστινιακό λαό», ενώ το «πα-
ρών» έδωσαν και μέλη της ΑΝΤΑΡΣΥΑ και
μιας οργάνωσης ονόματι «Δρόμοι αντίστα-
σης στο Λασίθι», που έφερε πανό με συν-
θήματα κατά του... ΝΑΤΟ και της ΕΕ!

Ένταση στον Άγιο Νικόλαο
Τεταμένη ήταν λοιπόν χθες η ατμόσφαι-

ρα στο λιμάνι της πόλης, καθώς οι «ακτιβι-
στές», κάποιοι εκ των οποίων έφτασαν εκεί
από άλλους νομούς του νησιού (και δη εν
ώρα εργασίας, κάτι που εγείρει ερωτήμα-
τα), περίμεναν το κρουαζιερόπλοιο
«Crown Iris», το οποίο θα αποβίβαζε Ισ-
ραηλινούς τουρίστες. Με συνθήματα του
τύπου «Σταματήστε τη γενοκτονία», «Από
το ποτάμι στη θάλασσα» (παραπέμπει στην
καταστροφή του Ισραήλ) αλλά και άλλα που
εξίσωναν τον σιωνισμό με τον φασισμό
(μια καθ’ όλα παραπλανητική ταύτιση), οι
διαδηλωτές προσπάθησαν να καταστήσουν
γνωστή την παρουσία τους με εικόνες που
κάνουν τον γύρο του κόσμου και, φυσικά,
δεν είναι κολακευτικές για το τουριστικό
μας προϊόν. Μάλιστα, στην περιοχή της Λί-
μνης -όπου κάποιοι κρέμασαν μεγάλη πα-
λαιστινιακή σημαία- σημειώθηκαν επεισό-
δια, μιας και η Αστυνομία συγκρούστηκε
με διαδηλωτές που προκάλεσαν ένταση -
χρησιμοποίησε χημικά για να επιβάλει την
τάξη. Παρά το ότι οι διοργανωτές είχαν μι-
λήσει για τον «ειρηνικό χαρακτήρα» της κι-
νητοποίησης, διαδηλωτές πέταξαν μπου-
κάλια στα πούλμαν στα οποία επιβιβάστη-
καν οι Ισραηλινοί τουρίστες για να μετα-
βούν στην Κνωσό. Και όλα αυτά ενώ είχαν
προηγηθεί κινητοποιήσεις στη Σύρο και τη
Ρόδο και έκτροπα στην Αμοργό.

Αριστερή «κάλυψη»
Με ανάρτησή του ο πρώην υπουργός Δη-

μήτρης Στρατούλης (σήμερα στο ΜέΡΑ25)
είδε «αστυνομική καταστολή με εντολή και
στον Άγιο Νικόλαο της Κρήτης σε βάρος

των αλληλέγγυων με τον σφαγιαζόμενο
παλαιστινιακό λαό». Το ΜέΡΑ25 είπε σε
ανακοίνωσή του ότι «στη Σύρο, στη Ρόδο,
στον Άγιο Νικόλαο η θέση μας είναι δίπλα
στους πολίτες που διαδηλώνουν». 

Επίσης, ανεβάζοντας το θερμόμετρο της
έντασης, απαίτησε «την άμεση απόσυρση
των κατηγοριών για τους οκτώ συλληφθέν-
τες της Ρόδου και την απελευθέρωσή
τους», καλώντας για χθες το πρωί «όλους

και όλες στο Δικαστικό Μέγαρο Ρόδου».
Με ανακοίνωσή της η Νέα Αριστερά από

την πλευρά της κατήγγειλε «την απρόκλητη
επίθεση των ΜΑΤ και τις αυθαίρετες προ-
σαγωγές και συλλήψεις πολιτών στη Ρόδο,
πριν καν ξεκινήσει η ειρηνική διαμαρτυρία
ενάντια στον κατάπλου του ισραηλινού
κρουαζιερόπλοιου “Crown Iris”, σε μια
πρωτοφανή επιχείρηση προληπτικής κα-
ταστολής από το υπουργείο Προστασίας
του Πολίτη και τις αστυνομικές αρχές». 

Μιλώντας στη Βουλή, ο βουλευτής της
Νέας Αριστεράς Νάσος Ηλιόπουλος είπε
ότι «δεν είναι έγκλημα η κινητοποίηση
ενάντια στη γενοκτονία» και ότι «η στάση
της κυβέρνησης και της Αστυνομίας στο
λιμάνι της Ρόδου είναι ντροπιαστική και
επικίνδυνη». Και πρόσθεσε πως «είναι
αδιανόητο να έχουμε προσαγωγές και
προπηλακισμούς πολιτών που ήθελαν
απλώς να διαμαρτυρηθούν απέναντι στο
έγκλημα της γενοκτονίας του παλαιστινια-
κού λαού», υπογραμμίζοντας -προκλητι-
κά- «να ξέρει η κυβέρνηση ότι οι κοινο-
ποιήσεις αυτές δεν θα σταματήσουν όση
καταστολή και αν χρησιμοποιήσει. Το πολύ
πολύ να χρειαστεί να στείλει βόλτα τα ΜΑΤ
σε όλα τα νησιά».

Όσον αφορά τη Ρόδο, η ΕΛΑΣ με ανακοί-
νωσή της τονίζει ότι «μέρος των συγκεν-
τρωμένων επιχείρησε να διασπάσει τον
αστυνομικό φραγμό προβάλλοντας σθενα-
ρή αντίσταση και προβαίνοντας σε χρήση
σωματικής βίας σε βάρος των αστυνομι-
κών». Το αποτέλεσμα ήταν «να πραγματο-
ποιηθούν 14 προσαγωγές, από τις οποίες οι
οκτώ μετατράπηκαν σε συλλήψεις».

Με ποια αφορμή;
Η αφορμή για τις κινητοποιήσεις της

Αριστεράς δεν είναι η κατοχή της Κύπρου
μας επί 51 χρόνια από τον Αττίλα ή οι αιμα-
τηρές επιθέσεις κατά των Ελλήνων χρι-
στιανών της Συρίας ή οι παραβιάσεις των
δικαιωμάτων των Ελλήνων της Βόρειας
Ηπείρου, αλλά αυτό που η Αριστερά, η
οποία αδιαφορεί για τα εθνικά μας δίκαια,
θέλει να αντιλαμβάνεται ως «γενοκτονία»
στη Γάζα! Ποτέ καμία αριστερή οργάνωση
δεν αντέδρασε στην παρουσία στα νησιά
μας Τούρκων τουριστών, πολιτών μιας χώ-
ρας που δεν έχει ιστορία αλλά μόνο ποινικό
μητρώο, έχοντας διαπράξει γενοκτονίες
εναντίον όλων των Ποντίων και όλων Ελλή-
νων τής καθ’ ημάς Ανατολής, των Αρμενίων
και των Ασσύριων χριστιανών. Τέλος, πολ-
λοί στην Κρήτη και όχι μόνο περιμένουν
την τοποθέτηση για τα όσα συνέβησαν στον
Άγιο Νικόλαο - και όχι μόνο της βουλευτού
Λασιθίου Κατερίνας Σπυριδάκη, η οποία
είναι τομεάρχης Τουρισμού του ΠΑΣΟΚ.
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Συγκρούσεις με τα ΜΑΤ και προσαγωγές διαδηλωτών 
που διαμαρτύρονται εναντίον Ισραηλινών τουριστών 

σε μεγάλα λιμάνια της χώρας

του Νίκου 
Χιδίρογλου 

Οι μπαχαλάκηδες
του... μόλου 

απειλούν 
τον τουρισμό



Τ
ο μήνυμα πως ο Έβρος είναι απόλυτα
απόρθητος και ασφαλής έστειλε ο
υπουργός Προστασίας του Πολίτη,

Μιχάλης Χρυσοχοΐδης, ο
οποίος, μιλώντας χθες στην
ΕΡΤ για το Μεταναστευτικό,
ξεκαθάρισε πως η Ελλάδα
δεν έχει τη δυνατότητα να
διαχειριστεί απρόσκοπτες
ροές αλλοδαπών. Όπως είπε,
«οι μεγάλες μεταναστευτι-
κές ροές αποτελούν έναν

εφιάλτη. Είναι εξαιρετικά δύσκολη η διαχεί-
ρισή τους», ενώ στη συνέχεια συμπλήρωσε:
«Εμείς δεν μπορούμε να διαχειριστούμε αυ-
τήν την κατάσταση και να φιλοξενούμε χιλιά-
δες μετανάστες. Το μέτρο αναστολής των αι-
τημάτων ασύλου για τρεις μήνες είναι προ-
σωρινό μέχρι να γίνουν διευθετήσεις της Ελ-
λάδας και της ΕΕ με τη Λιβύη», πρόσθεσε.

Ο κ. Χρυσοχοΐδης διεμήνυσε: «Εμείς
έχουμε δύο καθήκοντα. Το ένα είναι να μιλά-
με με τους Λίβυους και με την ΕΕ, για να
κλείσει αυτή η υπόθεση, και το άλλο είναι να
αναπτύξουμε όλες τις δυνάμεις μας στη θά-
λασσα και να αντισταθούμε. Οι διακινητές
ζητούν φιλοξενία την οποία εμείς δεν μπο-
ρούμε να παρέχουμε».

Ο κ. Χρυσοχοΐδης μίλησε στη συνέχεια για
τον φράχτη στον Έβρο, τονίζοντας ότι έχει
ολοκληρωθεί κατά 75 χιλιόμετρα: «Είναι μια
διαδικασία που θα συνεχίζεται μέχρι να κα-
λύψουμε όλες τις ευάλωτες θέσεις. Το έργο
υλοποιείται και προχωρά με εθνικούς πό-
ρους». «Έχουμε όλες τις υποδομές και τον

εξοπλισμό και ο Έβρος είναι απόλυτα απόρ-
θητος και ασφαλής», διαβεβαίωσε ο υπουρ-
γός Προστασίας του Πολίτη. 

Μειώσαμε 30%
την εγκληματικότητα

«Έχουμε όλες τις υποδομές και τον εξο-
πλισμό και ο Έβρος είναι απόλυτα απόρθη-
τος και ασφαλής», διαβεβαίωσε ο υπουργός
Προστασίας του Πολίτη. Αναφορικά με τον
ΟΠΕΚΕΠΕ, ο κ. Χρυσοχοΐδης υπογράμμισε:
«Σήμερα διερευνάται αν η υπόθεση του

ΟΠΕΚΕΠΕ αποτελεί ένα ποινικό πρόβλημα,
πέρα από πολιτικό και οικονομικό, σύμφωνα
με τη δικογραφία που έστειλε η Ευρωπαϊκή
Εισαγγελία». «Ας γίνει η Εξεταστική Επιτρο-
πή για να διερευνηθούν οι πτυχές του σκαν-
δάλου του ΟΠΕΚΕΠΕ. Αυτό που έχει αξία και
σημασία είναι να δούμε πώς θα μπορέσουμε
να εισπράξουμε όλα αυτά που παρανόμως
είχαν καταβληθεί», συμπλήρωσε.

Αναφορικά με το περιστατικό στο λιμάνι
της Ρόδου, μετά την ένταση που προκλήθη-
κε σε διαμαρτυρία για την παρουσία του

κρουαζιερόπλοιου «Crown Iris», σημείωσε
ότι η Αστυνομία δεν έχει καμία επιχειρησια-
κή ευθύνη στα λιμάνια. Εκεί είναι το Λιμενι-
κό Σώμα. «Η Αστυνομία δεν εμποδίζει τους
διαδηλωτές. Για το θέμα του πολέμου στη
Γάζα είχαμε 522 διαδηλώσεις σε διάστημα
ενός έτους. Ποιος λοιπόν εμποδίζει τις δια-
δηλώσεις;», ανέφερε και συνέχισε: «Μπο-
ρούν να διαδηλώνουν, αλλά όχι να εμποδί-
ζουν και να χειροδικούν. Αυτό δεν μπορεί να
συμβαίνει».

Σχετικά με την εγκληματικότητα, επισή-
μανε ότι «έχουμε μια σημαντική μείωση της
τάξεως του 30% περίπου», ενώ υπογράμμι-
σε πως «γίνεται μια μεγάλη προσπάθεια,
ιδιαίτερα στη Δυτική Αττική, που είναι η πη-
γή του προβλήματος λόγω των οικισμών των
Ρομά. Αυτή τη στιγμή τα πράγματα είναι πο-
λύ καλύτερα. Ο στόχος είναι όλοι αυτοί οι
οποίοι κινούνται από τις περιοχές της χώρας
που υπάρχουν τέτοιοι οικισμοί να καταπο-
λεμηθούν».

«Παράλληλα, η Μύκονος για πρώτη φορά
στην ιστορία της είναι απόλυτα ασφαλής.
Έχουν αποχωρήσει οι μπράβοι και οι μαφιό-
ζοι. Παράλληλα, γίνεται μεγάλη προσπάθεια
για τα ναρκωτικά», επεσήμανε ο κ. Μητσοτά-
κης και συνέχισε: «Η μεγάλη τομή στο έγ-
κλημα στην ελληνική κοινωνία είναι η ίδρυ-
ση της νέας υπηρεσίας, της Διεύθυνσης Αν-
τιμετώπισης Οργανωμένου Εγκλήματος, το
ελληνικό FBI, το οποίο έχει εξαρθρώσει μέ-
σα σε οκτώ μήνες περίπου 120 εγκληματικές
οργανώσεις και έχει συλλάβει πάνω από
1.000 άτομα στην Αττική».
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«Οι μεγάλες μεταναστευτικές ροές αποτελούν έναν εφιάλτη, 
δεν μπορούμε να διαχειριστούμε τόσους χιλιάδες μετανάστες»,

δήλωσε ο υπουργός Προστασίας του Πολίτη

ΜΙΧΑΛΗΣ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ

«Απόρθητος και ασφαλής ο Έβρος»

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Ακόμα και αν οι κατηγορούμενοι, για τις
παράνομες επιδοτήσεις του ΟΠΕΚΕΠΕ,
έχουν φροντίσει να επιστρέψουν τα
χρήματα, επιδιώκοντας να γλιτώσουν
την καταδίκη, αυτό δεν πρόκειται να
συμβεί. Και μάλιστα, η καταδίκη αυτή

δεν θα περιλαμβάνει ούτε ελαφρυντικά.
Αυτό το μήνυμα έστειλε χτες το Μονομε-
λές Εφετείο της Αθήνας, το οποίο κατα-

δίκασε επτά κατηγορούμενους για παράνομες επιδοτή-
σεις από τον οργανισμό, ύψους από 25.000 ως 90.000
ευρώ, στην περιοχή του Γράμμου.
Το δικαστήριο επέβαλε ποινές φυλάκισης από 9 ως 15
μήνες στους κατηγορούμενους, ενώ σοκ προκάλεσε
στην υπεράσπιση ότι δεν αναγνωρίστηκαν ελαφρυντικά

όπως η ειλικρινής μεταμέλεια και η καλή συμπεριφορά
μετά την πράξη. Οι καταδικασθέντες επιδίωξαν να κερ-
δίσουν τα ευεργετήματα του ποινικού κώδικα στην επι-
μέτρηση των ποινών με τον ισχυρισμό ότι έχουν επι-
στρέψει όλα τα χρήματα που έλαβαν στον ΟΠΕΚΕΠΕ.
Η εντεταλμένη Ευρωπαία εισαγγελέας Καλλιόπη Ντα-
γιάντα ζήτησε από το δικαστήριο να πει όχι στα συγκε-
κριμένα ελαφρυντικά, επισημαίνοντας ότι οι κατηγο-
ρούμενοι επέστρεψαν τα χρήματα, μόνο όταν έλαβαν
ατομικές βεβαιώσεις για τα χρωστούμενα και επειδή
φοβήθηκαν την αναγκαστική εκτέλεση «και όχι επειδή
επέδειξαν μετάνοια». Η εισήγησή της έγινε δεκτή.
Αναγνωρίστηκε μόνο το ελαφρυντικό του σύννομου βί-
ου σε πέντε κατηγορούμενους, ωστόσο οι ποινές που
επιβλήθηκαν κινήθηκαν σε χαμηλά επίπεδα, δίνοντας

στους καταδικασθέντες το πλεονέκτημα της τριετούς
αναστολής.
Το δικαστήριο, κάνοντας δεκτή την εισήγηση της εισαγ-
γελέως, αποφάσισε να στείλει την απόφαση και τα πρα-
κτικά της δίκης στην Ευρωπαϊκή Εισαγγελία, ανοίγον-
τας νέες έρευνες, αυτή τη φορά όχι για πλημμεληματι-
κή απάτη, αλλά για αδικήματα κακουργηματικού χαρα-
κτήρα. Η Ευρωπαϊκή Εισαγγελία θα ερευνήσει στελέχη
του ΟΠΕΚΕΠΕ για κακουργηματική απιστία, επειδή διε-
νεργούσαν μεν ελέγχους, αλλά τίποτα μεμπτό δεν εντό-
πιζαν στις επίμαχες επιδοτήσεις. Επίσης θα ερευνη-
θούν για κακουργηματική απάτη σε βάρος των συμφε-
ρόντων της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όλοι όσοι έλαβαν πα-
ράνομα επιδοτήσεις ζημιώνοντας, όπως επισήμανε η
εισαγγελέας, τους πραγματικούς αγρότες. 

Επτά καταδίκες για παράνομες επιδοτήσεις από τον ΟΠΕΚΕΠΕ στην περιοχή του Γράμμου

του 
Κωνσταντίνου 

Γεώργιζα



του ειδικού συνεργάτη

O
ταν ο Ιβάν Σαββίδης απέκτησε τον έλεγχο του λι-
μανιού της Θεσσαλονίκης, φάνηκε σαν επιτέ-
λους η Βόρεια Ελλάδα να αποκτούσε τον στρατη-

γικό επενδυτή που της έλειπε. Ο Πόντιος ομογενής επι-
χειρηματίας δεν μπήκε με τη λογική του γρήγορου κέρ-
δους αλλά με σχέδιο μακράς πνοής: υποδομές, διεθνο-
ποίηση, logistics, επανεκκίνηση της οικονομικής ζωής
της Μακεδονίας. Όμως, έξι χρόνια μετά την εξαγορά του
67% του ΟΛΘ μέσω της SEGT, ο δρόμος δείχνει μονίμως
ανηφορικός - και οι πιέσεις πολιτικές, συστημικές και
ύποπτα «συντονισμένες».

Ολιγάρχης ή ευεργέτης;
Το αφήγημα που καλλιεργείται τα τελευταία χρόνια

από συγκεκριμένους κυβερνητικούς παράγοντες πα-
ρουσιάζει τον κ. Σαββίδη ως έναν «ολιγάρχη» ρωσικών
συμφερόντων, που παραμένει «αγκάθι» στις ευρωατλαν-
τικές βλέψεις για τον έλεγχο των λιμανιών του Βορρά.
Όμως, τα δεδομένα μαρτυρούν κάτι άλλο: ο Σαββίδης εί-
ναι Έλληνας πολίτης από το 2013 (τιμητική πολιτογράφη-
ση), έχει επενδύσει πάνω από 700 εκατ. ευρώ σε λιμάνια,
ξενοδοχεία, μέσα μαζικής ενημέρωσης και βιομηχανι-
κές μονάδες και είναι ο μεγαλύτερος εργοδότης στον
χώρο του τουρισμού στη Βόρεια Ελλάδα. Ανάμεσά τους,
το Porto Carras, η Σουρωτή, το Μακεδονία Παλλάς, η ΣΕ-
ΚΑΠ και φυσικά ο Οργανισμός Λιμένος Θεσσαλονίκης.

Η Louis-Dreyfus και η αντεπίθεση
Τον Ιανουάριο του 2025 η ελβετική πολυεθνική

Louis-Dreyfus, που διαχειρίζεται διεθνές εμπόριο
αγροτικών προϊόντων, έκανε κίνηση ματ: προσπάθησε
να αποκτήσει πακέτο μετοχών που διακινούνταν στο
χρηματιστήριο με στόχο το 21% του ΟΛΘ. Η προσφορά
των 27 ευρώ ανά μετοχή θεωρήθηκε επιθετική, αλλά ο κ.
Σαββίδης κινήθηκε ταχύτερα: μέσα σε λιγότερο από
έναν μήνα απέσπασε ο ίδιος τις περισσότερες από τις
διαθέσιμες μετοχές, φτάνοντας το ποσοστό του στο
72,89%. Η Louis-Dreyfus περιορίστηκε σε ένα οριακό
2,58%. Από τότε άρχισε και ο «συντονισμένος αποκλει-
σμός» του.

Το λιμάνι του Βόλου, 
μια ακύρωση με νόημα

Την ίδια μέρα που η Louis-Dreyfus απέσυρε την
προσφορά της, η κυβέρνηση ακύρωσε αιφνιδιαστικά
τον διαγωνισμό για την παραχώρηση του λιμανιού του
Βόλου - έναν διαγωνισμό που ο κ. Σαββίδης είχε ήδη
κερδίσει με την υψηλότερη προσφορά. Ήταν η τρίτη
φορά που έβγαινε εκτός παιχνιδιού με «παράδοξο»
τρόπο: είχαν προηγηθεί η Αλεξανδρούπολη (ακύρωση
διαγωνισμού όταν εκδήλωσε ενδιαφέρον) και η Καβά-
λα (χάθηκε υπέρ αμερικανικών συμφερόντων με εμ-
φανή υποστήριξη από την πρεσβεία των ΗΠΑ).

Περικύκλωση και απαξίωση
Η εικόνα που δημιουργείται μοιάζει με σιωπηρή πε-

ρικύκλωση. Τα λιμάνια του Βόρειου Αιγαίου μοιράζον-
ται σε εταιρείες ή συμφέροντα φιλικά προς τις ΗΠΑ ή
τους Ινδούς επενδυτές του Ομίλου Adani, οι οποίοι φέ-
ρεται να ενδιαφέρονται για τον Βόλο και την Αλεξαν-
δρούπολη - αφού πρώτα εκδιώχθηκε ο Σαββίδης από
τις αντίστοιχες διαδικασίες. Κυβερνητικοί παράγοντες
αφήνουν να εννοηθεί ότι ο νέος νόμος που σχεδιάζεται
για «ελέγχους επενδυ-
τών με σχέσεις σε τρίτες
χώρες» είναι φωτογρα-
φικός. Ενώ δεν υπάρχει
καταγεγραμμένη καμία
παράβαση ή εμπλοκή
του κ. Σαββίδη με κυ-
ρώσεις, επιχειρείται να
δημιουργηθεί ένα κα-
νονιστικό πλαίσιο που
θα τον εξωθήσει σε
αποχώρηση.

Ο λιμενικός ανταγωνισμός 
και η ινδική πίεση

Την ίδια στιγμή, το India-Middle East-Europe Cor-
ridor (IMEC), ένας νέος εμπορικός διάδρομος που
υποστηρίζεται από τις ΗΠΑ, μετατρέπει την Ελλάδα
σε πύλη των ινδικών προϊόντων προς την Ευρώπη.
Όμως, τα δύο στρατηγικά λιμάνια της χώρας -ο Πει-
ραιάς (Cosco) και η Θεσσαλονίκη (Σαββίδης)- δεν
ελέγχονται από αμερικανικά ή κοινοτικά κεφάλαια.
Για αυτό και η προτεραιότητα φαίνεται να είναι η δη-
μιουργία ενός «νέου χάρτη λιμένων» που παρακάμ-
πτει τον ΟΛΘ. Σε αυτό το φόντο κυβερνητικές διαρρο-
ές κάνουν λόγο για άνοιγμα της Θεσσαλονίκης σε άλ-
λες διεθνείς κοινοπραξίες, ενώ κυοφορούνται σενά-
ρια έμμεσης πίεσης για να υποχρεωθεί ο Σαββίδης
να αποχωρήσει.

180 εκατ. σε αναμονή
Η πολυσυζητημένη επέκταση του 6ου προβλήτα

στο λιμάνι της Θεσσαλονίκης μπήκε στις ράγες - με
σκαπτικά, καδρόνια, περιφράξεις και ανακοινώσεις.
Όμως, αυτό δεν σημαίνει ότι το έργο δεν κολλάει. Για

την ακρίβεια, η καθυστέρηση 5 ετών
δείχνει πως στη
χώρα της «επιτελι-
κής αποτελμάτω-
σης» ακόμα και μια
δεσμευτική επέν-
δυση 180 εκατ. ευ-
ρώ από ιδιώτη χρει-
άζεται... υπομονή,
προσευχή και μηχα-
νισμό επιτήρησης
από πάνω.

Το πλάνο στα χαρτιά
Η επέκταση του 6ου προβλήτα αποτελεί το «διαμάν-

τι» του masterplan του ΟΛΘ: ένα project 180 εκατ. ευ-
ρώ, εκ των οποίων:

• 130 εκατ. για κατασκευή νέων εγκαταστάσεων.
• 7 εκατ. για μηχανολογικό εξοπλισμό.
• 20+ εκατ. για αναβάθμιση υποδομών (π.χ. τελω-

νείο).
Η υπογραφή μπήκε από το 2018, η έγκριση του Προ-

εδρικού Διατάγματος ήρθε το 2023, αλλά μέχρι σήμερα
έχουν επενδυθεί μόλις 23,9 εκατ. ευρώ - λιγότερο από
το 15% της υποχρεωτικής δαπάνης.

Χρονοβόρα εμπόδια made in Greece
Τι έφταιξε; Όχι η χρηματοδότηση - ο Ιβάν Σαββίδης

έχει ήδη ανεβάσει το ποσοστό του στον ΟΛΘ σε 73% και
η εταιρεία διαθέτει ταμείο σχεδόν 100 εκατ. ευρώ. Το
πρόβλημα είναι πιο γνώριμο: άδειες, εγκρίσεις, δαιδα-
λώδεις συντονισμοί ανάμεσα σε υπουργεία, υπηρεσίες
και «εμπλεκόμενους φορείς» που, αν καθυστερήσουν,
κανείς δεν τους ρωτάει γιατί. Ο ΟΛΘ ζήτησε παράταση
για την ολοκλήρωση των υποχρεωτικών επενδύσεων
από το 2025 στο 2026. Και το ελληνικό Δημόσιο; Περι-
μένει και αυτό. Κάποιοι αρκούνται στο ότι «ξεκίνησαν
τα έργα». Το αν θα τελειώσουν εγκαίρως παραμένει ρη-
τορική ερώτηση - από αυτές που δεν έχουν ποτέ σαφή
απάντηση παρά μόνο υποσχέσεις σε δελτία Τύπου.

Ποιος κερδίζει, ποιος φρενάρει;
ΟΛΘ ΑΕ: Διαθέτει την ισχυρότερη ταμειακή θέση

των τελευταίων ετών με καθαρά κέρδη και υψηλή ρευ-
στότητα. Και όμως, κινείται με ταχύτητες... βυθισμένου
κάβουρα.

Τοπική οικονομία: Αναμένει 4.000 θέσεις εργασίας
στην πενταετία και αύξηση του ΑΕΠ της Βόρειας Ελλά-
δας κατά 200 εκατ. ετησίως. Αλλά φυσικά αυτό θα γίνει
μόνο όταν και αν προχωρήσει το έργο.

Δημόσιο/κυβέρνηση: Παρατηρητές πολυτελείας.
Έτοιμοι να χρεώσουν την καθυστέρηση σε «τεχνικές
δυσκολίες», λες και δεν είναι δικό τους καθήκον να
ξεμπλοκάρουν τις διαδικασίες σε έργα στρατηγικής
σημασίας.
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Ο κ. Σαββίδης είναι Έλληνας πολίτης από το 2013, έχει επενδύσει 
πάνω από 700 εκατ. ευρώ σε λιμάνια, ξενοδοχεία, μέσα μαζικής

ενημέρωσης και βιομηχανικές μονάδες και αποτελεί τον μεγαλύτερο
εργοδότη στον χώρο του τουρισμού στη Βόρεια Ελλάδα

Ο «ανεπιθύμητος» ομογενής: Ο Ιβάν Σαββίδης, το λιμάνι 
της Θεσσαλονίκης και το αόρατο μπλόκο της εξουσίας

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα



του ειδικού συνεργάτη

Κ
άποιοι βλέπουν πίσω από τις καθυστερήσεις
ένα είδος σιωπηρής θεσμικής τρικλοποδιάς
στον Ιβάν Σαββίδη. Ο επιχειρηματίας, ο οποίος

διαχειρίζεται το λιμάνι χωρίς προσβάσεις στη «γνω-
στή» τραπεζική τάξη της Εκάλης και των Αθηνών, δεν
ανήκει ούτε στο εφοπλιστικό lobby ούτε στους «στρα-
τηγικούς επενδυτές» των διαδρόμων του Μαξίμου. Και
αν στον Πειραιά η Cosco λειτουργεί με συμφωνίες από
το Πεκίνο, στη Θεσσαλονίκη το να είσαι Έλληνας ομο-
γενής με ρευστότητα, επιρροή και τηλεοπτικό σταθμό
(Open) μπορεί να σε καθιστά... μη βολικό. Κανείς δεν το
λέει ξεκάθαρα. Όμως, οι προβληματικές συνδέσεις του
6ου προβλήτα με οδικούς και σιδηροδρομικούς άξο-
νες μένουν εκτός προτεραιοτήτων. Η δε γραφειοκρατία
κάνει ό,τι μπορεί για να φρενάρει ό,τι δεν ελέγχει πλή-
ρως. Και τώρα τι; Η επέκταση του 6ου προβλήτα δεν εί-
ναι μόνο τεχνικό έργο - είναι το μεγαλύτερο stress test
για την πραγματική δυνατότητα της χώρας να αξιοποι-
ήσει ιδιωτικό κεφάλαιο χωρίς να το ευνουχίζει. Είναι το
σημείο όπου κρίνονται:

• Η συνέπεια των θεσμών.
• Η βούληση της Πολιτείας να στηρίξει μακρόπνοα

έργα.
• Η αντοχή της επιχειρηματικότητας απέναντι σε

έναν σιωπηρό αλλά εξαιρετικά αποτελεσματικό μηχα-
νισμό καθυστέρησης.

Κανείς δεν ζητά χάρη. Ζητείται μόνο κάτι απλό: να
επιτρέψουν σε αυτόν που έχει τα λεφτά, τη μελέτη και
το χρονοδιάγραμμα να χτίσει. Χωρίς προσκόμματα από
εκείνους που δηλώνουν «συνεργαζόμενοι φορείς»,
αλλά στην πράξη λειτουργούν ως παράγοντες εξάντλη-
σης. Αν δεν λυθούν εγκαίρως οι μηχανισμοί του κρά-
τους και των συναρμόδιων φορέων ή εμπλεκόμενων
διοικητικών δομών, η καθυστέρηση ενδέχεται να υπο-
νομεύσει όχι μόνο τον ίδιο τον ΟΛΘ αλλά και τη Θεσσα-
λονίκη ως στρατηγικό κόμβο εμπορίου.

Η ηγεμονία που ενοχλεί
Ο επιχειρηματικός όμιλος του Σαββίδη στην Ελλάδα

διαθέτει 68 εταιρείες, με παρουσία σε ΜΜΕ, τουρισμό,
real estate, αγροτοβιομηχανία, εμπόριο, μεταφορές
και υποδομές. Ανάμεσά τους: Open TV, Ethnos.gr, Sd-
na, Porto Carras, Μακεδονία Παλλάς, Σουρωτή, ΠΑΟΚ,
Northern Wings κ.ά. Η επιχειρηματική του εμβέλεια
και η απουσία του από τις πατροπαράδοτες πελατει-
ακές διαδρομές ίσως είναι τα πραγματικά «αμαρτήμα-
τά» του. Επένδυσε δικούς του πόρους χωρίς να ζητήσει
κρατικές επιδοτήσεις και δεν έγινε μέλος καμίας πολι-
τικής αυλής.

Το ερώτημα που μένει
Στη χώρα των golden boys, των πακέτων ανάκαμ-

ψης και των χαριστικών αναθέσεων είναι τελικά πρό-
βλημα να είναι κάποιος Έλληνας, ανεξάρτητος και οι-
κονομικά ισχυρός;

Νέα Τούμπα, παλιά καχυποψία: Ποιος
φοβάται τον Ιβάν Σαββίδη;

Ο ΠΑΟΚ έχει πολλά πρόσωπα. Το επαγγελματικό,
το ποδοσφαιρικό, το μπασκετικό, το παλιό, το λαϊκό,

το ευρωπαϊκό, το επενδυτικό. Και ένα άλλο, βαθιά
βυθισμένο στη μνήμη του ερασιτεχνικού μεγαλείου:
της Τούμπας που χτίστηκε από τα χέρια των προσφύ-
γων. Εκεί όπου σήμερα στήνεται το νέο γήπεδο του
αύριο ξαναγεννιούνται όλα τα ερωτήματα για το ποιος
ελέγχει, ποιος εμπιστεύεται ποιον - και κυρίως ποιος
περισσεύει.

Μια Τούμπα που κολλάει στα χαρτιά
Ο Ιβάν Σαββίδης, πλούσιος Πόντιος ομογενής, επεν-

δυτής χωρίς κρατικά λεφτά, δέκα χρόνια τώρα πληρώ-
νει, χτίζει, σηκώνει την ομάδα από το τίποτα. Τον λες
παρορμητικό. Τον λες και ρομαντικά συγκρουσιακό.
Κανείς δεν του χάρισε τίποτα. Και τώρα, όταν έφτασε η
ώρα του «μεγάλου έργου» -της Νέας Τούμπας- ο Ερα-
σιτέχνης τού ζητά... εγγυήσεις.

Όχι για να τον αποτρέψει, λένε. Για να προστατεύ-
σει, λένε. Σαν να λέμε: «Ευχαριστούμε για τα εκατον-

τάδες εκατομμύρια που έδωσες μέχρι τώρα, αλλά
τώρα θέλουμε γραπτές εγγυήσεις, μη και στραβώσει
κάτι». Εν ολίγοις, να υπογράψει... ότι είναι ο Ιβάν
Σαββίδης.

Οι τρεις πράξεις του... παραλόγου
1. Η ΠΑΕ ΠΑΟΚ στέλνει μνημόνιο συνεργασίας στον

Ερασιτέχνη.
2. Ο Ερασιτέχνης συνεδριάζει, λέει «δεν το έχουμε

προλάβει όλοι, θέλουμε χρόνο», αλλά τα ξημερώμα-
τα… βγάζει ανακοίνωση ότι θέλει εγγυήσεις «οικονο-
μικές, ανάλογες του έργου» μέχρι 31/12/2025.

3. Το Ethnos.gr (συμφερόντων Σαββίδη) απαντά: «Η
στάση αυτή είναι προσβλητική και με έλλειμμα σεβα-
σμού».

Ο Μυστακίδης από την πίσω πόρτα
Η ξαφνική εμφάνιση του επιχειρηματία Αριστο-

τέλη Μυστακίδη, δισεκατομμυριούχου με έδρα την
Ελβετία και ρίζες στη Θεσσαλονίκη, φούντωσε τα
σενάρια. Θα μπει συνεπενδυτής στο γήπεδο; Θα
διεκδικήσει μερίδιο; Είναι ο «άνθρωπος του συστή-
ματος» για να μαζευτεί ο «άβολος» Ιβάν; Καμία επί-
σημη δήλωση, καμία διάψευση - μόνο υπόγεια ρεύ-
ματα. Αυτό που ξέρουμε είναι πως το έργο προχω-
ρούσε με καθυστέρηση και ξαφνικά εμφανίστηκε
κάποιος που μπορεί να το «τρέξει». Μόνο που ο
Ιβάν, ως άλλος Τειρεσίας με καπνισμένο πούρο, δεν
χρειάζεται συνοδοιπόρους - παρά μόνο καθαρά γή-
πεδα και γραφειοκρατία που να μην έχει λόγο... τρί-
της παρέμβασης.

Αντί για πανηγύρι, 
μια υπογραφή που λείπει

Η ανακοίνωση του ΑΣ ΠΑΟΚ θα μπορούσε να ήταν
ύμνος ενότητας. Είναι όμως μνημείο καχυποψίας
και... νομικής ποιητικότητας: «Θεματοφύλακες των
ιερών και οσίων», «τεχνοκρατικές επιτροπές», «ιστο-
ρική ευθύνη» - και ένα μικρό υπονοούμενο: «Δεν
φταίμε που καθυστερεί το έργο, αλλά φταίει ο επεν-
δυτής που δεν μας καθησυχάζει». Προσπερνούν ότι
αυτός ο επενδυτής:

• πλήρωσε τα χρέη του συλλόγου,
• επένδυσε σε εγκαταστάσεις και υποδομές,
• ανέβασε την ομάδα στην κορυφή,
• σχεδίασε την Τούμπα τού αύριο από το 2018.
Και του ζητούν να δώσει εγγυήσεις ότι θα παραμεί-

νει ο... εαυτός του.

Η λεπτή γραμμή ανάμεσα 
στην ασφάλεια και την προσβολή

Η ανακοίνωση δεν λέει «δεν σε εμπιστευόμαστε».
Λέει «δώσε μας εγγυήσεις για παν ενδεχόμενο». Μα
είναι άλλο η νομική θωράκιση και άλλο το τεκμήριο
αχαριστίας. Όταν έχεις έναν επιχειρηματία που δεν λει-
τούργησε με χρηματοδοτικά εργαλεία αλλά με μετρητό,
έργο και παρουσία, ίσως να μη χρειάζεσαι παραπάνω
επιτροπές αλλά λιγότερους... ενδοιασμούς.

Τελικά, τι μένει;
Η υπόθεση της Νέας Τούμπας είναι κάτι περισσότε-

ρο από ένα κατασκευαστικό project. Είναι μια τομή
ανάμεσα στο παλιό και το νέο: στις λογικές του ιδιοκτή-
τη και τις ευαισθησίες του σωματείου, στον ενθουσια-
σμό της επένδυσης και την ανάγκη θεσμικής θωράκι-
σης.

Αν κάποιος ήθελε να δει τη σύγκρουση ως προσωπι-
κή, θα έχανε τη μεγάλη εικόνα: πρόκειται για το πιο φι-
λόδοξο γηπεδικό έργο που έχει επιχειρηθεί ποτέ από
ελληνικό σύλλογο και η επιτυχία ή η αποτυχία του θα
επηρεάσει όχι μόνο τον ΠΑΟΚ αλλά και το μοντέλο λει-
τουργίας ολόκληρου του ελληνικού ποδοσφαίρου. Ο
Ιβάν Σαββίδης εξακολουθεί να είναι ο βασικός φορέας
του οράματος, αλλά ταυτόχρονα -όπως κάθε μεγάλος
παίκτης- χρειάζεται να συμβαδίσει με θεσμικές εγγυή-
σεις που δεν είναι πάντα απόρροια δυσπιστίας αλλά συ-
χνά απλώς εργαλείο διαφάνειας. Το πού θα κάτσει η
μπίλια θα φανεί στους επόμενους μήνες. Προς το πα-
ρόν, η μπάλα βρίσκεται -κυριολεκτικά και μεταφορικά-
στη σέντρα.
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Η επιχειρηματική εμβέλεια του Ιβάν Σαββίδη και 
η απουσία του από τις πατροπαράδοτες πελατειακές διαδρομές

ίσως είναι τα πραγματικά «αμαρτήματά» του

Σιωπηρή θεσμική τρικλοποδιά



Α
κίνητα-φιλέτα στις πιο ακριβές
περιοχές της Αττικής, για χρόνια
νοικιασμένα σε εξευτελιστικές

τιμές ή εντελώς αναξιοποίητα, συνθέ-
τουν το ψηφιδωτό μιας μακράς περιόδου

προβληματικής διαχείρι-
σης της μη επιχειρησια-
κής περιουσίας των Ενό-
πλων Δυνάμεων. Τα παρα-
δείγματα που παρουσίασε
ο υπουργός Εθνικής Άμυ-
νας Νίκος Δένδιας στη
Βουλή για τη χρόνια κακο-
διαχείριση ακινήτων άνοι-

ξαν τον ασκό του Αιόλου. Οι αποκαλύ-
ψεις του υπουργού λειτούργησαν ως κα-
ταλύτης, φέρνοντας στην επιφάνεια μια
σειρά από νέες περιπτώσεις ακινήτων
που, παρά τη στρατηγική τους τοποθεσία
και την υψηλή αξία, δεν απέφεραν το πα-
ραμικρό έσοδο στα ταμεία του ΥΠΕΘΑ,
αναδεικνύοντας την ανάγκη για ριζική
αλλαγή πλεύσης και ενεργή αξιοποίηση
της περιουσίας προς όφελος των στελε-
χών και των Ταμείων.

Σε «χρυσές» τοποθεσίες, 
μισθωμένα για ψίχουλα

Σύμφωνα με πληροφορίες της «Political»,
στην καρδιά της Αθήνας εντοπίστηκε ακίνη-
το πολλών τετραγωνικών με πανοραμική
θέα στην Ακρόπολη, το οποίο νοικιαζόταν
για μόλις 300 με 400 ευρώ τον μήνα. Το ποσό
δεν καλύπτει ούτε τα πάγια λειτουργικά έξο-
δα, πολλώ δε μάλλον τις επενδυτικές δυνα-
τότητες του ΥΠΕΘΑ.

Ακόμη πιο εντυπωσιακή είναι η περίπτω-
ση ακινήτων στην οδό Μητροπόλεως, στο
εμπορικότερο ίσως σημείο της πρωτεύου-
σας. Σύμφωνα με τα διαθέσιμα στοιχεία, πα-
ρέμεναν ξενοίκιαστα για πάνω από 20 χρό-
νια, ενώ, όταν τελικά ενοικιάστηκαν, οι όροι
μίσθωσης ήταν εξαιρετικά δυσμενείς για το
Δημόσιο, καθώς συμφωνήθηκαν για συμβά-
σεις 4ετίας με τίμημα που χαρακτηρίζεται
ως «ψίχουλα» σε σχέση με την εμπορική
αξία της περιοχής. Επίσης, ακίνητο στην πε-
ριοχή της Αγίας Παρασκευής, ιδιοκτησίας
Ταμείου των Ενόπλων Δυνάμεων, παρέμενε
για χρόνια νοικιασμένο με μίσθωμα τόσο
χαμηλό που δεν κάλυπτε καν τα πάγια κόστη
συντήρησης.

Ακόμα πιο ενδεικτική είναι η περίπτωση
ακινήτου επί της λεωφόρου Αθηνών, ένα
σημείο με μεγάλη εμπορική αξία, το οποίο
επίσης «αξιοποιούνταν» για χρόνια έναντι
συμβολικού τιμήματος. Σε όλες τις περι-
πτώσεις, η απόδοση για το Δημόσιο ήταν
σχεδόν μηδενική, ενώ οι ευκαιρίες για ορ-
γανωμένη εκμετάλλευση και έσοδα πήγαν
χαμένες.

Τα παραπάνω προστίθενται στις ήδη γνω-
στές υποθέσεις που αποκάλυψε ο ίδιος ο
Νίκος Δένδιας κατά τη συζήτηση στη Βουλή:

• Το νεοκλασικό των 2.400 τ.μ. στην Πλάκα
που στέγαζε μόλις 49 υπαλλήλους.

• Το ακίνητο στη γωνία Αμερικής και Ακα-
δημίας, μισθωμένο πλέον για 800.000 ευ-
ρώ/μήνα, ενώ ως πρόσφατα χρησιμοποι-
ούνταν αποκλειστικά από ανώτατο αξιωμα-
τικό.

• Το κτίριο του Ταμείου Εθνικού Στόλου
στην οδό Φειδίου, 700 τ.μ., για μόλις 10
υπαλλήλους.

• Η πισίνα 49,5 μέτρων σε εγκαταστάσεις
της Στρατιάς, που απέφυγε εσκεμμένα τα 50
μέτρα ώστε να μη θεωρείται αθλητική εγκα-
τάσταση (!).

Αλλαγή σελίδας
Το νέο πλαίσιο που προωθεί το ΥΠΕΘΑ

προβλέπει τη σύσταση του Ταμείου Αξιοποί-
ησης Ακινήτων Εθνικής Άμυνας (ΤΑΕΘΑ), με
κατάργηση των τριών επιμέρους ταμείων
και μεταφορά όλων των μη επιχειρησιακών
ακινήτων υπό ενιαία διαχείριση. Η φιλοσο-
φία της στρατηγικής είναι ξεκάθαρη:

• Αξιοποίηση των ακινήτων με εμπορικά ή
οικιστικά κριτήρια.

• Επαναδιαπραγμάτευση συμβολαίων.
• Έσοδα που θα καλύψουν το 80% του στε-

γαστικού προγράμματος των ΕΔ.
Ο ίδιος ο Νίκος Δένδιας ανέφερε ότι μέχρι

το 2026 θα έχουν ανεγερθεί 1.059 κατοικίες,
όταν στα προηγούμενα 20 χρόνια είχαν κα-
τασκευαστεί μόλις 700. Συνολικά, μέχρι το
2030, ο σχεδιασμός περιλαμβάνει περισσό-
τερα από 4.000 νέα σπίτια για στελέχη και τις
οικογένειές τους.

Αποφασισμένο το υπουργείο
Με δεδομένο ότι οι ανάγκες στέγασης των

στελεχών έχουν διογκωθεί, ιδιαίτερα σε πε-
ριοχές με υψηλά ενοίκια, η αξιοποίηση των
περιουσιακών στοιχείων των Ενόπλων Δυ-
νάμεων δεν αποτελεί απλώς αναπτυξιακή
πρωτοβουλία, αλλά κοινωνική αναγκαιότη-
τα. Η κακή διαχείριση, οι σπατάλες, οι «εσω-
τερικές διευθετήσεις» του παρελθόντος
έδωσαν τη θέση τους σε μια πολιτική αποδο-
τικότητας και υπευθυνότητας. Και όπως δεί-
χνουν τα νέα παραδείγματα, υπάρχει ακόμα
ανεκμετάλλευτος πλούτος, που μπορεί να
επιστρέψει εκεί όπου ανήκει: στους ανθρώ-
πους που υπηρετούν την πατρίδα.

Αυτό επισήμανε και ο υφυπουργός Άμυ-
νας Θανάσης Δαβάκης κατά την ομιλία του
στη Βουλή, όπου εστίασε στην ανάγκη στή-
ριξης των στελεχών των Ενόπλων Δυνάμεων
και στην πολιτική μέριμνας που εφαρμόζει η
κυβέρνηση. Όπως τόνισε, το στεγαστικό
πρόγραμμα των στελεχών υλοποιείται σε
τέσσερις φάσεις. Οι δύο πρώτες περιλαμβά-
νουν την κατασκευή 702 κατοικιών που θα
παραδοθούν το 2026, ενώ οι επόμενες δύο
θα προσθέσουν 1.000 κατοικίες σε παραμε-
θόριες και νησιωτικές περιοχές. «Μην ξε-
χνάμε ότι το 41% των στελεχών των Ενόπλων
Δυνάμεων ζει στο ενοίκιο. Μην ξεχνάμε ότι
αυτή την κατάσταση προσπαθούμε με το
στεγαστικό πρόγραμμα να τη μειώσουμε»,
τόνισε. Ιδιαίτερη αναφορά έγινε και σε πα-
ραχωρήσεις ακινήτων σε δήμους προς όφε-
λος των τοπικών κοινωνιών, όπως:

• Η παραχώρηση του στρατοπέδου Βαρύ-
τη για την ανέγερση Ογκολογικού Νοσοκο-
μείου Παίδων.

• Η παραχώρηση του στρατοπέδου Καρα-
τάσιου για το νέο Ογκολογικό Νοσοκομείο
Θεσσαλονίκης.

• Και η συνεργασία με τον Δήμο Ανατολι-
κής Μάνης για την αξιοποίηση του πρώην
στρατοπέδου στο Γύθειο.

Ο υφυπουργός επανέλαβε τη δέσμευση
της κυβέρνησης για διαρκή στήριξη των στε-
λεχών και των οικογενειών τους, δηλώνον-
τας: «Γιατί τα στελέχη των Ενόπλων Δυνάμε-
ων αποτελούν αναπόσπαστο κομμάτι των
παιδιών του ελληνικού λαού. Απευθυνόμα-
στε σε αυτούς, γιατί αισθανόμαστε ότι απο-
τελούν, όπως είχε πει λίγους μήνες μετά τη
Μεταπολίτευση του 1974 -51 χρόνια πριν- ο
Κωνσταντίνος Καραμανλής, το καύχημα και
την ασπίδα του έθνους. Αυτά τα στελέχη
προσπαθούμε να τα φέρουμε σε ένα επίπε-
δο ποιότητας ζωής και προβλεψιμότητας
καριέρας, ούτως ώστε να μπορούμε να τα
προσελκύσουμε ακόμη περισσότερο».
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Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Η «Political» αποκαλύπτει κι άλλες περιπτώσεις που αφορούν 
την κακοδιαχείριση ακίνητων των Ενόπλων Δυνάμεων - 

Η στρατηγική της ηγεσίας του υπουργείου Εθνικής Άμυνας 
για να αξιοποιηθούν τα περιουσιακά στοιχεία

Νοίκιαζαν σπιταρόνες
με θέα Ακρόπολη σε

τιμές… γκαρσονιέρας

ΤΕΛΟΣ ΣΤΟ REAL ESTATE ΤΗΣ ΝΤΡΟΠΗΣ 
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Σ
ε ευθεία σύνδεση του θαλάσσιου χω-
ροταξικού σχεδιασμού στο Αιγαίο με
τη «Γαλάζια Πατρίδα» προχωρά η

Τουρκία. Σύμφωνα με την τουρκική φιλοκυ-
βερνητική εφημερίδα «Γενί Σαμπάχ», η Άγκυ-
ρα ετοιμάζεται για τον σχεδιασμό του
σχετικού χάρτη και αναφέρει πως η
πρώτη συνεδρίαση του αρμόδιου συμ-
βουλίου της χώρας θα πραγματοποι-
ηθεί τον Σεπτέμβριο. Οι ίδιες πηγές
αναφέρουν ότι στο σχέδιο θα περιλαμ-
βάνονται και οι περιοχές αδειοδότησης
της κρατικής εταιρείας πετρελαίου της
Τουρκίας TPAO στο Αιγαίο και την Ανα-
τολική Μεσόγειο.

Στο συμβούλιο αναμένεται να γίνει ανανέω-
ση των χαρτών και των ορίων που σύμφωνα
με την τουρκική εφημερίδα αποτελούν τα
στοιχεία της «Γαλάζιας Πατρίδας».

Στο πλαίσιο αυτό, σύμφωνα με το ρεπορτάζ,
οι δραστηριότητες που έχουν προγραμματι-
στεί με βάση το οικοσύστημα σε διάφορους
τομείς θα επικαιροποιηθούν εντός των ορίων
της αποκλειστικής οικονομικής ζώνης της
Τουρκίας στη Μαύρη Θάλασσα, των συντεταγ-
μένων που έχουν κοινοποιηθεί στον Οργανι-
σμό Ηνωμένων Εθνών στη Μεσόγειο Θάλασ-
σα και των ορίων στο Αιγαίο Πέλαγος με βάση
τη μέση γραμμή μεταξύ των ηπειρωτικών τμη-
μάτων Τουρκίας και Ελλάδας, χρησιμοποιών-
τας τον χάρτη θαλάσσιου χωροταξικού σχε-
διασμού.

Εκτός από τις περιοχές αγκυροβόλησης στο
Αιγαίο Πέλαγος και τη Μεσόγειο, θα επανεξε-
ταστούν και οι περιοχές επιχειρήσεων που
δημιουργήθηκαν στο Αιγαίο Πέλαγος.

Μητσοτάκης: «Δεν δεχόμαστε
θεωρίες γκρίζων ζωνών»

«Οι κινήσεις αυτές έρχονται μετά την πρό-
σφατη ανακήρυξη δύο θαλασσίων πάρκων
από την ελληνική κυβέρνηση, τα οποία εκτεί-
νονται στο εύρος των χωρικών μας υδάτων, τα
οποία προσδιορίζονται από τα νησιά, τα οποία
ανήκουν στην Ελλάδα και ζήτημα αμφισβήτη-
σης ελληνικών νησιών από την Τουρκία δεν
υφίσταται. Η Ελλάδα δεν πρόκειται να απο-
δεχθεί ποτέ καμία θεωρία γκρίζων ζωνών και
να δεχθεί από την Τουρκία να της υποδείξει τι
θα κάνουμε ή τι δεν θα κάνουμε εντός περιο-
χών της ελληνικής κυριαρχίας», είχε διαμη-
νύσει ο Κυριάκος Μητσοτάκης, προσθέτοντας
με νόημα: «Εάν η Τουρκία δεν αποστεί από

κεντρικούς πυλώνες και άξονες του αφηγή-
ματος της “Γαλάζιας Πατρίδας”, για παράδειγ-
μα τις γκρίζες ζώνες στο Αιγαίο, είναι δύσκο-
λο να σκεφτεί κανείς πώς θα πετύχουμε μια
συνολική λύση με τη γείτονα για τη μία και μό-

νη διαφορά που μας χωρίζει». 
Η Τουρκία δημοσίευσε στις 16 Απρι-

λίου τον θαλάσσιο χωροταξικό σχεδια-
σμό σχετικά με τις τρεις θάλασσες που
την περιβάλλουν. Το ειδικό συμβούλιο,
που συστάθηκε πρόσφατα, θα πραγμα-

τοποιήσει εργασίες σχετικά με τις δρα-
στηριότητες που θα εκτελεστούν και τα
μέτρα που θα ληφθούν σύμφωνα με το

σχέδιο. Το συμβούλιο, το οποίο αναμένεται να
πραγματοποιήσει την πρώτη του συνεδρίαση
τον επόμενο μήνα, με επίκεντρο τις περιβαλ-
λοντικές επιπτώσεις όλων των θαλάσσιων
δραστηριοτήτων, από τις μεταφορές έως την
αλιεία, τον τουρισμό και την ενέργεια, θα επι-
καιροποιήσει το υφιστάμενο σχετικό «master
plan», στον σχεδιασμό όπου τα όρια καταρτί-
στηκαν με βάση τη νομική θέση της Τουρκίας. 

Για την Ελλάδα υπάρχει 
και το συνυποσχετικό

Σύμφωνα με τον χάρτη, ο οποίος έχει ως
σημείο αναφοράς τη μέση γραμμή μεταξύ της
Τουρκίας και της Ελλάδας, η Τουρκία θα μπο-
ρεί να διεξάγει κάθε είδους δραστηριότητα
όπως επιθυμεί σε όλες τις ανοιχτές περιοχές
ανατολικά της γραμμής αυτής. Οι περιοχές
θαλάσσιων επιχειρήσεων και εκπαίδευσης
της Τουρκίας, συμπεριλαμβανομένων εκεί-
νων που βρίσκονται εκτός της περιοχής
εφαρμογής του θαλάσσιου σχεδιασμού
έχουν καταγραφεί στον χάρτη. Στο σχέδιο,
που περιλαμβάνει ευρέως και τις περιοχές
αδειοδότησης της TPAO, έχουν προβλεφθεί
ειδικές περιοχές προστασίας του περιβάλ-
λοντος.

Στο ελληνικό υπουργείο Εξωτερικών εκτι-
μούν πως, εάν έχουμε δυο διαφορετικές εκ-
δοχές, υπάρχει ο δρόμος του συνυποσχετι-
κού για να επιλύσουμε το θέμα των αποκλει-
στικών ζωνών. Μάλιστα ο ίδιος ο κ. Γεραπε-
τρίτης έχει επισημάνει ότι για πρώτη φορά εί-
ναι καταγεγραμμένα σε χάρτη τα απώτατα δυ-
νητικά όρια της υφαλοκρηπίδας και ότι στο
πλαίσιο της ευρωπαϊκής νομοθεσίας η Ελλά-
δα καταγράφει τη μέγιστη δυνατότητά της
στις θαλάσσιες ζώνες. 

«Πρόκειται για ένα ζωτικής σημασίας κεί-

μενο για την Ελλάδα και τα ελληνικά εθνικά
συμφέροντα, διότι αφενός καθορίζει την αν-
θρωπογενή δραστηριότητα που συντελείται
στον θαλάσσιο χώρο, προσδιορίζονται δηλα-

δή οι ανθρώπινες δράσεις, και από την άλλη
πλευρά προσδιορίζεται για πρώτη φορά το
γεωγραφικό πλαίσιο στο οποίο ασκείται αυτή
η δραστηριότητα».

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Ανανεώνει χάρτες και όρια με βάση τη μέση γραμμή 
μεταξύ Τουρκίας και Ελλάδας, που θεωρεί πως 
θα της δίνει το δικαίωμα να δραστηριοποιείται 

σε όλες τις ανοιχτές περιοχές ανατολικά της γραμμής αυτής

ΝΕΟΣ ΘΑΛΑΣΣΙΟΣ ΧΩΡΟΤΑΞΙΚΟΣ ΣΧΕΔΙΑΣΜΟΣ ΑΠΟ ΤΗΝ ΑΓΚΥΡΑ

«Ξεχειλώνει» τη… «Γαλάζια Πατρίδα»
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A
πό το 2019 η κυβέρνηση του Κυριάκου
Μητσοτάκη έχει αποδείξει ότι μπορεί
να ακούει τις πραγματικές ανάγκες των

ανάπηρων πολιτών. Το γνωρίζω προσωπικά,
μιας και συνέβαλα και εγώ στη διαμόρφωση
αυτής της κατεύθυνσης. Το πιλοτικό πρόγραμ-
μα του «Προσωπικού Βοηθού» αποτέλεσε μια
βαθιά τομή στην καθημερινότητα πολλών συ-
νανθρώπων μας και ταυτόχρονα μια έμπρακτη
απόδειξη ότι η Πολιτεία είναι σε θέση να μετα-
φράζει τις ανάγκες σε πράξεις. Αντίστοιχα, η
πρόσφατη ανακοίνωση για την ενίσχυση του
επίσης πιλοτικού προγράμματος «Προσβασι-
μότητα κατ’ οίκον» με επιπλέον 10 εκατ. ευρώ καταδει-
κνύει συνέπεια και συνέχεια σε δράσεις που σχετίζον-
ται με την Ανεξάρτητη Διαβίωση.

Ωστόσο, οι θετικές αυτές πρωτοβουλίες παραμένουν
αποσπασματικές όσο δεν συνοδεύονται από μια συνο-
λική αλλαγή νοοτροπίας. Και αυτή η αλλαγή νοοτρο-
πίας πρέπει να ξεκινά από την παραδοχή ότι οι ανάπη-
ροι πολίτες δεν είναι «ωφελούμενοι» ούτε «παραλή-
πτες παροχών» αλλά ισότιμοι και ενεργοί πολίτες. Από
εκεί και μόνο ξεκινά η αληθινή αλλαγή - η κοινωνική
αλλαγή.

Η πρόσφατη επιστημονική έρευνα, που δημοσιεύτη-
κε στο Marine Policy από το Τμήμα Θαλάσσιων Επιστη-
μών του Πανεπιστημίου Αιγαίου και του Αριστοτελείου
Πανεπιστημίου Θεσσαλονίκης, με αντικείμενο την
προσβασιμότητα των ελληνικών παραλιών για χρήστες
αναπηρικών αμαξιδίων, αποτυπώνει με ακρίβεια αυτή
την πραγματικότητα. Σύμφωνα με τα πορίσματά της,
πολλά από τα έργα που έχουν τοποθετηθεί με στόχο τη
διευκόλυνση των ανάπηρων -ιδιαίτερα σε τουριστι-
κούς χώρους και παραλίες- είτε υπολειτουργούν, είτε
συντηρούνται πλημμελώς, είτε δεν εντάσσονται σε ένα
ευρύτερο σχέδιο συνολικής προσβασιμότητας.

Κι όμως, το οικονομικό όφελος από την αναψυχή σε
παραλίες για άτομα με κινητική βλάβη εκτιμάται στα
237 εκατ. ευρώ ετησίως. Την ίδια στιγμή καταγράφεται
απώλεια 57 εκατ. ευρώ λόγω της ανεπάρκειας των
υποδομών. Μόλις το 11% των 322 ελεγχόμενων παρα-
λιών διαθέτει τις απαραίτητες προδιαγραφές πρόσβα-
σης - όπως ειδικές θέσεις στάθμευσης, ασφαλείς δια-
δρομές, αποδυτήρια και κατάλληλα εκπαιδευμένο
προσωπικό. Ναι, η κυβέρνηση στέκεται αρωγός με τη
σωστή χρηματοδότηση. Όμως, η εφαρμογή απ’ όσους
έχουν την ευθύνη υλοποίησης παραμένει λειψή.

Η αδυναμία αξιοποίησης αυτών των υποδομών δεν
είναι απλώς τεχνικό πρόβλημα. Είναι σύμπτωμα μιας
βαθύτερης νοοτροπίας: της αντιμετώπισης της προ-
σβασιμότητας ως «προσθήκης» και όχι ως «προϋπό-
θεσης». Όσο η προσβασιμότητα δεν ενσωματώνεται
στον βασικό σχεδιασμό των δημόσιων χώρων και υπη-
ρεσιών, τόσο θα παράγουμε έργα χωρίς κοινωνικό
αποτύπωμα.

Ναι, υπάρχει η Εθνική Στρατηγική για τα Δικαιώματα
των Ατόμων με Αναπηρία. Υπάρχει ως κείμενο, ως
πρόθεση, ακόμα και ως θεσμικό πλαίσιο. Δυστυχώς
επιτυχημένες πολιτικές -όπως ο Προσωπικός Βοηθός

ή η προσβασιμότητα κατ’ οίκον- κινδυνεύουν να
εκληφθούν ως «εξαιρέσεις που επιβεβαιώνουν
τον κανόνα», αν δεν συνοδευτούν από μια βαθιά
αλλαγή αντίληψης.

Οι ανάπηροι πολίτες δεν χρειάζονται λύσεις
για να «μοιάζουν» με τους υπολοίπους. Είναι
ήδη πολίτες που ζουν, εργάζονται, συμμετέχουν,
αποφασίζουν. Δεν μας παρέχονται δικαιώματα -
τα κατοχυρώνουμε γιατί μας ανήκουν. Και αυτό
ακριβώς αποτυπώνει το χάσμα ανάμεσα στην
πολιτική βούληση και την ουσιαστική υλοποίησή
της: χωρίς καθολική αντίληψη και καθολικό

σχεδιασμό η αλλαγή μένει στα χαρτιά.

Αυτός είναι και ο λόγος που πρέπει να εγκαταλεί-
ψουμε οριστικά την προσέγγιση του «εξοπλισμού χω-
ρίς πλαίσιο». Δεν έχει κανένα νόημα να τοποθετείται
μια ράμπα ή ένας ανελκυστήρας σε έναν δημόσιο χώ-
ρο αν η συνολική εμπειρία παραμένει απροσπέλαστη.
Χρειάζονται και τα δύο! Η προσβασιμότητα δεν είναι
μόνο τεχνικό ζήτημα - είναι πρωτίστως πολιτικό. Είναι
θέμα οπτικής, παρακολούθησης και κυρίως πλήρους
συμμετοχής.

Η κυβέρνηση έχει αποδείξει ότι θέλει και μπορεί να
κάνει τη διαφορά. Με το παράδειγμά της δείχνει ότι η
προσβασιμότητα δεν είναι μια ευκαιριακή πολιτική αλ-
λά ένας σταθερός και διατομεακός πυλώνας της κοι-
νωνικής πολιτικής. Πάνω απ’ όλα, οφείλει να αποδείξει
ότι πρόκειται για πολιτική με τους ανάπηρους, όχι για
αυτούς.

Αν πράγματι θέλουμε η Εθνική Στρατηγική να έχει
υπόσταση, πρέπει να τη δούμε όχι ως διακήρυξη αρ-
χών αλλά ως καθημερινή πυξίδα δράσης. Όχι ως θεω-
ρητικό κείμενο αλλά ως εργαλείο μετασχηματισμού.
Με κεντρική ιδέα ότι τίποτα χωρίς εμάς. 

ΣΤΕΛΙΟY ΚΥΜΠΟΥΡΟΠΟΥΛΟΥ
Πρώην ευρωβουλευτής της ΝΔ, ψυχίατρος

... μ� ��� ���	 �
�

Η προσβασιμότητα 
δεν είναι χάρη αλλά
πολιτική ισότητας

Η
Ελλάδα του 2025 είναι μια χώρα
ανοιχτή, δημοκρατική, περή-
φανη για τις αξίες της φιλοξε-

νίας και της ιστορικής ενσυναίσθησης. Κι όμως, το τελευ-
ταίο διάστημα γινόμαστε μάρτυρες ενός ανησυχη-
τικού φαινομένου, κατά το οποίο Έλληνες πολί-
τες, στο όνομα μιας υποτιθέμενης «αντίστασης»,
τραμπουκίζουν Ισραηλινούς επισκέπτες, διακό-
πτουν δημόσιες εκδηλώσεις και στοχοποιούν αν-
θρώπους που επέλεξαν την Ελλάδα ως τόπο δια-
φυγής από τον πόλεμο και τον φόβο.

Το περιστατικό με το κρουαζιερόπλοιο «Crown
Iris» στη Σύρο, όπου ορισμένοι «ακτιβιστές» έκρι-
ναν σωστό να παρεμποδίσουν την αποβίβαση των
τουριστών, είναι μόνο ένα από τα τελευταία παρα-
δείγματα αυτής της συμπεριφοράς. Στην Αμοργό
το περασμένο Σαββατοκύριακο πανηγύρι διακό-
πηκε βίαια από φωνές που ζητούσαν «λευτεριά
στην Παλαιστίνη», χωρίς να σέβονται επισκέπτες, ντόπι-
ους και παρευρισκόμενους.

Αναρωτιέται κανείς -και δικαίως- από πότε η ελληνική
αλληλεγγύη μετατράπηκε σε δημόσιο εξευτελισμό του
διαφορετικού; Από πότε η στήριξη σε έναν λαό μεταφρά-
ζεται σε δαιμονοποίηση ενός άλλου;

Ας βάλουμε τα πράγματα στη θέση τους.
Η ισραηλινή παρουσία στην Ελλάδα δεν είναι ούτε ει-

σβολή, ούτε πρόκληση, ούτε καμία «συγκάλυ-
ψη» ή «συνενοχή». Είναι μαρτυρία εμπιστοσύ-
νης και καθαρή επιλογή από ανθρώπους που
έτυχε να γεννηθούν από Ισραηλινούς και να εί-
ναι και οι ίδιοι Ισραηλινοί πολίτες.

Σύμφωνα με επίσημα στοιχεία, περισσότεροι
από 10.000 Ισραηλινοί έχουν επιλέξει την Ελ-
λάδα ως δεύτερη πατρίδα, αναζητώντας ασφά-
λεια απέναντι στον διωγμό και τις επιθέσεις.
Πολλοί είναι επιζώντες της φρίκης της 7ης
Οκτωβρίου 2023, άλλοι είναι φιλειρηνιστές,
επαγγελματίες, νέες οικογένειες και άνθρωποι
που δεν αντέχουν πια την απειλή της βίας, είτε

από τη Χαμάς είτε από φονταμενταλιστικά κα-
θεστώτα που επιθυμούν τον αφανισμό τους.

Η στοχοποίηση με βάση την εθνικότητα είναι εξοργιστι-
κή και γυρίζει τις κοινωνίες δεκαετίες πίσω. Συγκεκριμέ-
να, σχεδόν έναν αιώνα. Κυρίως όμως -για να μιλήσουμε
και με τη «γλώσσα» τους ώστε να προσεγγίσουμε τη λογι-
κή τους- είναι ό,τι ακριβώς συνέβαινε κάποτε με τους

πρόσφυγες και τα άτομα της ΛΟΑΤΚΙ κοινότητας. Το
γεγονός ότι τώρα το μίσος στρέφεται κατά Ισραηλινών
-πολλοί εκ των οποίων αποκαλούν τη χώρα μας «κα-

ταφύγιο» και τη νιώθουν «σαν το σπίτι τους»- αποκαλύ-
πτει την εσωτερική αντίφαση και τη νοσηρότητα αυτής της
ιδεολογίας.

Η αντίθεση στον πόλεμο δεν χτίζεται με φωνές και προ-
πηλακισμούς. Χτίζεται με δημοκρατία. Και οι δημοκρατι-
κοί πολίτες θα έπρεπε να το γνωρίζουν.

Όσοι επιτίθενται στους Ισραηλινούς τουρίστες δεν εκ-
προσωπούν τον ελληνικό λαό, ούτε το πνεύμα του. Εκπρο-
σωπούν μόνο τα συμπλέγματα, τα μίση και τα κατάλοιπα
προηγούμενων υποθέσεων και καταστάσεων, που δεν
έχουν καμία σχέση με τη σημερινή πραγματικότητα. Αν
όχι αυτό, τότε βάλλουν κατά της δημοκρατίας, της χώρας
μας, της χώρας-συμμάχου και της δύσης, υπηρετώντας
απώτερους σκοπούς και παρακινούμενοι από σκοτεινά
κέντρα.

Στο κάτω κάτω, δεν γίνεται να ζητάμε παγκόσμια αλλη-
λεγγύη και ταυτόχρονα να διώχνουμε εκείνους που την
αναζητούν σε εμάς. Ούτε να ζητούμε «λευτεριά» μέσω
βίας και προπηλακισμών.

Αλλά τι να λέμε και με ποιους!
Μάπα το καρπούζι…

του
Στρατή 

Κοκκινέλλη

Φιλόλογος,
δημοσιογράφος

Η υποκρισία του ακτιβισμού...
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του
Θανάση 

Παπαμιχαήλ 

Επικοινωνιολόγος
& Σ.Ο.Π.Α. 

(Συγγραφέας
Οδηγών 

Πολιτικής 
Αυτοβελτίωσης)

Η
σχέση της Τοπικής Αυτοδιοίκησης με την
κεντρική εξουσία υπήρξε ανέκαθεν προ-
βληματική. Παρά τις διακηρύξεις για

αποκέντρωση, οικονομική αυτοτέλεια, αυτονομία
και ενίσχυση του ρόλου των δήμων και περιφερει-
ών, οι τοπικοί θεσμοί λειτουργούν περισσότερο ως
διαχειριστές «εντολών» τής κάθε κυβέρνησης πα-
ρά ως θεσμοί με δική τους βούληση και ευθύνη.

Η Αυτοδιοίκηση, ενώ είναι ο θεσμός που βρί-
σκεται πιο κοντά στον πολίτη, κατανοεί άμεσα τα
προβλήματα και έχει τη δυνατότητα να προσφέρει
λύσεις ευέλικτες και προσαρμοσμένες στις πραγ-
ματικές ανάγκες, λειτουργεί ως εκτελεστικός βρα-
χίονας των διαφόρων υπουργείων και μέσα σε ένα
θεσμικό πλαίσιο γεμάτο ασάφειες και αγκυλώ-
σεις. Πολύ απλά γιατί το κράτος-υπερκηδεμόνας
δεν εμπιστεύεται την Τοπική Αυτοδιοίκηση. Στην
κυριολεξία δεν την αφήνει να ανασάνει. Αποκέν-
τρωση στα λόγια, αλλά συγκεντρωτισμός στην
πράξη.

Ακόμη πιο οξύμωρη είναι η στάση αρκετών προ-
σώπων που, ενώ ξεκίνησαν από την Τοπική Αυτο-
διοίκηση και γνώρισαν από πρώτο χέρι τις δυσκο-

λίες, μόλις κατέλαβαν θέσεις στην κεντρική εξου-
σία υιοθέτησαν πλήρως τη λογική της απόστασης
και της απαξίας από τον χώρο που τους ανέδειξε
πολιτικά. Στην πολιτική -όπως και στη ζωή- η πο-
ρεία ενός ανθρώπου κρίνεται όχι από τις θέσεις
που καταλαμβάνει αλλά από τη μνήμη και την ευ-
γνωμοσύνη που δείχνει για το από πού ξεκίνησε.
Σύνηθες  είναι το φαινόμενο στελέχη που αναδείχ-
θηκαν μέσα από την Αυτοδιοίκηση μόλις φόρεσαν
το «κοστούμι» του βουλευτή ή υπουργού λησμό-
νησαν εντελώς τη διαδρομή τους. Ξέχασαν τα μι-
κρά αλλά ζωτικά προβλήματα της καθημερινότη-
τας που τους απασχολούσαν, όπως οι δρόμοι με
λακκούβες, τα σχολεία χωρίς φύλαξη, η γάγγραινα
της γραφειοκρατίας. Ξέχασαν την πιο ουσιαστική
μορφή της πολιτικής, τον άνθρωπο, τον πολίτη.
Γιατί στις μεγάλες «καρέκλες» ο πολίτης δεν είναι
πρόσωπο με όνομα, ανάγκες και φωνή αλλά στατι-
στικό στοιχείο και κατηγορία κοινού!

Η μνήμη όμως δεν είναι πολυτέλεια για έναν πο-
λιτικό, είναι καθήκον. Όταν κάποιος που έχει βιώ-
σει τις ανάγκες της τοπικής κοινωνίας αρνείται να
τις υπερασπιστεί από τη νέα του θέση, τότε το πρό-

βλημα δεν είναι μόνο πολιτικό αλλά και αξιακό.
Ως επαγγελματίας στον χώρο της επικοινωνίας

για περισσότερες από δύο δεκαετίες, δίπλα στην
Αυτοδιοίκηση γνώρισα τι σημαίνει «πολιτική με
πρόσωπο». Έμαθα πως η εμπιστοσύνη των πολι-
τών χτίζεται μέρα με τη μέρα και όχι με μεγάλα λό-
για αλλά με μικρές πράξεις. Με συνέπεια, με πα-
ρουσία και με ενσυναίσθηση. Όποιος ανέβηκε πο-
λιτικά χάρη στην Αυτοδιοίκηση έχει χρέος να της
μείνει πιστός. Να την υπηρετεί στην πράξη και από
τις πιο υψηλές θέσεις.

Διαφορετικά απλώς θα περάσει και θα χαθεί... Η
πολιτική δεν είναι σκαλοπάτι για προσωπική ανέ-
λιξη. Είναι κύκλος ευθύνης που ξεκινά από την
κοινωνία και επιστρέφει σε αυτήν. Η Αυτοδιοίκηση
χρειάζεται ουσιαστική θεσμική αναγνώριση,
πραγματικούς πόρους και ανθρώπους που δεν ξε-
χνούν όταν ανέβουν πολιτικά σκαλοπάτια. Δεν έχει
ανάγκη ούτε από «προστάτες» ούτε από αμνήμο-
νες πολιτικούς που ξεχνούν τις ρίζες τους.

Από τη σειρά των άρθρων «Σκέψεις ενός επικοι-
νωνιολόγου»

Η «αμνησία» των αυτοδιοικητικών όταν πιάσουν «καρέκλα» στην κεντρική εξουσία!

«Ρ ητορεύουν από βήματος ιερού και υψηλής εξέ-
δρας / παντογνώστες, ειδήμονες, ινστρούχτορες
κι απεσταλμένοι / αισθήματαευγενή κι εγκάρδια

να μας διακατέχουν, / βαθύπλουτη να είναι η ζωή από νάμα-
τακαι σοφίες» («Εν Εγρηγόρσει», Γ.Αλεξανδρής)

Το σκάνδαλο του ΟΠΕΚΕΠΕ δεν αποκάλυψε μόνον τη δια-
φθορά που διατρέχει όλα τα στρώματα της νεοελληνικής
κοινωνίας, δεν ανέδειξε μόνον την ηθική έκπτωση των τα-
γών της πολιτικής μας εξουσίας, δεν κατέγραψε μόνον την

ανεπάρκεια της αντιπολίτευσης στον
έλεγχο της κυβέρνησης (το σκάνδαλο
αποκαλύφθηκε από την Ευρωπαία ει-
σαγγελέα), αλλά τροφοδότησε και τη συ-
ζήτηση-προβληματισμό για τη θέση, τις
ικανότητες και τον ρόλο τόσο των νόμι-
μων ενοίκων της πολιτικής εξουσίας
(πρωθυπουργός, υπουργοί, βουλευ-
τές…) όσο και των «Ηρακλέων-αυλι-
κών» της Εξουσίας (τύπου Φραπέ και
Χασάπη) που δρουν, ζουν, σιτίζονται και
πλουτίζουν παρασιτικά και εις βάρος του
Ξενιστή (πολιτικό σύστημα, κυβέρνηση,
κόμματα, κράτος).

Τι να είναι άραγε αυτό που τους ωθεί
είτε να ποθούν την εξουσία είτε να αγωνίζονται για να μην τη
χάσουν; Τι θα μπορούσε κάποιος να τους συμβουλεύσει όχι
μόνον για το περιεχόμενο και τη βαθύτερη ουσία της εξου-
σίας, αλλά και για τον τρόπομε τον οποίο πρέπει να χειρίζον-
ται αυτήν; Κι αυτές οι παραινέσεις-υπενθυμίσεις είναι ανα-
γκαίες και χρήσιμες τώρα, που ο μεν πρωθυπουργός κατά
δήλωσή του θα διεκδικήσει και τρίτη πρωθυπουργική θητεία
και οι «Ηρακλείς-αυλικοί» της εξουσίας πληθαίνουν διεκδι-
κώντας το δικό τους (όχι και ευκαταφρόνητο μερίδιο);

«Άπαξ γαρ εξουσία, ισχύν λαβούσα, ουδέν του οικείου
συμφέροντος κρίνει λυσιτελέστερον» (κάθε εξουσία όταν γί-

νει ισχυρή, δεν θεωρεί τίποτε πιο σκόπιμο από το δικό της
συμφέρον,Μένανδρος).

Τα ερωτήματα αυτά λειτούργησαν ως αιτία-αφετηρία για
την αναζήτηση των σχετικών κειμένων που μπορούν να δώ-
σουν κάποιες απαντήσεις ή και παραινέσεις-οδηγίες προς
ναυτιλλομένους στο πλοίο της εξουσίας (θεσμικούς και μη). 

«Ο πειρασμός της εξουσίας» (Βάτσλαβ Χάβελ)
Πρόκειται για ένα κείμενο-ομιλία* που ανιχνεύει τα πιθα-

νά αίτια που οδηγούν τους ανθρώπους να αποκτήσουν εξου-
σία και, όταν την αποκτούν, να δυσκολεύονται πολύ να την
αποχωριστούν. Η ακριβής παράθεση κάποιων αποσπασμά-
των θα βοηθήσει τα μέγιστα για την ανάδειξη εκείνων των
παραγόντων που διαμορφώνουν την ψυχολογία και τη συμ-
περιφοράτων ζηλωτών της εξουσίας.

Πρόκειται για μία αιτιολόγηση με καίριες επισημάνσεις. Η
εγκυρότητα και η αξιοπιστία τους είναι μεγάλη, στον βαθμό
που ο ίδιος ο Χάβελ είχε διατελέσει τρόφιμος της πολιτικής
εξουσίας (1993-2003). (*Ο λόγος εκφωνήθηκε στη Δανία το
1991, όταν τιμήθηκε με το βραβείο Sonning, έναν τίτλο τιμής
που απονέμεται κάθε δύο χρόνια σε προσωπικότητες με
εξέχουσα συνεισφορά στον ευρωπαϊκό πολιτισμό).

«…Κατά δεύτερο λόγο, τους οδηγεί πιθανώς μία φυσιολο-
γικήσεκάθεάνθρωπο επιθυμία για επιβεβαίωση τουεαυτού
του. Μπορεί κανείς να φανταστεί ελκυστικότερο τρόπο να
επισφραγίσει την ύπαρξή του και να βεβαιωθεί για την αξία
της από τοντρόπο που μας προσφέρει η εξουσία….».

Ο λόγος αυτός που ωθεί πολλούς την εξουσία σχετίζεται
με την ανάγκη του ανθρώπου για αυτοεπιβεβαίωση μέσα
από την άσκηση εξουσίας. Μιας εξουσίας που εκφράζει τη
λαϊκή εντολή και ως εκ τούτου εμπεριέχει την κοινωνική
αποδοχή που συνιστά τον αναγκαίο παράγοντα για τη βίωση

της αυτοεπιβεβαίωσης. Σύμφωνα με τον Έγελο, ο άνθρωπος
είναι το μοναδικό ον από το ζωικό βασίλειο που επιζητεί ενα-
γωνίως την κοινωνική αποδοχή. Εξάλλου η κοινωνική απο-
δοχή και η αυτοεπιβεβαίωση κατέχουν καίρια θέση στην πυ-
ραμίδα του Μάσλοου. Εκτός των άλλων η άσκηση εξουσίας
κατά τεκμήριο για τους περισσότερους αναδεικνύει και προ-
βάλλει εμφαντικά τις ικανότητες και τις δυνατότητες του
υποκειμένου.

Ο λόγος αυτός δεν εκφράζεται-δηλώνεται από το υποκεί-
μενο, αλλά βιώνεται ως μία αναγκαιότητα. Είναι όμως τόσο
ισχυρός, που ποδηγετεί απόλυτα τη συμπεριφορά όλων
εκείνων που στοχεύουν στην αυτοεπιβεβαίωσή τους μέσα
απότηνάσκησηεξουσίας (νόμιμηςήπαρασιτικής).Ηανάγκη
της κοινωνικής αναγνώρισης πυροδοτεί κάθε ενέργεια που
θα επιβεβαιώνει την αξία του υποκειμένου.

Για να επιστρέψουμε στο κείμενο του Χάβελ, κρίνεται επι-
βεβλημένο να καταγράψουμε και τη διττή όψη του πειρα-
σμούτης εξουσίας. Σχετικά ο Τσέχος πρόεδρος τόνιζε:

α. «Ο πειρασμός της εξουσίας ενέχει κάτι το ύπουλο, κάτι
το παραπλανητικό και διφορούμενο: αφενός μεν η πολιτική
εξουσία δίνει στον άνθρωπο την καταπληκτική ευκαιρία να
επαληθευτεί από το πρωί ως το βράδυ, ότι πραγματικάυπάρ-
χει και ότι έχει μία αδιαμφισβήτητη ταυτότητα, που με κάθε
λέξηή πράξη χαράζεται πολύ φανερά στον κόσμο γύρω του.

β. Παράλληλα, όμως, η ίδια αυτή πολιτική εξουσία, μαζί με
όλα όσα λογικά τη συνοδεύουν, κρύβει έναν φοβερό κίνδυ-
νο: ότι, προφασιζόμενη πως επιβεβαιώνει την ύπαρξη και
την ταυτότητά μας, ανεπαίσθητα αλλά ανεπανόρθωτα θα μας
τηνπάρει».

Αν όμως η εξουσία και γενικότερα η πολιτική ενέχει τό-
σουςκαι τέτοιους κινδύνους,προς τιαυτήηπροθυμίαγια την
άσκησή της; Αν η πολιτική και η εξουσία είναι μία δύσκολη
υπόθεση και απαιτεί υψηλά προσόντα (πνευματικά, ηθικά,
ψυχικά…), πώς αιτιολογείται η προθυμία τόσων πολλών που
αντικειμενικά δεν τα έχουν;

Οι ζηλωτές της εξουσίας

του
Ηλία 

Γιαννακόπουλου

Φιλόλογος
Blog ΙΔΕΟπολις



ΣΣ
ε ένα χωριό, κάπου μακριά,

σε κάποια χώρα όπου μόνο

αδιανόητα πράγματα συμβαί-

νουν, εκτυλίσσεται η παρακάτω

ιστορία. Μου τη διηγήθηκε μια φίλη

μου χθες ενώ κοιτούσαμε το φεγγά-

ρι να πέφτει στη θάλασσα. Και όπως

λένε και στις αμερικανικές ταινίες,

«οποιαδήποτε ομοιότητα με πραγ-

ματικά πρόσωπα ή γεγονότα είναι

τυχαία».

Μια φορά κι έναν καιρό ήταν ένα

κοριτσάκι που το έλεγαν Σόνια. Η

μαμά του αρρώστησε και πέθανε

όταν το κοριτσάκι ήταν μικρό. Ο

μπαμπάς του ξαναπαντρεύτηκε και

έκανε ένα αγόρι, τον Νόλαν. Η μαμά

του Νόλαν δεν αγαπούσε τη Σόνια.

Πίεζε τον πατέρα της να τη διώξει.

Ήταν λίγα τα λεφτά. Ήταν και μικρό

το σπίτι. Πρόβλημα η Σόνια.

Η Σόνια πήγαινε στο σχολείο, στο

γυμνάσιο. Μια τάξη πριν από το τέ-

λος άρχισε να δουλεύει για να πλη-

ρώνει τα ρούχα της και τα μαθήματά

της. Δεν του περίσσευαν του πατέρα

της. Η μητριά δεν δούλευε. Έκανε τη

μαμά.

Δούλευε το κοριτσάκι, μέχρι που

μια μέρα έγινε ένας μεγάλος καβγάς

στο σπίτι. Ο μπαμπάς έδειρε τη Σόνια

και την έδιωξε από το σπίτι. Η Σόνια

πήρε τηλέφωνο την κοινωνική υπη-

ρεσία. Ήρθε η κοινωνική λειτουρ-

γός. Ήρθε και η αστυνομία. Πήρε κα-

ταθέσεις. Ήρθε και χαρτί για το δικα-

στήριο. Το παιδί το ανέλαβε μια άλλη

οικογένεια. Ενώ ο μπαμπάς της Σό-

νιας δεν ενδιαφέρθηκε ούτε για το αν

είναι καλά το παιδί του, ούτε για το

πού μένει. Όταν δε την έβλεπε στον

δρόμο, γυρνούσε το κεφάλι του από

την άλλη. Πότισαν και το αδελφάκι

της τον Νόλαν με κακία και έτσι ούτε

ο Νόλαν ήθελε να βλέπει τη Σόνια.

Επειδή η Σόνια ήταν ανήλικη, η υπό-

θεση πήγε στον τοπικό δικαστή. Ο

μπαμπάς της θα έπρεπε να δώσει εξη-

γήσεις για αυτή του τη συμπεριφορά.

Την πρώτη φορά που πή-

γαν στον δικαστή, ο δικαστής

είχε πολλή δουλειά. Δεν

προλάβαινε να δει τη Σόνια.

Έτσι, της ζήτησε να έρθει μια

άλλη μέρα.

Μετά από λίγους μήνες,

όταν πια ο δικαστής βρήκε λί-

γο χρόνο, η Σόνια ξαναπήγε.

Ήρθε και ο μπαμπάς της. Ήρ-

θε και ο θείος της. Ήρθε και

ένας ψευτο-δικηγόρος. Να

βοηθήσει την κατάσταση. Να

σώσει λίγο τον μπαμπά από

το παιδί-τέρας. Να δικαιολο-

γήσει. Να υπερασπίσει.

Ήμασταν εκεί από τις 9 το

πρωί, μας είπε Σόνια. Όλοι

περιμέναμε. Είχαμε αριθμό 14, οπό-

τε δεν ξέραμε αν θα δικάσει. Αν θα

προλαβαίναμε δηλαδή. Ήρθε η σει-

ρά μας και ο δικηγόρος του πατέρα

της είχε και την υπόθεση 15 (για ένα

σκυλί). Ζήτησε να δικάσει τη 15 και

να κρατήσει τη 14.

Περιμέναμε μια ώρα να ακούμε

για το «σκυλάκι». Με κάθε λεπτομέ-

ρεια ο δικηγόρος συζήτησε το θέμα.

Διεξοδικά. Για το «σκυλάκι». Έτσι το

έλεγε… Χιλιάδες ερωτήσεις στη

μάρτυρα… για το «σκυλάκι». Κέρδι-

σε όσο χρόνο μπορούσε αλλά και

πάλι δεν του βγήκαν τα κουκιά. Βγή-

κε η απόφαση για το «σκυλάκι» και ο

κατηγορούμενος αθώος. Και σηκώ-

θηκε η δικιά μας και είπε «με μας τι

θα γίνει; Είχαμε τη 14».

Και τότε ο δικηγόρος… με έκπλη-

ξη ζήτησε από την πρόεδρο αναβολή

λόγω ασθένειας.

Έστειλε τον πατέρα της στα επεί-

γοντα του νοσοκομείου να κάνει τον

άρρωστο και ζήτησε ξαφνικά την

αναβολή.

Γιατί αν όντως αργούσαν οι προ-

ηγούμενες δίκες (όπως έγινε και την

πρώτη φορά), τότε δεν θα αξιοποι-

ούσε το δικαίωμα στην αναβολή και

θα την έπαιρνε αυτόματα…

Έτσι αναγκάστηκε να ξε-

φτιλιστεί.

Εγώ έτρεμα από τη σύγχυ-

ση και τον θυμό. Βγήκα από

την αίθουσα του δικαστηρίου

με λυγμούς. Δεν μπορούσα

να πιστέψω αυτό που συνέ-

βαινε.

Ένα παιδί, ορφανό από μά-

να, δαρμένο και διωγμένο 17

χρόνων από τον εναπομεί-

ναντα (δήθεν) πατέρα, με

διαταραχή προσωπικότητας,

που προσπαθεί να σταθεί μό-

νο του στα πόδια του (και τα

καταφέρνει), είναι θύμα εμ-

παιγμού ενός συστήματος

που περιθάλπει κακοποιητι-

κούς γονείς τους οποίους υπερασπί-

ζονται με γελοίο, αν όχι βρόμικο,

τρόπο αστείοι δικηγορίσκοι χωρίς

αξιοπρέπεια.

Ένα παιδί που έφτασε στα επείγον-

τα από κοιλιακούς πόνους που τελι-

κά ήταν από άγχος. Που έφυγε από

το σχολείο «σηκωτό» από τους συμ-

μαθητές του λόγω κρίσεων πανικού

μετά τον διωγμό από το σπίτι του.

Που το πήρε το ΕΚΑΒ κόκαλο από το

σπίτι μου και στα επείγοντα ο για-

τρός μού είπε ψιθυριστά «πρέπει να

τη δει ψυχίατρος». Και το οποίο πα-

ρεμπιπτόντως εδώ και δύο χρόνια

δεν έχει αναζητήσει ουδέποτε ο δή-

θεν πατέρας για να δει αν ζει ή αν πέ-

θανε.

Τρεις ψυχίατροι την είδαν μέχρι

στιγμής και το παιδί, ενώ ταλαιπω-

ριέται, συνεχίζει. Δουλεύει, λει-

τουργεί, ανταπεξέρχεται στις υπο-

χρεώσεις  του και τολμά να ονει-

ρεύεται.

Κα ι  δεν  υπά ρχε ι  κα νε ίς  να το

προστατεύσει από την εξακολου-

θ ητ ικ ή  κ ακο ποίηση  α κόμ η  κα ι

μ ε τά  α π ό  σ χεδ ό ν  δύ ο  χρ όν ια .

Στην πρώτη αναβολή, εκτός δικα-

στικής αίθουσας ο  πατέρας της

γελούσε δυνατά κοιτώντας τη στα

μάτια . Ενώ σήμερα ο δικηγόρος

μάς «γλένταγε» κανονικά.

Αθώος ο κύριος για το σκυλάκι…

Πώς προφυλάσσει αυτό το κράτος

και αυτό το ανύπαρκτο σύστημα, κύ-

ριες και κύριοι, ένα νέο κακοποι-

ημένο παιδί από ψυχικό λιντσάρισμα

προερχόμενο από άτομα γένους αρ-

σενικού που δεν αξίζουν να φέρουν

τον τίτλο «άνδρας» (πόσω δε μάλλον

«πατέρας»); Σκέφτηκε κανείς ποτέ

τους κινδύνους που κρύβονται πίσω

από όλο αυτό το σκηνικό και πώς θα

μπορούσε να αντιδράσει ένα τέτοιο

παιδί ακριβώς μετά από μια τέτοια

«θεατρική παράσταση» με συνένοχο

το κράτος; Αν έβγαινε από το δικα-

στήριο και έκανε απόπειρα αυτοκτο-

νίας πάνω στην απελπισία του; Αυτό

το σκέφτηκε κανείς;

Αν ο (δήθεν) πατέρας αρρώστησε

δέκα λεπτά πριν από τη δίκη (αφού

βρισκόταν ήδη στο δικαστήριο υγιής

για τρεις ώρες) να δικαστεί ερήμην

θα έλεγα εγώ. Και όχι να μας δου-

λεύουν όλους μέσα στα μούτρα μας.

Και το κλου: χτυπάει το τηλέφωνό

μου προχθές. Στην άλλη άκρη της

γραμμής ήταν μια στενή φίλη της μα-

μάς της Σόνιας. Μου εκμυστηρεύε-

ται ότι έχει υψηλή πίεση λόγω σύγ-

χυσης. Τη ρωτάω τι συμβαίνει και

μου απαντά: 

Πριν από δύο εβδομάδες περίπου,

κατά την τροφοδοσία ποτών για έναν

γάμο, τα παιδιά που παντρεύονταν

ρώτησαν τον μπαμπά της Σόνιας τι

κάνει η Σόνια. Τους απάντησε ότι εί-

ναι στην Αθήνα και σπουδάζει σε κά-

ποια σχολή. «Είναι καλά αλλά τι να

κάνεις, λεφτά χρειάζεται τώρα η Σό-

νια». Εμφανίζεται ως ο πατέρας που

σπουδάζει παιδί στην Αθήνα.

Πόση ξεφτίλα να χωρέσει αυτός ο

κόσμος;

Δεν έχει μείνει τίποτα να ελπίσει

κανείς. Μόνο η πίστη μας στον Θεό.

Αυτός θα τα κανονίσει. 

Είμαι σίγουρη!
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Αυτός που δεν πρέπει να λέγεται πατέρας

της
Μαρίνας-Σελήνης

Κατσαΐτη

Αναπληρώτρια
καθηγήτρια 

και πρόεδρος 
του Τμήματος

Περιφερειακής
και Οικονομικής
Ανάπτυξης του

Γεωπονικού
Πανεπιστημίου

Αθηνών



E
να σχέδιο του Μπενιαμίν Νετανιά-
χου αποκάλυψε η «Haaretz», ανα-
φέροντας ότι ο πρωθυπουργός του

Ισραήλ είναι έτοιμος να παρουσιάσει στο
υπουργικό συμβούλιο την πρόταση που θα
καταθέσει στη Χαμάς για εκεχειρία. Το σχέ-
διο συγκεκριμένα προβλέπει ότι το Ισραήλ
θα δώσει στη Χαμάς προθεσμία λίγων ημε-
ρών για να συμφωνήσει σε κατάπαυση του
πυρός και, αν όχι, θα αρχίσει να προσαρτά
περιοχές της Λωρίδας της Γάζας. Η κίνηση
αυτή θα παρουσιαστεί στα μέλη του υπουρ-
γικού συμβουλίου μετά την απόφαση του
Νετανιάχου να αυξήσει την ανθρωπιστική
βοήθεια που εισέρχεται στη Λωρίδα της Γά-
ζας, η οποία έγινε δεκτή παρά την αντίθεση
του κόμματος του Θρησκευτικού Σιωνισμού. 

Αλλαγή στάσης
Ο Νετανιάχου δεν ήταν προηγουμένως

ενθουσιασμένος με την προσάρτηση εδα-
φών, αλλά σε μια προσπάθεια να σώσει την
κυβέρνησή του είναι πρόθυμος να εξετάσει
το ενδεχόμενο προώθησης ενός τέτοιου
σχεδίου. Το ισραηλινό Κανάλι 12 ανέφερε
ότι η κυβέρνηση εξετάζει διάφορες επιλο-
γές για τον τερματισμό του πολέμου στη Γά-
ζα - συμπεριλαμβανομένης της πλήρους
κατοχής ή του αποκλεισμού πόλεων όπου η
Χαμάς παραμένει ενεργή. Ιδιαίτερα αξιοση-
μείωτο είναι το γεγονός ότι ο Νετανιάχου
φέρεται να είπε στους υπουργούς του ότι ο
Αμερικανός πρόεδρος Ντόναλντ Τραμπ -
που σκοπεύει να μεταμορφώσει τον παλαι-
στινιακό θύλακα σε «Ριβιέρα της Μέσης
Ανατολής»- έχει ήδη εγκρίνει το σχέδιο. Την
ίδια στιγμή, σήμα κινδύνου για την κατάστα-
ση στη Λωρίδα της Γάζας, όπου εξελίσσεται
«το χειρότερο σενάριο» λιμοκτονίας, εξέ-
πεμψε παρατηρητήριο που υποστηρίζεται
από τον ΟΗΕ.

Υποσιτισμένα 20.000 παιδιά
Η ανθρωπιστική κρίση στον ρημαγμένο

έπειτα από 22 μήνες πολέμου παλαιστινια-
κό θύλακα έχει φθάσει σε απειλητική και
θανάσιμη καμπή, προειδοποιεί η έκθεσή
του, που αποτελεί καρπό των εργασιών μη
κυβερνητικών οργανώσεων, τοπικών οργα-
νισμών και ειδικευμένων υπηρεσιών του
ΟΗΕ. «Εν μέσω αδιάκοπων συγκρούσεων,
μαζικών εκτοπισμών, σοβαρά περιορισμέ-
νης πρόσβασης στην ανθρωπιστική βοή-
θεια και κατάρρευσης βασικών υπηρεσιών,
συμπεριλαμβανομένης της υγειονομικής
περίθαλψης, η κρίση έχει φτάσει σε ένα
ανησυχητικό και θανατηφόρο σημείο καμ-
πής», αναφέρεται χαρακτηριστικά.

«Τα τελευταία δεδομένα δείχνουν ότι η
κατάσταση έχει φτάσει στα όρια του λιμού
στο μεγαλύτερο μέρος της Λωρίδας της Γά-
ζας», αναφέρεται επίσης στην έκθεση,
σύμφωνα με την οποία «ένα στα τρία άτομα
περνά πολλές μέρες χωρίς φαγητό». Ο
υποσιτισμός αυξήθηκε ραγδαία στη Γάζα
κατά το πρώτο δεκαπενθήμερο του Ιουλίου,
με πάνω από 20.000 παιδιά να εισάγονται

για θεραπεία για οξύ υποσιτισμό το διάστη-
μα ανάμεσα στον Απρίλιο και τα μέσα του
Ιουλίου. Πάνω από 3.000 είναι σοβαρά
υποσιτισμένα.

Τα νοσοκομεία ανακοίνωσαν ταχεία αύ-
ξηση των θανάτων που οφείλονται στον λι-
μό σε παιδιά ηλικίας κάτω των 5 ετών. «Του-
λάχιστον 16 τέτοιοι θάνατοι έχουν καταγρα-
φεί από τις 17 Ιουλίου», σύμφωνα με την έκ-
θεση. «Άμεση και μεγάλης κλίμακας κινη-
τοποίηση είναι αναγκαία για να τερματι-
στούν οι εχθροπραξίες και να επιτραπεί η
απρόσκοπτη πρόσβαση στην ανθρωπιστική
βοήθεια», ζήτησε το παρατηρητήριο. «Αν
δεν αναληφθεί δράση τώρα, θα υπάρξουν
μαζικοί θάνατοι σε μεγάλο τμήμα της Λωρί-
δας της Γάζας». Η προειδοποίηση του πα-
ρατηρητηρίου έρχεται σε μια φάση που το
Ισραήλ επέτρεψε τελικά την από αέρος ρί-
ψη ανθρωπιστικής βοήθειας, η οποία ωστό-
σο δεν θα αποτρέψει την «ανθρωπιστική
καταστροφή» που εκτυλίσσεται σε όλη την
περιοχή.
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Με δύο βασικά θέματα, τη Γάζα και τη Συρία, ο Ρώσος πρό-
εδρος Βλαντίμιρ Πούτιν κάλεσε τον Ισραηλινό πρωθυπουργό
Μπενιαμίν Νετανιάχου να σεβαστεί κατ’ αρχάς την εδαφική
ακεραιότητα της Συρίας και υπογράμμισε τη σπουδαιότητα
«διατήρησης της ενότητας, της εθνικής κυριαρχίας της χώ-
ρας καθώς και την ενδυνάμωση της εσωτερικής πολιτικής
σταθερότητας», ανέφερε η ανακοίνωση του Κρεμλίνου σχε-
τικά με την τηλεφωνική επικοινωνία μεταξύ των δύο ηγετών.
Μια εβδομάδα μετά τις πολύνεκρες συγκρούσεις στο νότιο

τμήμα της χώρας και τους επακόλουθους ισραηλινούς βομ-
βαρδισμούς, ο Ρώσος ηγέτης πρόσθεσε ότι η πολιτική στα-
θερότητα στη χώρα πρέπει να επιτευχθεί μέσω του σεβα-
σμού των «συμφερόντων όλων των εθνοτικών και θρησκευ-
τικών ομάδων».

Οι δύο ισχυροί ηγέτες συζήτησαν επίσης για την πρόσφατη
στρατιωτική σύγκρουση Ισραήλ - Ιράν, με τον Πούτιν να δη-
λώνει «έτοιμος να συμβάλει με κάθε τρόπο στην αναζήτηση
λύσης μέσω διαπραγματεύσεων σχετικά με το ιρανικό πυρη-

νικό πρόγραμμα». Το Τελ Αβίβ επιβεβαίωσε τη συνομιλία
όπως και το ότι αφορούσε το Ιράν και τη Συρία, αλλά δεν σχο-
λίασε το περιεχόμενό της. Η τελευταία συνομιλία των δύο
ανδρών ήταν στις 13 Ιουνίου, όταν το Ισραήλ εξαπέλυσε προ-
ληπτικά χτυπήματα κατά των ιρανικών πυρηνικών εγκατα-
στάσεων. Σε αυτό το κλίμα ο πρώην πρόεδρος της Ρωσίας
Ντμίτρι Μεντβέντεφ δήλωσε ότι το πλαίσιο της συμφωνίας
που επιτεύχθηκε μεταξύ της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των
Ηνωμένων Πολιτειών είναι «αντιρωσικό».

Τηλεφωνική επικοινωνία Πούτιν - Νετανιάχου για τη Συρία και το Ιράν
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Τραμπ και Νετανιάχου σύμφωνοι 
σε σχέδιο προσάρτησης εδαφών της Γάζας

Δεκάδες νεκροί
στην Κίνα από 
τις πλημμύρες 

Τουλάχιστον 30 άνθρωποι έχασαν τη
ζωή τους και πάνω από 80.000 απομα-
κρύνθηκαν εσπευσμένα από τα σπίτια
τους εξαιτίας των καταρρακτωδών
βροχών που πλήττουν την κινεζική
πρωτεύουσα, μετέδωσε το επίσημο
πρακτορείο ειδήσεων. Αναφέρθηκε σε
«συνεχιζόμενες εξαιρετικά ισχυρές
βροχοπτώσεις», που προκάλεσαν
«σοβαρές καταστροφές», διευκρινί-
ζοντας ότι στον τομέα της Μιγιούν, στο
βορειοανατολικό τμήμα του δήμου του
Πεκίνου, καταγράφεται ο πιο βαρύς
απολογισμός. Έκανε ακόμη λόγο για
περίπου δέκα δρόμους που αποκλεί-
στηκαν και πάνω από 130 χωριά που
δεν έχουν ρεύμα. 

O Κινέζος πρόεδρος Σι Τζινπίνγκ
διέταξε να πραγματοποιηθούν «ολο-
κληρωμένες» προσπάθειες έρευνας
και διάσωσης, ενώ οι Αρχές προειδο-
ποίησαν τους κατοίκους να μείνουν
μακριά από τα ποτάμια, καθώς τα επί-
πεδα των υδάτων ανέβαιναν και προ-
βλέπονταν περισσότερες ισχυρές βρο-
χοπτώσεις. 

Είναι χαραχτηριστικό ότι περισσότε-
ρα από 730 εκατομμύρια κυβικά μέτρα
νερού είχαν εισρεύσει στο φράγμα του
Μιγιούν. Πριν από λίγες ημέρες, πλημ-
μύρες και οι κατολισθήσεις που προ-
κάλεσαν οι καταρρακτώδεις βροχο-
πτώσεις στη δυτική Ιαπωνία στοίχισαν
τη ζωή σε τουλάχιστον 179 ανθρώπους.
Επρόκειτο για την πιο πολύνεκρη κατα-
στροφή που οφείλεται σε ακραίο καιρι-
κό φαινόμενο στο ιαπωνικό αρχιπέλα-
γος από το 1982.

Στο φόντο των εύθραυστων ισορροπιών της κυβέρνησής του, 
ο Ισραηλινός πρωθυπουργός δήλωσε στους υπουργούς του 

πως ο Αμερικανός πρόεδρος έχει ήδη εγκρίνει το σχέδιο 
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Τα drones έσωσαν
τον Υμηττό

από τα χειρότερα

Δ
εν είναι η πρώτη φορά που τα dro-
nes της Πυροσβεστικής κάνουν
θαύματα στην έγκαιρη προειδοποί-

ηση του Σώματος για την ύπαρξη ενεργής
εστίας πυρκαγιάς, αφού χάρη σε αυτά σώ-

θηκε τόσο ο Υμηττός όσο και
οι κατοικημένες περιοχές γύ-
ρω από το βουνό. 

Το χρονικό
Η δυνητικά επικίνδυνη πυρκα-

γιά στην Πολυτεχνειούπολη Ζω-

γράφου στις παρυφές του Υμητ-

τού, ξέσπασε λίγο πριν τις 14:26

και λίγο μετά την εκδήλωσή της ένα από τα 32

drones που επιτηρούν επί 24ώρου βάσεως την

Αττική, με έμφαση σε περιοχές όπου είναι υψη-

λός ο κίνδυνος εκδήλωσης πυρκαγιάς, εντόπισε

τους πρώτους καπνούς και έστειλε την εικόνα στο

κέντρο επιχειρήσεων της Πυροσβεστικής. Από

εκεί και πέρα η κινητοποίηση ήταν άμεση και με-

γάλη καθώς το σημείο θεωρείται ιδιαίτερα επι-

κίνδυνο, αφού απειλούνταν άμεσα και το βουνό

αλλά και ο οικιστικός ιστός. 

Το πρώτο πυροσβεστικό όχημα έφτασε στο ση-

μείο για την πρώτη προσβολή πέντε λεπτά μετά

τον εντοπισμό της πυρκαγιάς, στις 14:31. Μόλις

δύο λεπτά αργότερα έγινε η πρώτη ρίψη νερού

από αέρος, από ελικόπτερο που περιπολούσε έμ-

φορτο και ήταν έτοιμο να αναλάβει δράση. Η φω-

τιά οριοθετήθηκε σε λιγότερο από 20 λεπτά, πριν

εξαπλωθεί είτε στον κύριο όγκο του γειτονικού

Υμηττού είτε στον αστικό ιστό, παρά την κηλίδωση

προς την περιοχή του Παπάγου.

Η σημασία των drones
Από την ημέρα που εντάχθηκαν τα drones

στην Πυροσβεστική το 2017, αποδείχθηκαν ου-

σιώδη στην έγκαιρη αντιμετώπιση των πυρκα-

γιών, αφού οι επιτελείς στο Κέντρο Επιχειρήσε-

ων του Πυροσβεστικού Σώματος είχαν τη δυνα-

τότητα να παρακολουθούν την εξέλιξή της φω-

τιάς σε πραγματικό χρόνο, όπως και έγινε, και

αυτή τη φορά μέσω δύο drones που επιχειρούν

πάνω από τα βόρεια προάστια της πρωτεύουσας,

έχοντας αδιάλειπτα σαφή εικό-

να της κατάστασης ώστε να δί-

νουν τις κατάλληλες οδηγίες.

Καταλυτικός
ο ανθρώπινος 
παράγοντας

Παρόλο που τα μη επανδρω-

μένα αεροσκάφη επιτέλεσαν

άριστα το έργο τους, στην κρίσι-

μη μάχη με τις φλόγες ο καταλύτης είναι η άμεση

ανταπόκριση των δυνάμεων. Άλλωστε ένα από τα

κύρια διδάγματα των προηγούμενων αντιπυρι-

κών περιόδων είναι ότι η ταχύτητα της πρώτης

προσβολής είναι κρίσιμη στην εποχή της κλιμα-

τικής κρίσης, καθώς οι συνθήκες καύσωνα οδη-

γούν στην πολύ γρήγορη εξάπλωση της πυρκα-

γιάς σε ξερή καύσιμη ύλη, όπως χόρτα και φύλ-

λα, με αποτέλεσμα ακόμα και μικρές εστίες να

προσλαμβάνουν διαστάσεις και οι φλόγες να

καίνε σε πολύ υψηλές θερμοκρασίες. Για παρά-

δειγμα στη φωτιά του Υμηττού συγκεντρώθηκαν

πολύ γρήγορα και επιχείρησαν 110 πυροσβέστες

με 30 οχήματα, πλήθος εθελοντών και εθελοντι-

κών οχημάτων. Από αέρος έδρασαν 19 εναέρια

μέσα, εκ των οποίων 11 αεροπλάνα, επτά πυρο-

σβεστικά ελικόπτερα και ένα συντονιστικό ελι-

κόπτερο, ενώ συνέδραμαν υδροφόρες της Περι-

φέρειας Αττικής.

Ο Εθνικός 
Χάρτης Εκτίμησης
Κινδύνου 
Δασικών Πυρκαγιών

Ένα ακόμα ουσιώδες εργα-

λείο στα χέρια των Επιτελών του

Πυροσβεστικού Σώματος είναι

και ο Εθνικός Χάρτης Εκτίμη-

σης Κινδύνου Δασικών Πυρκαγιών προκειμέ-

νου να υπάρξει ένας αποτελεσματικός σχεδια-

σμός για την πρόληψη των πυρκαγιών στην Ελ-

λάδα. Σε αντίθεση με τον γνωστό Ημερήσιο

Χάρτη Πρόβλεψης Κινδύνου Πυρκαγιάς, ο

οποίος εκδίδεται καθημερινά από τη Γενική

Γραμματεία Πολιτικής Προστασίας και βασίζε-

ται στις προβλέψεις των μετεωρολογικών και

άλλων συνθηκών για το επόμενο 24ωρο, ο

Εθνικός Χάρτης έχει μακροπρόθεσμο χαρα-

κτήρα και στρατηγική σημασία.

Ο Εθνικός Χάρτης Εκτίμησης Κινδύνου Δασι-

κών Πυρκαγιών λειτουργεί ως στρατηγικό εργα-

λείο σχεδιασμού πολιτικής για τις δασικές πυρ-

καγιές και αποτελεί βασική προϋπόθεση για τη

χρηματοδότηση προγραμμάτων από την Ευρω-

παϊκή Ένωση, ενώ συμβάλλει στον καλύτερο

συντονισμό μεταξύ των φορέων πρόληψης και

καταστολής, βοηθώντας στον ορθολογικό σχε-

διασμό έργων και παρεμβάσεων.

Συνοπτικά, δεν πρόκειται για χάρτη πρόβλε-

ψης του αυριανού κινδύνου, αλλά για ένα μακρο-

χρόνιο εργαλείο σχεδιασμού που βοηθά τη χώρα

να προλαμβάνει, να προστατεύεται και να οργα-

νώνει, με ορθολογικό τρόπο και με μία σειρά αν-

τικειμενικών κριτηρίων, αποτελεσματικά τις

δράσεις της απέναντι σε ένα φαινόμενο που επα-

ναλαμβάνεται κάθε χρόνο με ολοένα αυξανόμε-

νη ένταση.

Πώς λειτουργεί
Ο χάρτης καταρτίζεται βάσει:

• Της έκτασης και γεωγραφικής κατανομής

των καμένων εκτάσεων σε μια περιοχή, μελε-

τώντας δεδομένα από όσο το δυνατόν μεγαλύτε-

ρο χρονικό διάστημα.

• Της ανάλυσης σταθερών παραμέτρων του

φυσικού περιβάλλοντος, όπως το είδος της βλά-

στησης, το υψόμετρο και οι κλιματικές συνθή-

κες, που επηρεάζουν διαχρονικά την πιθανότητα

εκδήλωσης και εξάπλωσης πυρκαγιών.

Με βάση αυτά τα στοιχεία, προσδιορίζεται κα-

τά πόσο μια περιοχή χαρακτηρίζεται πυρόπλη-

κτη και αν οι τοπικές περιβαλλοντικές συνθήκες

καθιστούν πιθανή την εμφάνιση νέων καταστρο-

φικών πυρκαγιών. Όλες οι περιοχές της χώρας

κατατάσσονται σε τρεις κατηγορίες επικινδυνό-

τητας σε επίπεδο δήμου. Ανάλογα με την κατηγο-

ρία, προγραμματίζονται και υλοποιούνται δρά-

σεις πρόληψης και αντιμετώπισης από τους αρ-

μόδιους φορείς.

Ταχύτατη
η επέμβαση 

της Πυροσβεστικής
μετά τον άμεσο 

εντοπισμό 
της πρώτης εστίας

της πυρκαγιάς

Γράφει 
η Ιωάννα

Ντάνη

ioannadani@gmail.com

Οι εικόνες που έστειλαν τα drones και κινητοποίησαν άμεσα στις πυροσβεστικές δυνάμεις
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Τ
ο πρώτο Σύστημα μη Επανδρωμένου Αεροσκάφους (Σμη-
ΕΑ) Σταθερής Πτέρυγας έρχεται να ενσωματωθεί στο επι-
χειρησιακό δυναμικό της Πολιτικής Προστασίας της Ελλά-

δας για να αλλάξει τα δεδομένα στη μάχη με τις φλόγες, φέρνον-
τας μαζί του την ελπίδα για ταχύτερη αντίδραση, μεγαλύτερη
ακρίβεια και πιο ασφαλείς επιχειρήσεις. Σε μια εποχή που η Ελ-

λάδα είναι ήδη αντιμέτωπη με τις συνέπειες της
κλιματικής αλλαγής και κάθε καλοκαίρι βρίσκε-
ται στο έλεος των πυρκαγιών, μια νέα καινοτομία
-ενταγμένη στο φιλόδοξο Εθνικό Πρόγραμμα
«Αιγίς»- έρχεται να ενισχύσει το έργο των πυρο-
σβεστικών δυνάμεων.

Ο Ιάσονας Αλιφέρης, αντιπρόεδρος της Inter-
national Emergency Drone Organization και υπ.
διδάκτωρ Στρατηγικής Διαχείρισης και Λήψης
Αποφάσεων σε Καταστροφές μέσω ΣμηΕΑ και

Copernicus (ΕΚΠΑ), μίλησε αποκλειστικά στην «Political» προ-
κειμένου να μας ενημερώσει για το εν λόγω ΣμηΕΑ, τη συμβολή
του στην έγκαιρη ανίχνευση πυρκαγιών σε απομακρυσμένες πε-
ριοχές και τα αποτελέσματα από την εφαρμογή του Εθνικού Προ-
γράμματος «Αιγίς». Η Ελλάδα σύντομα θα παραλάβει από την Τσε-
χία το πρώτο Primoco, που είναι Σταθερής Πτέρυγας.

Όπως είπε ο κ. Αλιφέρης, «πρόκειται για το Primoco UAV One
150, ένα μη επανδρωμένο αεροσκάφος σταθερής πτέρυγας, τσε-
χικής κατασκευής, που διαθέτει προηγμένα τεχνικά χαρακτηρι-
στικά και είναι κατάλληλο για αποστολές επιτήρησης, έγκαιρης
προειδοποίησης και αξιολόγησης καταστροφών», ενώ πρόσθεσε
ότι «είναι εφοδιασμένο με κινητήρα εσωτερικής καύσης 340 κυ-
βικών εκατοστών, κατασκευάζεται από προηγμένα σύνθετα υλι-
κά, όπως ανθρακονήματα και υαλοΐνες, διασφαλίζοντας χαμηλό
βάρος και υψηλή ανθεκτικότητα και φέρει αυτόματο πιλότο, ηλε-
κτρονικά πτήσης και προσαρμόσιμο ωφέλιμο φορτίο».

Λύση για περιπτώσεις έκτακτης ανάγκης
Μία από τις μεγαλύτερες καινοτομίες στον τομέα της πυρόσβε-

σης έρχεται στην Ελλάδα για να προσφέρει κρίσιμες δυνατότητες
αεροεπιτήρησης, ταχείας αντίδρασης και ενίσχυσης της λήψης
αποφάσεων σε καταστάσεις έκτακτης ανάγκης, αν αναλογιστεί
κανείς ότι ήδη χρησιμοποιείται σε αποστολές σε Ευρώπη, Ασία,
Αφρική και Νότια Αμερική. «Η εμβέλεια ελέγχου φτάνει τα 200
χλμ., με αυτονομία πτήσης άνω των 15 ωρών, καλύπτοντας απο-
στολές όπως επιτήρηση δασών για εντοπισμό καπνού, παρακο-
λούθηση υποδομών και εκτίμηση ζημιών, ενώ έχει λάβει πιστο-

ποίηση EASA LUC (2022) και NATO STANAG 4703 Type Certifica-
te (2025) και οι τηλεπικοινωνίες του είναι κρυπτογραφημένες»,
τόνισε ο υποψήφιος διδάκτωρ.

Η ενσωμάτωση των μη επανδρωμένων αεροσκαφών σε ένα ευ-
ρύτερο δίκτυο παρακολούθησης μπορεί να ενισχύσει σημαντικά
τις επιχειρησιακές δυνατότητες των αρμόδιων φορέων. «Μέσω
προγραμματισμένων πτήσεων και αυτοματοποιημένων περιπο-
λιών τα ΣμηΕΑ, διαθέτοντας αισθητήρες υψηλής ευκρίνειας και
χωρικής ακρίβειας -οπτικούς, θερμικούς, πολυφασματικούς και
LiDAR- επιτρέπουν την ανίχνευση μεταβολών θερμοκρασίας, πα-
ρουσίας καπνού, καθώς και χαρακτηριστικών ή αλλαγών στη δομή
της βλάστησης και του αναγλύφου», εξήγησε ο κ. Αλιφέρης.

Αξίζει όμως να αναφερθούμε σε απτά αποτελέσματα, καθώς η
χρήση των ΣμηΕΑ έχει συμβάλει σημαντικά στην αποτροπή εξά-

πλωσης των πυρκαγιών, οι οποίες υπό διαφορετικές συνθήκες θα
είχαν λάβει μεγαλύτερες διαστάσεις. Κάτι τέτοιο συνέβη κατά την
αντιπυρική περίοδο του 2024 μέσω στοχευμένων εναέριων περι-
πολιών σε κρίσιμες ζώνες υψηλού κινδύνου, όπως η Ανατολική
και Δυτική Αττική, καθώς και τμήματα της Πελοποννήσου. «Χαρα-
κτηριστικό παράδειγμα αποτέλεσε το περιστατικό της 4ης Ιουλίου
2024, όταν μη επανδρωμένο αεροσκάφος του Πυροσβεστικού
Σώματος εντόπισε εστία πυρκαγιάς από ξηρό κεραυνό, σε δασική
έκταση στην περιοχή των Βιλίων Αττικής. Ο καπνός καταγράφηκε
πριν υπάρξει οπτική αναφορά από πολίτες, ενώ η επέμβαση των
πυροσβεστικών δυνάμεων ήταν ταχεία με αποτέλεσμα τον περιο-
ρισμό της πυρκαγιάς σε μικρή έκταση», ανέφερε χαρακτηριστικά.

Το Πρόγραμμα «Αιγίς»
Όσον αφορά την εφαρμογή του Εθνικού Προγράμματος «Αιγίς»,

σύμφωνα με τον κ. Αλιφέρη, υπάρχει βελτίωση στον χρόνο από-
κρισης, στην ποιότητα της πληροφορίας που διατίθεται σε πραγμα-
τικό χρόνο και στη δυνατότητα άμεσης ενεργοποίησης πόρων.
«Ενισχύονται οι τεχνολογικές και επιχειρησιακές υποδομές με
τρόπο που επιτρέπει τη σταδιακή μετάβαση σε ένα περισσότερο
διαλειτουργικό, προγνωστικό και τεκμηριωμένο μοντέλο διαχείρι-
σης κινδύνων», υπογράμμισε ο ίδιος.

Το εν λόγω πρόγραμμα αποτελεί κομβικό σημείο της ευρύτερης
στρατηγικής που έχει υιοθετήσει η Νέα Δημοκρατία για την πρό-
ληψη και αντιμετώπιση των φυσικών καταστροφών και συνεχώς
εξελίσσεται. Ιδιαίτερη έμφαση δίνεται στην έγκαιρη προειδοποί-
ηση και στην τεκμηριωμένη πρόγνωση κινδύνων. «Δρομολογούν-
ται η επέκταση του εθνικού δικτύου μετεωρολογικών σταθμών, η
αναβάθμιση του αριθμού 112 και η εγκατάσταση έξυπνων συστη-
μάτων έγκαιρης προειδοποίησης (Early Warning Systems), σε
συνδυασμό με την ανάπτυξη νέων μεθοδολογιών εκτίμησης και
αξιολόγησης κινδύνου», σημείωσε ο κ. Αλιφέρης, που, εκτός των
άλλων, φέρει την ιδιότητα του ειδικού σύμβουλου Πολιτικής Προ-
στασίας της Γραμματείας Περιβάλλοντος και Κλιματικής Αλλαγής.

Παράλληλα, η χρήση μη επανδρωμένων αεροσκαφών δεν πε-
ριορίζεται μόνο στην ανίχνευση και επιτήρηση πυρκαγιών. Υπάρ-
χει πρόβλεψη για την αξιοποίησή τους και σε άλλες μορφές φυσι-
κών και τεχνολογικών κρίσεων, όπως σεισμοί, πλημμύρες και κα-
τολισθήσεις. «Η ευελιξία των ΣμηΕΑ να επιχειρούν άμεσα, χωρίς
να απαιτείται πρόσβαση μέσω πληγεισών ή αποκλεισμένων οδών,
τα καθιστά ιδιαίτερα χρήσιμα στη χαρτογράφηση ζημιών, στον εν-
τοπισμό παγιδευμένων πολιτών, στην αξιολόγηση της προσβασι-
μότητας αλλά και στην αποστολή κρίσιμης πληροφορίας σε πραγ-
ματικό χρόνο προς τα κέντρα επιχειρήσεων», κατέληξε.

Ντεμπούτο στον αέρα:
Το πρώτο 
ΣμηΕΑ που 
θα ριχτεί  στη μάχη

Ιάσονας Αλιφέρης, ειδικός σύμβουλος Πολιτικής Προστασίας
στη Γραμματεία Περιβάλλοντος και Κλιματικής Αλλαγής

Ο κ. Αλιφέρης εξηγεί αποκλειστικά
στην «P» πώς ο συνδυασμός «έξυπνων 
συστημάτων» πρόγνωσης, επέκτασης 

του δικτύου μετεωρολογικών σταθμών 
και αναβάθμισης του 112 ενισχύει 

την αντιμετώπιση των φυσικών καταστροφών

της  Ραφαέλας 
Παπαγεωργίου

marrafaelapapag@gmail.com
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Τα δύο αδέρφια που βεβήλωσαν την Ιερά Μονή Προυσού
και έκλεψαν ένα χρυσό περιδέραιο που είχε αφήσει ως τάμα

ένας πιστός στην εικόνα της Παναγίας πριν
από 30 χρόνια έπεσαν στα χέρια της Αστυνο-
μίας. Οι βέβηλοι το περασμένο Σάββατο είχαν
μεταβεί με το αυτοκίνητό τους στο μοναστήρι,
όπου παρέμειναν τρεις ώρες μέχρι να κατα-
φέρουν τα αρπάξουν το χρυσό μενταγιόν με
τη χρυσή αλυσίδα.

Όπως διαπιστώθηκε από τις κάμερες
ασφαλείας, ο 43χρονος ιερόσυλος με μεταλ-

λικό κόφτη έκοψε το λουκέτο της προθήκης με τα τάματα,
ενώ η αδερφή του κρατούσε τσίλιες. Έπειτα επιβιβάστηκαν
στο αυτοκίνητό τους και επέστρεψαν στην Πάτρα. Εκεί πού-
λησαν το τάμα σε ενεχυροδανειστήριο της πόλης μόλις 2.100

ευρώ, ενώ η εμπορική του αξία ξεπερνάει τις 25.000 ευρώ!
Οι αστυνομικοί της Ασφάλειας Καρπενησίου από την πι-

νακίδα κυκλοφορίας του οχήματός τους ταυτοποίησαν τον
43χρονο δράστη, ο οποίος συνελήφθη από αστυνομικούς
της Ασφάλειας Πατρών, όπως και η αδερφή του.

«Αντιμετωπίζαμε οικονομικά προβλήματα και αποφασίσα-
με να κλέψουμε το χρυσό μενταγιόν. Το πουλήσαμε 2.100 ευ-
ρώ και τα 700 ευρώ τα χρωστούσαμε και τα δώσαμε στον ιδιο-
κτήτη συνεργείου αυτοκίνητων», κατέθεσε στην Ασφάλεια,
σύμφωνα με πληροφορίες της «Political», ο 43χρονος δρά-
στης. Σε έρευνα που έγινε στο σπίτι του βρέθηκαν τα ρούχα
που φορούσε τη μέρα της κλοπής. Σήμερα κλιμάκιο της
Ασφάλειας Καρπενησίου θα παραλάβει το χρυσό περιδέραιο
που φυλάσσεται στο Αστυνομικό Μέγαρο Πατρών και θα το
αποδώσει στον ηγούμενη της μονής.

Η Παναγιά δεν ήταν μαζί τους! Περιδέραιο-χειροπέδα για τους βέβηλους

Το τάμα που έκλεψαν οι ιερόσυλοι

Γράφει 
o Γιώργος 

Γεραφέντης

Ψ
υχιατρικά προβλήματα, μειωμέ-
νος καταλογισμός, επιλεκτική
αμνησία, χάπια, αλκοόλ: όλοι οι

ισχυρισμοί του δολοφόνου της Κυριακής
Γρίβα πήγαν... περίπατο, καθώς η απόφαση
δικαστών και ενόρκων ήταν ομόφωνη και ο
40χρονος την άκουσε ανέκφραστος, σαν

να την περίμενε: ένοχος
για ανθρωποκτονία από
πρόθεση σε ήρεμη ψυχική
κατάσταση χωρίς κανένα
ελαφρυντικό. Η αυλαία
στην πολύκροτη δίκη για

την άγρια δολοφονία του
κοριτσιού έξω από το

Αστυνομικό Τμήμα των Αγίων Αναργύρων
έπεσε με την επιβολή ισόβιας κάθειρξης
στον άνθρωπο που την έσφαξε.

Το Μεικτό Ορκωτό Δικαστήριο της Αθή-
νας υιοθέτησε πλήρως την εισαγγελική
πρόταση και «είδε» πίσω από την αποτρό-
παια δολοφονία της Κυριακής Γρίβα ένα
οργανωμένο σχέδιο. Θεώρησε ότι ο δρά-
στης ήξερε πάρα πολύ καλά τι έκανε. Πα-
ρακολούθησε το κορίτσι κρατώντας μαχαί-
ρι. Της όρμησε μόλις η Κυριακή βγήκε από
το αστυνομικό τμήμα. Ήταν τόση η εκδικη-
τική μανία των χτυπημάτων του που τρύπη-
σαν ακόμη και τα οστά της κοπέλας. Στόχος
του ήταν να τη σκοτώσει και όχι να κάνει
κακό στον εαυτό του, όπως ισχυρίστηκε
στην απολογία του.

Οι γονείς και οι συγγενείς της Κυριακής
Γρίβα, στο άκουσμα της καταδικαστικής
απόφασης, ξέσπασαν σε κλάματα. Ο πατέ-
ρας του κοριτσιού επιτέθηκε φραστικά
στον κατηγορούμενο, ο οποίος βρισκόταν
σε αστυνομικό κλοιό. Άρχισε να του φωνά-
ζει: «Βλέπεις τι κατάφερες; Μας την έκα-
νες φωτογραφία. Πες κάτι. Όλη η Ελλάδα
λέει για εσένα, ηλίθιε, για το κατόρθωμά
σου. Χάλασες τόσα σπίτια. Θες να πεις κάτι;
Τι σου έκανε η Κική ή μάλλον τι δεν σου
έκανε και τη σκότωσες;». Η μητέρα της Κυ-
ριακής Γρίβα φώναξε «βγες από τον ρόλο
σου, τελείωσε το έργο...». Εκτός από την
ανθρωποκτονία, το δικαστήριο του επέβα-
λε επιπρόσθετη ποινή πέντε ετών και ενός
μήνα φυλάκισης και χρηματική ποινή χι-
λίων ευρώ, καταδικάζοντάς τον για παρά-
νομη οπλοφορία και οπλοχρησία, καθώς
και για κατοχή ναρκωτικών ουσιών.

Προσπάθησε να πείσει
ότι δεν θυμάται

Ο κατηγορούμενος κατά την απολογία
του επιχείρησε να πείσει δικαστές και
ενόρκους ότι δεν θυμάται τις επίμαχες
στιγμές του εγκλήματος, προσπάθησε να
παρουσιάσει μια εντελώς διαφορετική ει-
κόνα για τη σχέση του με την Κυριακή Γρί-
βα, επικαλέστηκε τη χρήση χαπιών και αλ-
κοόλ και ισχυρίστηκε ότι ο στόχος του δεν
ήταν να κάνει κακό στην πρώην σύντροφό

του αλλά να κάνει κακό στον εαυτό του
μπροστά της για να την πονέσει. Η εισαγγε-
λέας αποδόμησε όλους τους ισχυρισμούς
του. Χαρακτήρισε την αποκαλούμενη από-
πειρα αυτοκτονίας του κατηγορούμενου
αμέσως μετά το έγκλημα ως έναν ελαφρύ
αυτοτραυματισμό που στόχο είχε να πετύ-
χει ο δράστης μειωμένο καταλογισμό αλλά
και να τον λυπηθούν. Χαρακτήρισε τον φό-
νο της Κυριακής Γρίβα έγκλημα θυμού
εξαιτίας της παθολογικής ζήλιας του κατη-
γορούμενου και περιέγραψε αναλυτικά τις
κινήσεις του τη μοιραία βραδιά. «Έδρασε
ψύχραιμα, μεθοδικά και με νηφαλιότητα»,

είπε η εισαγγελέας και το δικαστήριο υιο-
θέτησε ομόφωνα την άποψη της. Μίλησε
για τα 8 δευτερόλεπτα που χρειάστηκαν για
να κοπεί βίαια το νήμα της ζωής του κορι-
τσιού, το οποίο εκτός των άλλων παρακο-
λουθούσε ο δράστης μέσω GPS, ενώ είχε
και τους κωδικούς της στα μέσα κοινωνι-
κής δικτύωσης. Μάλιστα, οι γονείς της Κυ-
ριακής Γρίβα ζήτησαν, μέσω των συνηγό-
ρων τους, να δώσει ο κατηγορούμενος αυ-
τούς τους κωδικούς στην οικογένειά της
προκειμένου η μητέρα της να διαχειριστεί
το προφίλ της κοπέλας στο Facebook με
τρόπο που να τιμά τη μνήμη της. 

Ισόβια
στον δολοφόνο

της Κυριακής

του 
Κωνσταντίνου 

Γεώργιζα

Τους κωδικούς από τον λογαριασμό της άτυχης γυναίκας
στο Facebook απαίτησαν από τον δολοφόνο οι γονείς της ώστε 

να διαχειριστούν το προφίλ της «με τρόπο που να τιμά τη μνήμη της»
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Το απόγευμα της Δευτέρας (28/07) έφτασαν ξανά στην πα-
ραλία του Παλαιού Φαλήρου, στο σημείο που εντοπίστηκε η
σορός του μικρού κοριτσιού, τέσσερα στελέχη του Λιμενι-
κού Σώματος, τα οποία έχουν αναλάβει την έρευνα για το τι
ακριβώς συνέβη και πώς το κοριτσάκι έχασε τη ζωή του.
Έφτασαν στην παραλία και ξεκίνησε μια διαδικασία συλλο-
γής καταθέσεων από άτομα που ενδεχομένως βρίσκονταν
στην περιοχή τις κρίσιμες ώρες, δηλαδή το απόγευμα ή το
βράδυ του Σαββάτου, πριν εντοπιστεί η σορός τα ξημερώμα-
τα της Κυριακής (27/07), σύμφωνα με πληροφορίες του
ΑΝΤ1.

Τα στελέχη του Λιμενικού μίλησαν με λουόμενους ώστε
να διαπιστώσουν αν κάποιος είδε το κοριτσάκι -που, σύμ-
φωνα με τις πληροφορίες, φορούσε συγκεκριμένο χρώμα
μαγιό- να κολυμπά εκεί, πιθανόν μαζί με άλλα άτομα. Δεν
έχει ακόμη αποσαφηνιστεί εάν το παιδί έχασε τη ζωή του
στην παραλία του Παλαιού Φαλήρου ή σε κάποια άλλη κοντι-

νή παραλία, από την οποία ίσως η σορός ξεβράστηκε εκεί.
Παράλληλα, οι έρευνες έχουν στραφεί και σε υλικό από

κάμερες ασφαλείας της περιοχής. Νωρίτερα, κλιμάκιο
πραγματοποίησε έρευνες για να εντοπίσει κάμερες που εν-
δέχεται να έχουν καταγράψει κάτι χρήσιμο. Έχει ήδη σταλεί
σήμα σε όλες τις τοπικές λιμενικές αρχές να βρίσκονται σε
ετοιμότητα, στην περίπτωση που εντοπιστεί πτώμα ή οποι-
οδήποτε άλλο στοιχείο στην ευρύτερη περιοχή που μπορεί
να σχετίζεται με τον θάνατο του παιδιού.

Τα στελέχη του Λιμενικού είχαν βρεθεί τη Δευτέρα στην
περιοχή και μίλησαν με αρκετούς λουόμενους, χωρίς ωστό-
σο να προκύψουν ουσιαστικά στοιχεία ή μαρτυρίες. Πλέον,
βρίσκονται και πάλι κοντά στο σημείο όπου εντοπίστηκε η
σορός, προσπαθώντας να εντοπίσουν κάποιον αυτόπτη μάρ-
τυρα που να είδε το κοριτσάκι στην παραλία το Σάββατο.

Αξιοσημείωτο παραμένει ότι δεν έχει υπάρξει μέχρι στιγ-
μής κάποια δήλωση εξαφάνισης του παιδιού από συγγενικό
ή οικείο πρόσωπο - ούτε πατέρας ούτε μητέρα ούτε κάποιος
κηδεμόνας έχει απευθυνθεί στις Αρχές.

Οι άνδρες του Λιμενικού πήγαν για έλεγχο και στη δομή
της Μαλακάσας, καθώς εξετάζουν συγκεκριμένα σενάρια:
Το πρώτο σενάριο είναι να ήταν ασυνόδευτο το παιδί, ενώ
ένα άλλο είναι να είχε κάποιο δυστύχημα και ο συνοδός του.
Άλλωστε, στο ΚΥΤ της Μαλακάσας υπήρχε η πληροφορία
πως υπήρξε οικογένεια της οποίας το παιδί είχε χαρακτηρι-
στικά παρόμοια με το παιδί που βρέθηκε πνιγμένο.

Νέες έρευνες για το μικρό κορίτσι στο Φάληρο - Τι ψάχνουν στη δομή της Μαλακάσας

Σ
οκ προκαλεί η μαρτυρία ασθενούς
που καταγγέλλει απαράδεκτη συμ-
περιφορά γιατρού στο Νοσοκομείο

Άργους, υποστηρίζοντας πως του ζητήθηκε
«φακελάκι» αμέσως μετά τη χορήγηση επι-
σκληριδίου αναισθησίας.

Ειδικότερα, μιλώντας στον Alpha, ο
ασθενής περιέγραψε με λεπτομέρειες την
εμπειρία του, κάνοντας λόγο για απειλές
και χειριστική συμπεριφορά. «Όπως είμαι
ξαπλωμένος, ήρθε με ύφος ηγέτη και είπε:
“Παρακάλεσέ με, ζήτα συγγνώμη”. Τον ρώ-
τησα γιατί να ζητήσω συγγνώμη και απάν-
τησε: “Γιατί δεν θα σε χειρουργήσω”», ανέ-
φερε χαρακτηριστικά. Σύμφωνα με την κα-
ταγγελία, αφού εξαναγκάστηκε να απολο-
γηθεί, ο γιατρός συνέχισε: «Και το κατοστά-
ρικο θα δώσεις».

Στη συνέχεια ο ασθενής σχολίασε σχετι-
κά με το περιστατικό: «Είναι σαν να είσαι
κατάκοιτος και να σου έρχεται ο άλλος με
ένα πιστόλι στο κεφάλι. Πολύ άσχημη συμ-
περιφορά, γιατί ακόμη και στον πόλεμο τον
τραυματία τον μαζεύεις. Έρχεσαι μπροστά
σε τέσσερα άτομα, ζητάς να σου δώσουν
και το εκατοστάρικο και “παρακάλεσέ με”
και το “συγγνώμη” που σου λέω εγώ το δέ-
χεσαι».

Έπειτα ο 65χρονος ασθενής τόνισε στο
ίδιο μέσο σχετικά με το προγραμματισμένο
ραντεβού που είχαν για την εξέταση: «9 η
ώρα είχα ραντεβού με την προϋπόθεση ότι
θα μου βγάζανε το pig-tail. Το pig-tail (σ.σ.:
ένα stent με δύο άκρα που προσομοιάζουν
με ουρά γουρουνιού) δεν μου το βγάζανε,
γιατί, υποτίθεται, έψαχνε να βρει ο ένας
γιατρός τον άλλον. Και εγώ δεν είμαι και κο-
ρόιδο, το κατάλαβα ότι μου κάνει καψόνι».

«Μου ζήτησε 100 ευρώ
για την επίσκεψη»

«Μου ζήτησε φεύγοντας να του δώσω

100 ευρώ. Τα 100 ευρώ -το διευκρινίζω
και πρέπει να είναι ξεκάθαρο αυτό- δεν
μου τα ζήτησε για χειρουργείο, μου ζή-
τησε για την επίσκεψη. Τότε του είπα
εκνευρισμένος: “Δεν θα σου δώσω το
εκατοστάρικο που μου ζήτησες”», συνέ-
χισε ο 65χρονος.

Στη συνέχεια αναφέρθηκε και στο περι-
στατικό μετά το πέρας της επέμβασης: «Με
βάλανε στον θάλαμο, με την επισκληρίδιο
δεν μπορούσα να κουνήσω τίποτα, και ήρθε
στη συνέχεια και μου είπε: “Εγώ έχω πολλά

λεφτά ρε, γιατί το έκανες αυτό και με ξεφτί-
λισες;” και σκύβει στο κεφάλι μου και μου
λέει: “Βάλε τα λεφτά στον...”, εκεί που συνή-
θως λέμε.

Παρέμβαση Γεωργιάδη:
«Ντροπιαστικό, αν αληθεύει»

Ο υπουργός Υγείας, Άδωνις Γεωργιάδης,
χαρακτήρισε την υπόθεση «ντροπιαστική»,
εφόσον επιβεβαιωθεί. «Πάντα σέβομαι το
τεκμήριο της αθωότητας, γι’ αυτό και διέτα-
ξα άμεσα Ένορκη Διοικητική Εξέταση»,

δήλωσε, προσθέτοντας ότι οι μάρτυρες θα
κληθούν να καταθέσουν και πως η υπόθεση
έχει ήδη διαβιβαστεί στον αρμόδιο εισαγ-
γελέα.

Ο υπουργός απηύθυνε έκκληση στους
πολίτες να μη σιωπούν όταν πέφτουν θύμα-
τα αντίστοιχων φαινομένων. «Όποιος ασθε-
νής δέχεται αίτημα για χρήματα μέσα στο
ΕΣΥ, να το καταγγέλλει αμέσως. Καμία τέ-
τοια καταγγελία δεν θα μένει θαμμένη. Να
μη φοβάται κανείς ούτε εκβιασμό ούτε
απειλή», τόνισε χαρακτηριστικά.

Ολοκληρώνοντας την παρέμβασή του,
υπογράμμισε πως πρόκειται για μεμονω-
μένα περιστατικά και πως «το σύνολο των
γιατρών του ΕΣΥ επιτελεί σπουδαίο έργο».
«Θέλουμε να ξεριζώσουμε από το ΕΣΥ αυ-
τή την κακή συμπεριφορά των λίγων», ανέ-
φερε. 

Καταγγελία-σοκ ασθενούς για φακελάκι - «Σαν να είσαι κατάκοιτος και 
να σου βάζουν το πιστόλι στο κεφάλι» - Έτσι παρομοίασε την κατάστασή του ο ασθενής 

που, ενώ βρισκόταν υπό την επήρεια αναισθητικού, έπεσε θύμα χυδαίου εκβιασμού 

«Παρακάλεσέ με, γιατί 
δεν θα σε χειρουργήσω»
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Η σύμβαση για την υλοποίηση του έργου
διαμόρφωσης του περιβάλλοντος χώρου
του Ωδείου Αθηνών, συνολικού προϋπο-

λογισμού 3,18 εκατ. ευρώ, υπεγράφη σήμερα, πα-
ρουσία του περιφερειάρχη Αττικής Νίκου Χαρδα-
λιά, από τον πρόεδρο ΔΣ του ιδρύματος Νίκο
Τσούχλο και τον εκπρόσωπο του αναδόχου.

Με το συγκεκριμένο έργο, που συγχρηματοδο-
τείται από το Ευρωπαϊκό Ταμείο Περιφερειακής
Ανάπτυξης μέσω του Περιφερειακού Προγράμμα-
τος «Αττική 2021-2027», ολοκληρώνεται η λει-
τουργική και αισθητική ανάπλαση των εγκαταστά-
σεων και του περιβάλλοντος χώρου του Ωδείου
Αθηνών, καθώς και ο εκσυγχρονισμός του, μια
δράση που έχει χρηματοδοτηθεί εξ ολοκλήρου
από την Περιφέρεια Αττικής.

«Σήμερα προχωράμε σε μια ολοκληρωμένη πα-
ρέμβαση που θα καταστήσει το Ωδείο Αθηνών ση-
μείο πολιτιστικής αναφοράς για την Αθήνα και το
Λεκανοπέδιο, ενισχύοντας την ήδη υψηλή δυναμι-
κή του. Γιατί το Ωδείο Αθηνών αποτελεί ξεχωριστό
κομμάτι της πελώριας πολιτιστικής κληρονομιάς
που έχουμε την ευλογία να διαθέτουμε στην Αττι-
κή», δήλωσε ο κ. Χαρδαλιάς, ο οποίος υπογράμμι-
σε την πάγια βούληση της περιφερειακής αρχής
να επενδύσει κάθε διαθέσιμο πόρο σε έργα και
δράσεις πολιτισμού. 

Όπως ανέφερε χαρακτηριστικά ο περιφερει-
άρχης, «για εμάς ο πολιτισμός δεν συνδέεται
απλά με την ταυτότητα και την ιστορία της Αττι-
κής, αλλά αποτελεί ταυτόχρονα και ένα εξαιρετι-
κό εργαλείο οικονομικής ανάπτυξης, που σχετί-
ζεται άμεσα με τον τουρισμό, αξιοποιώντας τα
μοναδικά τοπόσημα παγκόσμιας κληρονομιάς
και τις σημαντικές πολιτιστικές υποδομές που
διαθέτει η Αττική μας». 

Νέες πρωτοβουλίες από
την Περιφέρεια Αττικής

Μάλιστα, ο κ. Χαρδαλιάς επεσήμανε ότι η Περι-
φέρεια Αττικής, «η πρώτη ελληνική περιφέρεια
που αξιοποιεί κοινοτικούς πόρους του ΕΣΠΑ για
την ολιστική ανάδειξη του πολιτιστικού της πλού-
του», όπως σημείωσε, θα συνεχίσει τη συστηματι-
κή αναβάθμιση των πολιτιστικών υποδομών του
Λεκανοπεδίου, «ώστε να καταστήσουμε την πρω-
τεύουσα περιφέρεια της χώρας μας κορυφαίο
προορισμό, όπως ακριβώς της αρμόζει, σε παγκό-
σμιο επίπεδο, για τους λάτρεις του πολιτισμού και
της ιστορίας». 

Αποκάλυψε επίσης ότι στο επόμενο διάστημα
θα ανακοινωθούν επιπλέον πρωτοβουλίες της Πε-
ριφέρειας Αττικής σε συνεργασία με το υπουργείο
Πολιτισμού προς αυτή την κατεύθυνση, οι οποίες
θα χρηματοδοτηθούν μέσα από το ΕΣΠΑ 2021-
2027. «Δεν σταματάμε εδώ. Τα καλύτερα έρχονται.
Στόχος μας είναι να προστατεύσουμε, να αναδεί-
ξουμε και να αξιοποιήσουμε ακόμη περισσότερο
την ιστορική κληρονομιά και τις πολιτιστικές υπο-
δομές της Αττικής. Συνεχίζουμε βήμα με το βήμα,
μέρα με τη μέρα, μέσα από ένα συγκεκριμένο σχε-
διασμό όλα εκείνα τα έργα που χρειάζονται ώστε η
πρωτεύουσα περιφέρεια της χώρας να είναι πρω-
ταγωνίστρια», κατέληξε ο κ. Χαρδαλιάς.

Ευχαριστίες από Τσούχλο
Από πλευράς του Ωδείου Αθηνών, ο πρόεδρος

ΔΣ του ιδρύματος Νίκος Τσούχλος ευχαρίστησε
θερμά τον περιφερειάρχη Νίκο Χαρδαλιά, καθώς
και τις αρμόδιες υπηρεσίες της Περιφέρειας Αττι-
κής, τονίζοντας τα σημαντικά βήματα που έγιναν
το τελευταίο διάστημα, προκειμένου να κλείσουν
όλες οι πολυετείς εκκρεμότητες σχετικά με την
ολοκλήρωση των εγκαταστάσεών του. «Χάρη στο

ιδιαίτερα έντονο ενδιαφέρον της Περιφέρειας Ατ-
τικής, αποπερατώθηκε ήδη ένα μεγάλο μέρος του
κτιρίου του Ωδείου, που έμενε μέχρι σήμερα ημι-
τελές. Από σήμερα δρομολογείται ένα ακόμα νέο
σημαντικό έργο: η αναμόρφωση του, έως τώρα,
άναρχου περιβάλλοντος χώρου μας με τη δημι-
ουργία ενός νέου πάρκου, του Πάρκου του Ωδείου
Αθηνών και η απόδοσή του στην πόλη ως φιλόξε-
νου και βιώσιμου δημόσιου χώρου πρασίνου, ανα-
ψυχής και πολιτισμού», είπε χαρακτηριστικά ο κ.
Τσούχλος. 

Όπως επεσήμανε, με το συγκεκριμένο έργο, το
νέο πάρκο, που συνορεύει με δυο άλλους εμβλη-
ματικούς χώρους της πρωτεύουσας, το Λύκειο του
Αριστοτέλη και το Βυζαντινό Μουσείο, «θα ενο-
ποιηθεί αισθητικά στο πλαίσιο του παρόντος έρ-

γου, ενώ θα συμβάλει στη συνολική αναβάθμιση
του αστικού ιστού στην καρδιά της Αθήνας, ανα-
δεικνύοντας ταυτόχρονα το μνημειακό κτίριο του
Δεσποτόπουλου και ανοίγοντας ένα ευρύχωρο
πεδίο ζωντανής επικοινωνίας με την πόλη και την
κοινωνία».

Οι παρευρισκόμενοι
Στην τελετή για την υπογραφή της σύμβασης,

που πραγματοποιήθηκε στο Ωδείο Αθηνών, παρα-
βρέθηκαν μεταξύ άλλων οι αντιπεριφερειάρχες
Κεντρικού Τομέα Κωνσταντίνος Ζώμπος, Νότιου
Τομέα Χρήστος Θεοδωρόπουλος, Βορείου Τομέα
Λουκία Κεφαλογιάννη, Δυτικού Τομέα Βασίλειος
Λώλος, Πειραιώς Σταυρούλα Αντωνάκου, Ανατο-
λικής Αττικής Βίκυ Καβαλλάρη, Οικονομικών Μα-

ριάννα Τουμαζάτου, Παιδείας Έρρικα Πρεζερά-
κου, Αθλητισμού-Ολυμπιακού Ιδεώδους Βασιλική
Μιλλούση, Χωρικού Σχεδιασμού, Πολεοδομικών
Θεμάτων και Εφαρμογών Λευτέρης Κοσμόπου-
λος, Αγροτικής Οικονομίας και Κτηνιατρικής Δή-
μητρα Αγγελάκη, Πολιτικής Προστασίας Λεωνίδας
Μανωλάκος, Βιομηχανίας, Ενέργειας και Φυσι-
κών Πόρων Εβίνα Γιακουμάτου και Επιχειρηματι-
κότητας και Ευρωπαϊκού Προγραμματισμού Αλε-
ξάνδρα Πάλλη, περιφερειακοί σύμβουλοι, ο εκτε-
λεστικός γραμματέας της Περιφέρειας Αττικής
Γιάννης Σελίμης, η ειδική γραμματέας Έλενα Ρά-
πτη, ο διευθυντής του Γραφείου Περιφερειάρχη
Γιώργος Χαλκιάς, η γενική διευθύντρια της «Νέας
Μητροπολιτικής Αττικής ΑΕ» Έφη Φιλιοπούλου, ο
διευθυντής του Περιφερειακού Ταμείου Ανάπτυ-
ξης Αττικής Σωτήρης Νικολαρόπουλος, ο προ-
ϊστάμενος της Ειδικής Υπηρεσίας Διαχείρισης του
Περιφερειακού Προγράμματος «Αττική» Δημή-
τρης Δρόσης και ο γενικός διευθυντής Αναπτυξια-
κού Προγραμματισμού, Έργων και Υποδομών της
Περιφέρειας Αττικής Μιλτιάδης Κύρκος. 

Εντός 18 μηνών 
η ολοκλήρωση των έργων 

Η ανάπλαση του δημόσιου χώρου που περιβάλ-
λει το Ωδείο Αθηνών αναμένεται να ολοκληρωθεί
εντός 18 μηνών και με αυτήν ολοκληρώνεται η πα-
ρέμβαση για την αποπεράτωση και τον εκσυγχρο-
νισμό του κτιρίου. Υπενθυμίζεται ότι η Περιφέρεια
Αττικής έχει ήδη διαθέσει 8 εκατ. ευρώ για την
πλήρη αναμόρφωση των εγκαταστάσεων του
Ωδείου και την ψηφιοποίηση του αρχείου του. Το
έργο διέπεται από τις αρχές του βιοκλιματικού
σχεδιασμού, έχοντας στόχο την αύξηση της βιωσι-
μότητας του κοινόχρηστου χώρου και της ευρύτε-
ρης περιοχής, δημιουργώντας τις κατάλληλες
συνθήκες ελεύθερης πρόσβασης και αναψυχής
για τους κατοίκους και τους επισκέπτες. 

Στο πλαίσιο των εργασιών, θα γίνουν παρεμβά-
σεις για την αντιμετώπιση της άναρχης στάθμευ-
σης οχημάτων στον χώρο, αλλά και εκτεταμένη
περιβαλλοντική αναβάθμιση με διευθετήσεις
ελεύθερων χώρων και δενδροφυτεύσεις, με στό-
χο τη δημιουργία ενός πρότυπου αστικού χώρου
αναψυχής, ο οποίος παράλληλα θα προσφέρεται
για τη διοργάνωση υπαίθριων μουσικών και πολι-
τιστικών εκδηλώσεων.

Με προσβασιμότητα στα ΑμεΑ
Ειδικότερα, στο νότιο τμήμα του Ωδείου θα δη-

μιουργηθούν διακριτοί διάδρομοι εισόδου, με την
προσθήκη υδάτινων κατασκευών, κλιμάκων και
επιπέδων που θα οδηγούν με κάθετες διαδρομές
στη λεωφόρο Βασ. Κωνσταντίνου. 

Παράλληλα, στη βόρεια πλευρά θα κατασκευα-
στεί πλακόστρωτος πεζοδιάδρομος, που θα συν-
δέει οπτικά και λειτουργικά το Ωδείο με τους γει-
τονικούς χώρους του Βυζαντινού Μουσείου και
του Λυκείου Αριστοτέλη. Ο χώρος της κεντρικής
εισόδου στη δυτική όψη του κτιρίου θα αναμορ-
φωθεί με τρόπο που θα διασφαλίζει την οπτική
σύνδεση με την οδό Ρηγίλλης, ενώ θα μπορεί να
χρησιμοποιηθεί και ως χώρος εκδηλώσεων. 

Επιπροσθέτως, στην ανατολική πλευρά θα δη-
μιουργηθούν χωροθετημένες θέσεις στάθμευσης
και βοηθητικών χρήσεων με πρόσβαση από τη λε-
ωφόρο Βασ. Κωνσταντίνου. Η εκπόνηση της μελέ-
της πραγματοποιήθηκε χάρη στην ευγενική προ-
σφορά της Alpha Bank. 

Αξίζει να σημειωθεί ότι όλα τα έργα που θα
εκτελεστούν το πλαίσιο της σύμβασης θα εξασφα-
λίζουν απόλυτη προσβασιμότητα σε ΑμεΑ και άτο-
μα με κινητικά προβλήματα.

Υπεγράφη η σχετική σύμβαση 
για την ολοκλήρωση 

των αναδιαμορφωμένων
εγκαταστάσεων και ανοικτών

χώρων του κομβικού πολιτιστικού
τοπόσημου της Αθήνας

ΝΙΚΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ: 

Πέφτουν 3,18 εκατ.
για την ανάπλαση 

του περιβάλλοντος χώρου
του Ωδείου Αθηνών
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«Η Μαϊχόσογλου
αποδεδειγμένα 
δεν έχει σχέδιο…»

Νέες επιθέσεις κατά τη δημοτικής αρχής του
Διονύσου και της δημάρχου Κατερίνας Μαϊχό-
σογλου έφερε η νέα πυρκαγιά την περιοχή, κα-
θώς μεγάλο μέρος της αντιπολίτευσης καταλο-
γίζει ευθύνες για απουσία σχεδίου. Πρόσφατο
παράδειγμα η ανακοίνωση που εξέδωσε ο επι-
κεφαλής παράταξης της αντιπολίτευσης Νίκος
Καρυστινός, που, ενώ ξεκαθαρίζει πως δεν ρί-
χνει ευθύνες στον δήμο γιατί δεν σβήνει μια
πυρκαγιά, κατηγορεί τη δήμαρχο γιατί «δεν αν-
ταποκρίνεται στις θεσμοθετημένες υποχρεώ-
σεις του και δεν λαμβάνει εγκαίρως και επαρ-
κώς μέτρα πρόληψης αλλά και αποκατάστασης
και της εύρυθμης λειτουργίας της πόλης». Για
να τεκμηριώσει αυτές τις ευθύνες καταθέτει
μια σειρά από ερωτήματα όπου, μεταξύ άλλων,
ρωτά τη δήμαρχο: «Πότε η δημοτική αρχή πρό-
τεινε ολοκληρωμένο σχέδιο αντιμετώπισης
πυρκαγιών και φυσικών καταστροφών προ-
σαρμοσμένο στις τοπικές ιδιαιτερότητες; Ολο-
κληρώθηκε η στελέχωση του Τμήματος Πολιτι-
κής Προστασίας; Ποια είναι η διαθεσιμότητα
του στόλου οχημάτων και μηχανημάτων έργου;
Ποια ποσά έχουν διατεθεί για έργα πρόληψης
και ετοιμότητας;». Μπορούν άραγε να απαντη-
θούν ικανοποιητικά τα ερωτήματα;  

Ανεξαρτητοποίηση-
βόμβα στον Δήμο
Ραφήνας-Πικερμίου

Μεγάλη αναταραχή
προκάλεσε στο Δημοτι-
κό Συμβούλιο Ραφή-
νας-Πικερμίου η ανε-
ξαρτητοποίηση δημοτι-
κού συμβούλου, αυτή
τη φορά όχι από την πα-
ράταξη της δημάρχου
Δήμητρας Τσεβά, αλλά
από αυτήν του πρώην δημάρχου Ευάγγελου
Μπουρνού. Ο λόγος για τον Σάββα Αραπκιλή,
που θεωρείται από τους δημοφιλείς δημοτι-
κούς συμβούλους στη δημοτική ενότητα της
Ραφήνας, καθώς στις δημοτικές εκλογές του
2023 συγκέντρωσε 694 σταυρούς, καταφέρ-
νοντας να ξεπεράσει σε σταυρούς μέχρι και
τους δημοτικούς συμβούλους της διοικούσας
παράταξης. Ως λόγους ανεξαρτητοποίησης, ο
Σάββας Αραπκιλής επικαλείται την έλλειψη πο-
λιτικής σύμπνοιας με τον συνδυασμό εκλογής
του, όπως και προσωπικούς και ηθικούς του
προβληματισμούς. Στην ανακοίνωση-απάντη-
σή του ο κ. Μπουρνούς θεωρεί αναμενόμενη
την ανεξαρτητοποίηση του κ. Αραπκιλή, καθώς
αναφέρει πως είχε «αποστασιοποιηθεί εδώ και
καιρό, ενώ αφήνει υπονοούμενα για “προσωπι-
κές φιλοδοξίες” πίσω από αυτή τη στάση». 

Καυτά πυρά Μανούρη - Θωμαΐδου
Σφοδρά πυρά ένθεν κακείθεν ανταλλάσσουν τις τελευταίες μέρες ο δήμαρχος

Νέας Ιωνίας Παναγιώτης Μανούρης
και η προκάτοχος του και επικεφα-
λής της αξιωματικής αντιπολίτευσης
Δέσποινα Θωμαΐδου. Αφορμή, η
απόφαση για επιβολή του τέλους
απαλλοτριώσεων που έλαβε η παρά-
ταξη της διοίκησης… «Πραγματο-
ποίησε το δημοτικό συμβούλιο μει-
κτό, μέσα στο κατακαλόκαιρο, αφε-
νός για να εξασφαλίσει πλειοψηφία
με τηλεδιάσκεψη και αφετέρου να
μην έχουν τη δυνατότητα οι διαμαρτυρόμενοι πολίτες να παραβρεθούν και να εκ-
δηλώσουν τη δυσαρέσκειά τους! Στο προεκλογικό πρόγραμμα του δημάρχου κα-
μία αναφορά δεν υπήρχε για το χαράτσι», τονίζει η πρώην δήμαρχος. «Βλέπουν
ότι έτσι η Νέα Ιωνία θα αλλάξει προς το καλύτερο και αυτό τούς τρομάζει. Η μόνη
ελπίδα τους είναι να χάνονται οι χώροι, ο ένας πίσω από τον άλλον, για να δείξουν
ότι δεν ήταν μόνο αυτοί οι ανίκανοι», απαντά σε ίδιο οξύ ύφος ο δήμαρχος της πό-
λης Παναγιώτης Μανούρης. Κι απ’ ό,τι φαίνεται θα υπάρξει και συνέχεια… 

Όλο και πιο έντονες γίνονται οι διαμαρτυρίες
των δημάρχων για τη «νωχελικότητα» της διοίκη-
σης της ΚΕΔΕ, όλο και πιο σθεναρή γίνεται η πίε-
ση της αντιπολίτευσης στην ΚΕΔΕ προς τον πρό-
εδρο Λάζαρο Κυρίζογλου για πραγματικές διεκδι-
κήσεις. Δεν είναι μόνο η επίθεση που εξαπέλυσε
ο δήμαρχος της Αθήνας Χάρης Δούκας για το νέο
εκλογικό σύστημα που ετοιμάζεται, απορώντας
για τη «μη αντίδραση» από πλευράς της πλειοψη-
φίας της ΚΕΔΕ. Στην πρόσφατη συνεδρίαση του
διοικητικού συμβουλίου η παράταξη της αντιπο-
λίτευσης έθεσε προ των ευθυνών του τον κ. Κυρί-
ζογλου για τα οικονομικά της Αυτοδιοίκησης. 

Όπως επισήμαναν, «είναι ώρα η Αυτοδιοίκηση
να διεκδικήσει τα έσοδα που προβλέπει ο νόμος
και τα οποία, σύμφωνα με όσα παρουσιάζει το Γε-
νικό Λογιστήριο του κράτους, είναι τουλάχιστον 1
δισ. ευρώ!». Συγκεκριμένα οι δήμαρχοι από την
παράταξη του κ. Δούκα παρουσίασαν τα στοιχεία
που δείχνουν ότι το πεντάμηνο Ιανουαρίου-Μαΐου
2025 έκλεισε με πλεόνασμα 5,5 δισ. ευρώ στα
έσοδα και επιπλέον 1,5 δισ. στα τακτικά έσοδα,

δηλαδή συνολικά περίπου 7 δισ. ευρώ και έκαναν
την εκτίμηση πως με βάση την αυξημένη ροή ΦΠΑ
από τον τουρισμό το πλεόνασμα θα ξεπεράσει τα
11,4 δισ. ευρώ του 2024, φτάνοντας πιθανώς έως
και τα 15 δισ. ευρώ. Κάλεσαν, λοιπόν, τον κ. Κυρί-
ζογλου να διεκδικήσει επιτέλους τα χρήματα που
δικαιούται η Αυτοδιοίκηση και να σταματήσει να
κρύβεται πίσω από επιχειρήματα περί δημοσιο-
νομικών περιορισμών. 

Σκληρή αντιπαράθεση στη Λευκάδα
Μικρό νησί η Λευκάδα, μεγάλη αντάρα ξέσπασε κατακαλό-

καιρο. Στην πρόσφατη συνεδρίαση του Δημοτικού Συμβουλίου, ο
δημοτικός σύμβουλος της αντιπολίτευσης Νίκος Μπρατζουκά-
κης εξαπέλυσε σφοδρή λεκτική επίθεση κατά του δημάρχου,
Ξενοφώντος Βεργίνη, για σωρεία προβλημάτων, στην περιοχή
Βασιλική Λευκάδας, καταγγέλλοντας εγκατάλειψη, παρανομίες
και εμπαιγμό της τοπικής κοινωνίας, μιλώντας με έντονη, σκλη-
ρή γλώσσα, βαρείς κι ανοίκειους πολιτικούς χαρακτηρισμούς.
Ειδικότερα, ο Νίκος Μπρατζουκάκης για το λιμάνι της Βασιλικής
αναφέρθηκε στους «υπόγειους κάδους» υποστηρίζοντας πως
δεν λειτουργεί τίποτα καθώς «βάλαμε μόνο τα καπάκια για να
φαίνεται ωραίο, τίποτα άλλο». 

Αναφορικά με τα τραπεζοκαθίσματα, έκανε λόγο για «άναρχη κατάσταση. Κάποιοι έχουν τραβήξει τα
καθίσματα μέχρι το κέντρο του δρόμου, ενώ άλλοι είναι όπως πήραν τις άδειές τους», ενώ υποστήριξε
και ότι έχει δημιουργηθεί «παράνομο αγκυροβόλιο, αλλά ο δήμος κάνει τα στραβά μάτια». Ο αντιπολι-
τευόμενος σύμβουλος κατηγόρησε ακόμα τον δήμαρχο για σκοπιμότητες και διγλωσσία ενώ από την
πλευρά του ο κ. Βεργίνης απάντησε, κι αυτός, σε υψηλούς τόνους ζητώντας σεβασμό στον θεσμό και κα-
λώντας όλους να πουν στο υπόλοιπο σώμα να πάρει θέση.

«Είναι ώρα η διοίκηση 
Κυρίζογλου να διεκδικήσει…»

Απολογήθηκε 
και επιδοκιμάστηκε 
ο Τομπούλογλου

Πέραν κάθε προσδοκίας ήταν, δεδομένων και
των δύσκολων καιρικών συνθηκών, η προσέλευση
των δημοτών στη δημόσια λογοδοσία πεπραγμένων
έτους 2024 του δημάρχου Νέας Φιλαδέλφειας-Νέ-
ας Χαλκηδόνας, Γιάννη Τομπούλογλου. Ο δήμαρχος
επιδοκιμάστηκε και καταχειροκροτήθηκε από τους
δημότες-κατοίκους, που παρά τον καύσωνα είχαν
κατακλύσει το Αίθριο (θερινό θέατρο) του Παγκό-
σμιου Πολιτιστικού Ιδρύματος Ελληνισμού της Δια-
σποράς (ΠΠΙΕΔ) στη Νέα Φιλαδέλφεια! Αλγεινή εν-
τύπωση προκάλεσε η απουσία των τριών εκ των
πέντε παρατάξεων της αντιπολίτευσης (Βούρου, Γα-
τσούλη και Τζέλη). Αντίθετα το «παρών» έδωσαν η
Λαϊκή Συσπείρωση του Νίκου Σερετάκη και η πα-
ράταξη του Λύσανδρου Γεωργαμλή.

Σε ποιον δήμο της Αττικής,
προς τα δυτικά της Αθήνας,
οι κάτοικοι χαρακτηρίζουν
την πόλη τους τον τελευταίο

καιρό… «μποχούπολη»; Ο λόγος είναι ότι τα
φρεάτια σε πολλές από τις γειτονιές του δή-
μου δεν έχουν καθαριστεί εδώ και πάρα πο-
λύ καιρό, με αποτέλεσμα να αναδίδουν
οσμές που δεν είναι εύκολα ανεκτές. Τις τε-
λευταίες μέρες, μάλιστα, λόγω των πολύ
υψηλών θερμοκρασιών η κατάσταση έφτα-
σε στο απροχώρητο… Οι εκκλήσεις προς τη
δημοτική αρχή να προχωρήσει, επιτέλους,
σε καθαρισμό και απολύμανση των φρεα-
τίων έχει αρχίσει να γίνεται όλο και πιο…
«επιθετική»!  

Σαφή δέσμευση ζήτησε ο πρόεδρος του ΣΒΑΠ
Να αναληφθεί δέσμευση για την εξασφά-

λιση της απαιτούμενης χρηματοδότησης -
είτε μέσω του «Φιλόδημου» είτε από οποι-
οδήποτε άλλο διαθέσιμο χρηματοδοτικό ερ-
γαλείο- για τη λειτουργία του Διαδημοτικού
Κέντρου Φιλοξενίας Αδέσποτων Ζώων Συν-
τροφιάς των 16 δήμων της Βόρειας και Βο-
ρειοανατολικής Αθήνας-Αττικής, ζήτησε με

σαφήνεια ο πρόεδρος του Συνδέσμου Βιώσιμης Ανάπτυξης Πόλεων (ΣΒΑΠ) Αλέ-
ξης Μαυραγάνης, κατά τη συνεδρίαση του ΔΣ της ΚΕΔΕ. Όπως διευκρίνισε ο πρό-
εδρος του ΣΒΑΠ, πρόκειται για μια επένδυση της τάξεως των 2,5 εκατομμυρίων
ευρώ από το κράτος και απομένουν 200.000 έως 300.000 ευρώ για τον κτηνιατρικό
εξοπλισμό. «Και αναρωτιέμαι, ρητορικά: αξίζει, με δεδομένο αυτή τη σημαντική
επένδυση, να μη γίνει ό,τι απαιτείται ώστε να μπει το κλειδί για τη λειτουργία του
κέντρου;», σημείωσε ο Αλέξης Μαυραγάνης.
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Η ΑΑΔΕ με το βλέμμα στις «ύποπτες» επιστροφές φόρων
Τις πλέον εξόφθαλμες περιπτώσεις επιστροφής φό-

ρων βάζει στο στόχαστρο η Ανεξάρτητη Αρχή Δημο-
σίων Εσόδων, καθώς το σκάνδαλο του ΟΠΕΚΕΠΕ ενερ-
γοποιεί τα ανακλαστικά της ώστε να διαπιστωθεί αν οι
φορολογούμενοι που έλαβαν τα χρήματα είναι πραγ-
ματικοί δικαιούχοι.

Μέσω της διαδικασίας των διασταυρώσεων, η Αρχή
«αναζητεί» τους ΑΦΜ στους λογαριασμούς των οποίων
έχουν κατατεθεί υψηλά ποσά από επιστροφές φόρου
εισοδήματος και ΦΠΑ. Σε πιο περίοπτη θέση θα βρε-
θούν οι επιχειρήσεις που έχουν... παρελθόν, οι οποίες
υπολογίζονται σε περίπου 6.000, με βάση τις φετινές

δηλώσεις που υπέβαλαν. Η διαδικασία των ελέγχων εί-
ναι απλή, καθώς η Τεχνητή Νοημοσύνη και το σύστημα
Eispraxis εντοπίζουν τους ΑΦΜ που «τράβηξαν» λεφτά
από τον κρατικό κορβανά ή προκύπτουν στοιχεία για
«ασυνήθιστες» διαφορές μεταξύ των δηλωθέντων και
των αιτούμενων ποσών, οι οποίες δεν έχουν σχέση με
τον τζίρο της ελεγχόμενης επιχείρησης.

Χρήσιμα εργαλεία των φορολογικών αρχών αποτε-
λούν πλέον το ηλεκτρονικό τιμολόγιο και πελατολόγιο
και η διασύνδεση των POS με τις ταμειακές μηχανές.
Επιπλέον, με την υποχρεωτική υποβολή δήλωσης ΦΠΑ
κάθε μήνα κλείνει το «παράθυρο ευκαιρίας» που είχαν

πολλοί επιτήδειοι, καθώς άνοιγαν εποχικές επιχειρή-
σεις και στη συνέχεια, αφού έκλειναν τον... σύντομο
βίο της επιχείρησης τους, εξαφανίζονταν και έτσι στε-
ρούσαν από το κράτος πολύτιμα έσοδα από τον ΦΠΑ.

Ο περιορισμός της φοροδιαφυγής και οι συνεχείς
διασταυρώσεις από την Ανεξάρτητη Αρχή Δημοσίων
Εσόδων αποτελούν σημαντικότατες πηγές είσπραξης
χρήματος από το κράτος, από τις οποίες θα καθοριστεί
και το τελικό ύψος του πακέτου των μέτρων που θα
ανακοινώσει ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης
σε 40 μέρες από το βήμα της Διεθνούς Εκθέσεως Θεσ-
σαλονίκης.

Π
ροάγγελο νέων αυξήσεων στα
ενοίκια κατοικιών αποτελεί η
εποχιακή άνοδος της ζήτησης,

κυρίως από φοιτητές, συντηρώντας τις
υψηλές προσδοκίες των ιδιοκτητών για
να πετύχουν το καλύτερο δυνατό τίμη-
μα, όταν έρχονται σε συζήτηση με τους
υποψήφιους ενοικιαστές.

Σύμφωνα με παράγοντες της αγοράς
ακινήτων, η αύξηση της ζήτησης σε μια
ανοδική αγορά ανεβάζει τη μέση ζη-
τούμενη τιμή και λειτουργεί αρνητικά
για όσους αναζητούν κατοικία, αλλά
δεν είναι δικαιούχοι φοιτητικού επιδό-
ματος ή του στεγαστικού επιδόματος.
Επιπλέον, όσες οικογένειες δικαιούν-
ται το φοιτητικό επίδομα δεν έχουν
και... τόσο σοβαρό πρόβλημα για να
κλείσουν ένα «deal» στα 450 ή 500 ευ-

ρώ, καθώς σχεδόν τα μισά χρήμα-
τα θα τα πάρουν πίσω από το κρά-
τος. Σε αυτή την περίπτωση λει-
τουργεί το κριτήριο της σύγκρι-
σης, καθώς κάθε ιδιοκτήτης που
προχωρά στη σύναψη μισθωτηρί-
ου με ενοικιαστή που δεν είναι
φοιτητής χρησιμοποιεί ως μέτρο
σύγκρισης τις τιμές των φοιτητι-

κών κατοικιών.
Το site αγγελιών Spitogatos εντοπί-

ζει σημαντικές αυξήσεις στις ζητούμε-
νες τιμές ενοικίασης φοιτητικών κατοι-
κιών σε όλες τις πόλεις, ωστόσο εκεί
που γίνεται... πάρτι είναι στη Θεσσαλο-
νίκη και δευτερευόντως στην Αττική.
Σύμφωνα με τα πιο πρόσφατα στοιχεία
της Τραπέζης της Ελλάδος, το β’ τρίμη-
νο του 2025 τα ενοίκια σε ολόκληρη τη
χώρα σημείωσαν αύξηση κατά 7,2%,
ενώ η μέση ζητούμενη τιμή κατά 7,4%.
Ενδεικτικά, στην περιοχή του Ζωγρά-
φου, που αποτελεί την πλέον κλασική
περίπτωση φοιτητικής περιοχής της
Αθήνας λόγω της εγγύτητας της στην
Πανεπιστημιούπολη και την Πολυτε-
χνειούπολη, το site Spitogatos κατα-

γράφει μέση ζητούμενη τιμή ενοικία-
σης 534 ευρώ για κατοικία κάτω των 65
τμ. Σχεδόν στα ίδια επίπεδα κινείται η
τιμή για μια παρόμοια κατοικία στη Νί-
καια, η οποία ενοικιάζεται προς 500
ευρώ λόγω της εγγύτητας στο μετρό.

Στη Θεσσαλονίκη οι τιμές ενοικία-
σης σημείωσαν αύξηση 10,9% το β’
τρίμηνο του έτους, με τη χαμηλότερη
μέση ζητούμενη τιμή φοιτητικής κα-
τοικίας στη Θεσσαλονίκη εντοπίζεται
στην περιοχή της Σταυρούπολης και

του Ευόσμου, ενώ οι υψηλότερες μέ-
σες ζητούμενες τιμές ενοικίασης
φοιτητικής κατοικίας εντοπίζονται
στην περιοχή 40 Εκκλησιές-Ευαγγε-
λίστρια και στο κέντρο της Θεσσαλο-
νίκης. Από την άλλη πλευρά, στις με-
γαλύτερες «φοιτητουπόλεις» οι τιμές
έχουν πάρει φωτιά σε Χανιά, Κέρκυ-
ρα και Ρέθυμνο, ενώ πιο προσιτές εί-
ναι οι τιμές σε Λαμία και Δράμα.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Eνοίκια: Νέος κύκλος 
αυξήσεων λόγω φοιτητών

Πώς η αύξηση της ζήτησης και οι... συγκρίσεις 
ενισχύουν τις ανοδικές τάσεις
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Ο
πρωθυπουργός ετοιμάζεται να
βρεθεί στην Ηλεία, σε μια κίνη-
ση υψηλού συμβολισμού, για

να εγκαινιάσει ένα έργο που επί δεκαε-
τίες ταλάνιζε την τοπική κοινωνία, καθυ-
στερούσε, αναβαλλόταν και τελικά κιν-
δύνευε να μείνει ένα ακόμη «αιώνιο για-
πί». Ο αυτοκινητόδρομος Πατρών - Πύρ-
γου ολοκληρώνεται και η Ολυμπία Οδός
μεγαλώνει. Ο νέος αυτοκινητόδρομος,
ένα έργο πνοής για τη Δυτική Ελλάδα και κυρίως για τον πολύπα-
θο νομό Ηλείας, γίνεται επιτέλους πραγματικότητα.

Τα 65 από τα συνολικά 75 χιλιόμετρα του δρόμου παραδίδονται
εντός χρονοδιαγράμματος, με τις τελευταίες
εργοταξιακές πινελιές να ολοκληρώνονται με
πυρετώδεις ρυθμούς. Ένα έργο που κάποτε
κατακερματίστηκε σε οκτώ διαφορετικές ερ-
γολαβίες, χωρίς αρχή, μέση και τέλος, επανεκ-
κινήθηκε με ενιαίο σχεδιασμό και σαφή χρο-
νοδιαγράμματα, ακολουθώντας το μοντέλο

εκείνο που αποτελεί εγγύηση των μεγάλων αυ-
τοκινητοδρόμων που άλλαξαν τη χώρα.

Η παρουσία του πρωθυπουργού στα εγκαίνια θα αποτελέσει τη
σφραγίδα για την παράδοση ενός κρίσιμου έργου, σε μια παραμε-
λημένη περιοχή που μέχρι πρότινος ήταν συνώνυμη με τη θανα-
τηφόρα «καρμανιόλα» της εθνικής οδού. Η Ηλεία, η οποία ήταν
για χρόνια αποκλεισμένη, εντάσσεται επιτέλους στον εθνικό ανα-
πτυξιακό χάρτη. Τα 65 χιλιόμετρα του νέου αυτοκινητοδρόμου θα
παραδοθούν αύριο, Πέμπτη, 31 Αυγούστου, το πρώτο τμήμα Αλισ-
σός - Πύργος.

Ευρωπαϊκός αυτοκινητόδρομος
Ολόκληρη η περιοχή μπαίνει πλέον στον χάρτη των σύγχρονων

οδικών αξόνων της χώρας, καθώς και αυτός ο αυτοκινητόδρομος
θα διαθέτει δύο λωρίδες ανά κατεύθυνση και ΛΕΑ, ανισόπεδους
κόμβους, Σταθμούς Εξυπηρέτησης Αυτοκινητιστών (ΣΕΑ), τουα-
λέτες, δυναμικές πινακίδες και υπηρεσίες συντήρησης, στοιχεία
δηλαδή που μέχρι σήμερα έμοιαζαν μακρινό όνειρο για τους κα-
τοίκους της Ηλείας και της δυτικής Αχαΐας. 

Το παλιό οδικό δίκτυο Πάτρας - Πύργου δεν υπήρξε απλώς
ακατάλληλο αλλά θανάσιμα επικίνδυνο καθώς είχαν σημειωθεί
αμέτρητα δυστυχήματα σε μια διαδρομή που για χρόνια διατη-
ρούσε τα χαρακτηριστικά της δεκαετίας του ’60. Η ολοκλήρωση
των τελευταίων 10 χιλιομέτρων, από το Μιντιλόγλι έως τον Αλισσό,
έχει ήδη δρομολογηθεί για τον Νοέμβριο. Το τμήμα αυτό, λόγω

των ιδιαίτερων συνθηκών, καθώς ο δρόμος βρίσκεται σε λειτουρ-
γία, απαιτεί πιο αργό ρυθμό κατασκευής. Παρ’ όλα αυτά, το έργο
συνολικά διατηρεί το χρονοδιάγραμμά του, αφού ξεκίνησε το
2021 και αναμένεται να έχει ολοκληρωθεί πλήρως μέσα στο 2025.

Σύνδεση τουριστικών προορισμών
Αξίζει να σημειωθεί ότι η εργολαβική σύνθεση περιλάμβανε

την ΑΒΑΞ, η οποία υλοποίησε το τμήμα Μιντιλόγλι - Καραίικα, την
AKTOR στο τμήμα Καραίικα - Γαστούνη, και την ΤΕΡΝΑ στο Γα-
στούνη - Πύργος. Ένα τρίπτυχο που έφερε το έργο σε αίσιο πέ-
ρας, με χρηματοδότηση από το ΕΣΠΑ 2014-2020 και το νέο ΕΣΠΑ
2021-2027. Ο νέος δρόμος συνδέει σημαντικούς τουριστικούς
προορισμούς, όπως η Κυλλήνη, το Κατάκολο, η Αμαλιάδα, με την
Πάτρα και, μέσω αυτής, με το εθνικό και ευρωπαϊκό δίκτυο. Για
πρώτη φορά, η Ηλεία αποκτά ταχύτατη, ασφαλή και προβλέψιμη
πρόσβαση στις μεταφορές, καθιστώντας την περιοχή πιο ελκυ-
στική για τουρισμό, αγροτική παραγωγή, αλλά και μελλοντικές
επενδύσεις.

Ο νέος αυτοκινητόδρομος Πάτρα - Πύργος αποτελεί ένα έργο
υψηλών τεχνικών προδιαγραφών, ενταγμένο στον κύριο άξονα
της Ολυμπίας Οδού. Συνολικά, κατασκευάστηκαν δύο μετωπικοί
σταθμοί διοδίων στις περιοχές Κάτω Αχαΐα και Χανάκια, οι οποίοι
καλύπτουν τις βασικές αρτηρίες κυκλοφορίας και εντάσσονται
πλήρως στη νέα πολιτική τιμολόγησης, με βάση τη χιλιομετρική
απόσταση. Επιπλέον, λειτουργούν δύο πλευρικοί σταθμοί διο-
δίων στην Κάτω Αχαΐα και την Αμαλιάδα, διευκολύνοντας τις το-

πικές συνδέσεις με το κεντρικό
οδικό δίκτυο.

H γέφυρα του Πηνειού
Ένα από τα πλέον εντυπωσια-

κά τεχνικά επιτεύγματα του έρ-
γου είναι η νέα γέφυρα του Πη-
νειού, μήκους 240 μέτρων, η
οποία αναδεικνύεται ως η μεγα-
λύτερη γέφυρα σε ολόκληρη την

Ολυμπία Οδό. Παράλληλα, κατασκευάστηκαν 15 γέφυρες συνολι-
κά, 27 άνω και 37 κάτω διαβάσεις, προκειμένου να εξασφαλιστεί
η αδιάλειπτη κυκλοφορία πεζών, οχημάτων και τοπικών δρόμων
χωρίς παρεμβολές. Το έργο περιλαμβάνει, επίσης, τεχνικά
υδραυλικά έργα που διαχειρίζονται την απορροή των υδάτων, ενι-
σχύοντας τη βιωσιμότητα και την αντιπλημμυρική θωράκιση της
περιοχής. Σε τμήματα με ιδιαίτερες γεωμορφολογικές απαιτή-
σεις, υλοποιήθηκαν τοίχοι αντιστήριξης συνολικού μήκους 7.250
μέτρων, ώστε να εξασφαλιστεί η στατική επάρκεια και η μακρο-
χρόνια αντοχή του έργου. Παράλληλα, δημιουργήθηκαν δύο σύγ-
χρονοι ΣΕΑ, στα Καραίικα και στον Πύργο, και στις δύο κατευθύν-
σεις.

Κρίσιμο κρίκο αποτελεί και η ίδρυση εφεδρικού Κέντρου Δια-
χείρισης Κυκλοφορίας στον Πύργο, το οποίο θα φιλοξενεί και τη
μονάδα της Τροχαίας Αυτοκινητοδρόμων, με δυνατότητα συντονι-
σμένης παρέμβασης σε πραγματικό χρόνο. Επιπλέον, για την κα-
λύτερη εξυπηρέτηση των πολιτών, έχουν προβλεφθεί δύο σταθε-
ρά Σημεία Εξυπηρέτησης Πελατών στους σταθμούς διοδίων Κά-
τω Αχαΐας και Χανακίων.

Την ίδια στιγμή, ανοίγει πλέον η συζήτηση για την υλοποίηση
του τελευταίου και πιο δύσκολου κομματιού της Ολυμπίας Οδού,
το Πύργος - Καλό Νερό - Τσακώνα. Το πρώτο βήμα είναι το υπο-
τμήμα Πύργος - Αλφειός, που θα φέρει την Αρχαία Ολυμπία πιο
κοντά στον κορμό των υποδομών της Πελοποννήσου. Το υπόλοι-
πο μέχρι Τσακώνα παραμένει ζητούμενο.

Την ανάγκη να συνεχιστούν οι προσπάθειες και να επιταχυν-
θούν οι διαδικασίες και να υπάρξει οριστικός σχεδιασμός για την
κατασκευή του οδικού άξονα «Πύργος - Καλό Νερό - Τσακώνα»,
υπογράμμισε και ο βουλευτής Μεσσηνίας, Περικλής Μαντάς, στη
συνάντηση που είχε με τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη,
στο Μέγαρο Μαξίμου, ο οποίος είχε τη δυνατότητα να τονίσει στον
πρωθυπουργό την εθνική και τοπική σημασία του έργου, το οποίο
αποτελεί κομβικό τμήμα της Ολυμπίας Οδού και κρίσιμο σύνδε-
σμο μεταξύ της Πελοποννήσου, της Δυτικής Ελλάδας και της Ευ-
ρώπης. 

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Ο αυτοκινητόδρομος θα καταστήσει
την Ηλεία περιοχή ελκυστική για

τουρισμό, αγροτική παραγωγή και
μελλοντικές επενδύσεις - Παρουσία

του πρωθυπουργού τα εγκαίνια

ΠΑΤΡΑ - ΠΥΡΓΟΣ 

Αύριο παραδίδονται
τα πρώτα 65 χιλιόμετρα
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Σ
τις 4 Αυγούστου η Metlen PLC θα κάνει το
αποφασιστικό βήμα προς τη διεθνή αγο-
ρά, ξεκινώντας τη διαπραγμάτευση των

μετοχών της στο Χρηματιστήριο του Λονδίνου
(LSE) έπειτα από την επιτυχημένη ολοκλήρωση
της προαιρετικής δημόσιας πρότασης ανταλλα-
γής μετοχών. Η διαδικασία αυτή στέφθηκε με
απόλυτη επιτυχία, καθώς μέτοχοι που εκπρο-

σωπούν το 90,16% του μετοχικού
κεφαλαίου της Metlen ΑΕ ανταπο-
κρίθηκαν θετικά προσφέροντας
συνολικά 129.024.224 μετοχές.
Στο ποσοστό αυτό περιλαμβάνον-
ται και οι μετοχές που κατέχουν ο
Ευάγγελος Μυτιληναίος και οι
συνδεδεμένες εταιρείες Frezia
Ltd, Kilteo Ltd και Melvet Inve-

stments Ltd.
Η επίτευξη του ορίου του 90% αποτέλεσε βασι-

κή προϋπόθεση για την επιτυχία της διαδικα-
σίας, ανοίγοντας τον δρόμο για την επόμενη φά-
ση: την πλήρη εξαγορά (squeeze-out) των υπό-
λοιπων μετοχών της Metlen ΑΕ. 

Σύμφωνα με την επίσημη ανακοίνωση, οι
πρώην μέτοχοι της Metlen ΑΕ θα παραλάβουν
τις νέες μετοχές της Metlen PLC την 1η Αυγού-
στου, ενώ οι εναπομείναντες μέτοχοι θα κλη-
θούν είτε να ανταλλάξουν τις μετοχές τους με
νέες της Metlen PLC (αναλογία 1:1), είτε να τις
πουλήσουν έναντι 39,62 ευρώ ανά μετοχή - τιμή
που αντανακλά τη μέση σταθμισμένη τιμή εξα-
μήνου στο Χρηματιστήριο Αθηνών.

Με την ολοκλήρωση της διαδικασίας εξαγο-
ράς η Metlen PLC θα κατέχει το 100% των δι-
καιωμάτων ψήφου της Metlen ΑΕ και θα δρομο-
λογήσει τη διαγραφή των μετοχών της τελευταί-
ας από το Χρηματιστήριο Αθηνών. Έως τότε τα
όρια διακύμανσης της μετοχής θα διαμορφω-
θούν στο ±10% επί της τιμής εκκίνησης.

Στρατηγική εξωστρέφεια και ανάπτυξη
Η επιτυχής ανταπόκριση των μετόχων και η

επικείμενη εισαγωγή στο LSE σηματοδοτούν
μια νέα εποχή για τη Metlen. Η εταιρεία, με ενι-
σχυμένη κεφαλαιακή βάση και πρόσβαση στη
μεγαλύτερη χρηματιστηριακή αγορά της Ευρώ-
πης, αναμένει σημαντικές εισροές νέων κεφα-
λαίων, βελτίωση της ρευστότητας και ενίσχυση
του επενδυτικού της προφίλ. 

Παράλληλα, η διπλή διαπραγμάτευση σε Λον-
δίνο και Αθήνα προσφέρει στους μετόχους αυ-
ξημένη εμπορευσιμότητα και δυνατότητα συμ-
μετοχής σε κορυφαίους διεθνείς δείκτες.

Η Metlen διατηρεί τις ρίζες της στην Ελλάδα:
παραγωγή, επενδύσεις, εργοστάσια, θέσεις ερ-
γασίας και φορολογική έδρα παραμένουν στη
χώρα, ενώ η εταιρεία αναδεικνύεται σε πρε-
σβευτή της ελληνικής επιχειρηματικότητας στο

διεθνές χρηματοοικονομικό στερέωμα.

Στόχος ο FTSE 100 - Ιστορική εισαγωγή 
σε διεθνείς δείκτες

Η Metlen στοχεύει στην ένταξή της στον δεί-
κτη FTSE 100, φιλοδοξώντας να γίνει η πρώτη
εταιρεία που εισάγεται απευθείας στον δείκτη
χωρίς να προέρχεται από τον FTSE 250. Η τελευ-
ταία απευθείας εισαγωγή στον FTSE 100 κατα-

γράφηκε τον Ιούλιο του 2024 (Ocado Group),
ενώ τα τελευταία τρία χρόνια μόλις δύο εταιρεί-
ες πέτυχαν αντίστοιχη ένταξη μέσω συγχώνευ-
σης ή απόσχισης.

Σύμφωνα με αναλυτές της JP Morgan, η μετά-
βαση της Metlen από τους δείκτες αναδυόμενων
αγορών (MSCI EM, FTSE EM) σε ώριμες αγορές
(MSCI Europe, FTSE Europe, Stoxx Europe 600)

αναμένεται να έχει θετικό καθαρό αποτέλεσμα
με προβλεπόμενες παθητικές εισροές άνω των
400 εκατ. δολαρίων. Η μετοχή της Metlen ανα-
μένεται να ενταχθεί στους δείκτες FTSE UK In-
dex Series, FTSE Europe, MSCI Europe και S-
toxx Europe 600, ενώ από τον Σεπτέμβριο του
2025 η νέα πολιτική του LSE θα επιτρέπει τη
συμμετοχή μετοχών σε ευρώ ή δολάρια, διευρύ-
νοντας περαιτέρω τις προοπτικές.

Στρατηγικά οφέλη και προοπτικές
Η ένταξη στους διεθνείς δείκτες θα προσφέ-

ρει στη Metlen πρόσβαση σε παθητικά κεφάλαια
δισεκατομμυρίων, αναβαθμίζοντας το επενδυτι-
κό της προφίλ και ενισχύοντας τη θέση της στη
διεθνή αγορά ενέργειας και μετάλλων. 

Αξίζει να σημειωθεί ότι η Metlen θα είναι η
πρώτη εταιρεία με μετοχή σε ευρώ που δια-
πραγματεύεται στο LSE, ανοίγοντας νέους δρό-
μους για την ελληνική επιχειρηματικότητα και
θέτοντας τα θεμέλια για περαιτέρω διεθνή ανά-
πτυξη.

Η επιτυχής αυτή μετάβαση αποτελεί ορόσημο
για την εταιρεία και την ελληνική αγορά, επιβε-
βαιώνοντας τη δυναμική της Metlen ως θεσμι-
κού παίκτη στην ευρωπαϊκή βιομηχανία και ενι-
σχύοντας την εμπιστοσύνη των επενδυτών σε
Ελλάδα και εξωτερικό.

Metlen: Νέα σελίδα
με εισαγωγή στο LSE

στις 4 Αυγούστου

Η επιτυχής ανταπόκριση 
των μετόχων και η επικείμενη είσοδος

στο Χρηματιστήριο του Λονδίνου
σηματοδοτούν μια νέα εποχή - 

Στο 90,16% η αποδοχή 
της δημόσιας πρότασης

Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com



Επανεκλογή
Γιαννόπουλου

Ο πρόεδρος της Κολυμβητικής Ομοσπονδίας
Ελλάδας, Κυριάκος Γιαννόπουλος, επανεκλέχ-
θηκε μέλος του Bureau της παγκόσμιας ομο-
σπονδίας (World Aquatics) κατά το συνέδριο
που έγινε στη Σιγκαπούρη, στο περιθώριο του
22ου Παγκόσμιου Πρωταθλήματος υγρού στί-
βου. Παρέστη επίσης από ελληνικής πλευράς ο
Νίκος Ξυλούρης, ως εκπρόσωπος της ΚΟΕ, κα-
θώς και ο πρώην πρόεδρος της Ελληνικής
Ολυμπιακής Επιτροπής και μέλος της ΔΟΕ Σπύ-
ρος Καπράλος.

«Deal» για Βαγιαννίδη

Σπίτι στη Λισαβόνα ψάχνει ο Γιώργος Βαγιαν-
νίδης, αφού η μεταγραφή του στη Σπόρτινκ από
τον Παναθηναϊκό αναμένεται να ολοκληρωθεί
και τυπικά μετά τον αποψινό επαναληπτικό των
«πράσινων» με τη Ρέιντζερς. Η μεταγραφή θα
φτάσει υπό προϋποθέσεις στα 15 εκατ. ευρώ, με
το «τριφύλλι» ήδη να αναζητά τον αντικαταστάτη
του διεθνούς δεξιού μπακ. 

Στον δρόμο 
για το Μουντιάλ

Πακέτο εισιτηρίων για τα εντός έδρας παιχνί-
δια των προκριματικών αγώνων για το Παγκό-
σμιο Κύπελλο 2026 εξέδωσε η ΕΠΟ. Έτσι, δίνε-
ται η ευκαιρία σε όσους το αποκτήσουν να δουν
από κοντά τους αγώνες της Ελλάδας με Λευκο-
ρωσία, Δανία και Σκωτία στο «Γεώργιος Καραϊ-
σκάκης». 

Έρχεται… challenge 
και στο ποδόσφαιρο

Σύμφωνα με δημοσίευμα του «Partidazo de
Cope», η La Liga είναι έτοιμη να φέρει την επα-
νάσταση στο ποδόσφαιρο. Η ισπανική λίγκα
σχεδιάζει να εισαγάγει το «challenge» και στο
ποδόσφαιρο. Να μπορούν δηλαδή οι προπονη-
τές να ζητούν challenge σε μια φάση και να οδη-
γούν τον διαιτητή στο VAR για να την εξετάσει! 
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Πρόκριση για Σάκκαρη
Η Μαρία Σάκκαρη έδειξε χαρακτήρα και προ-

κρίθηκε στον επόμενο γύρο (φάση των 64) του

Canada Open, επικρατώντας της Καναδής Κάρ-

σον Μπράνσταϊν με 2-1 σετ (6-2, 3-6, 7-5), σε

έναν αγώνα που διήρκεσε 143 λεπτά. Επόμενη

αντίπαλος της Σάκκαρη θα είναι η Αμερικανίδα

Τζέσικα Πεγκούλα, Νο3 του ταμπλό, με την ανα-

μέτρηση να έχει προγραμματιστεί για σήμερα.

Τα «γαλανόλευκα» φιλικά

«Σάμπα» 
με Στρεφέτσα 

Η
ΕΟΚ ανακοίνωσε το αναλυτικό
πρόγραμμα της Εθνικής Ανδρών
στον δρόμο για το EuroBasket

2025 (27/7-14/9), με τις ώρες και τις ημέρες
όλων των φιλικών αναμετρήσεων της ομά-
δας. Η αρχή θα γίνει με το φιλικό Ελλάδα -
Βέλγιο, που θα φιλοξενηθεί στο ΟΑΚΑ (6/8).
Εκεί όπου όπου θα γίνει το τουρνουά
Aegean Ακρόπολις από τις 20 ως τις 22 Αυ-
γούστου, με τη συμμετοχή ακόμη της Λετο-
νίας και της Ιταλίας, αλλά και ο αγώνας με τη
Γαλλία (24/8). Η Θεσσαλονίκη και το γήπεδο
του ΠΑΟΚ θα φιλοξενήσουν με τη σειρά
τους τον αγώνα Ελλάδα - Μαυροβούνιο στις
14 Αυγούστου, ενώ η Εθνική ομάδα θα πά-
ρει μέρος και σε Διεθνές Τουρνουά στη Λεμεσό μαζί με τη
Σερβία, την Κύπρο και το Ισραήλ. Το Ευρωμπάσκετ 2025 θα
διεξαχθεί 27 Αυγούστου ως 14 Σεπτεμβρίου. Η Ελλάδα θα

αγωνιστεί στη Λεμεσό, όπου φιλοξενείται ο Γ΄ Όμιλος, στον
οποίο «συγκατοικεί» με την οικοδέσποινα Κύπρο, την Ιτα-
λία, την Ισπανία, τη Γεωργία και τη Βοσνία-Ερζεγοβίνη.

Το ποσό των 8 εκατ. ευρώ δαπάνησε ο Ολυμπιακός και απέκτησε 
τον Γκάμπριελ Στρεφέτσα. Ο 28χρονος Βραζιλιάνος έρχεται 
να δώσει ταχύτητα, τεχνική και ποιότητα στα «ερυθρόλευκα» εξτρέμ. 



Σ
τη 250χρονη ιστορία του, το μου-
σείο πραγματοποιεί ένα από τα
μεγαλύτερα εγχειρήματά του,

σηματοδοτώντας το πιο φιλόδοξο ταυτό-
χρονο λανσάρισμα πολλών ομοιωμάτων
ενός καλλιτέχνη. Βραβευμένη με 14
Grammy, παγκόσμιο σύμβολο της pop
και country μουσικής και εμβληματική
μορφή της γυναικείας ενδυνάμωσης, η
σούπερ σταρ Τέιλορ Σουίφτ τιμάται από
το Madame Tussauds με 13
νέα κέρινα ομοιώματα σε
τέσσερις ηπείρους. 

Οι φιγούρες εμπνευσμέ-
νες από τη sold out εμβλημα-
τική περιοδεία της «Eras
Tour» των 149 παραστάσεων
all over the world, παρουσιά-
ζονται σε διαφορετικές πό-
λεις - ανάμεσά τους Άμ-
στερνταμ, Βερολίνο, Βουδα-
πέστη, Λονδίνο, Χόλιγουντ,
Νέα Υόρκη, Νάσβιλ, Ορλάντο,
Λας Βέγκας, Σίδνεϊ και Σαγ-
κάη. Περισσότεροι από 40
καλλιτέχνες υπογράφουν τη
δημιουργία των κέρινων
ομοιωμάτων, ολοκληρώνον-
τας το έργο τους μέσα σε 14
μήνες.

Παγκοσμίου φήμης 
οίκοι μόδας ντύνουν 
τις φιγούρες

«Η Τέιλορ Σουίφτ είναι εί-
δωλο της γενιάς και μια πολι-
τιστική δύναμη», δήλωσε η
Λόρα Σερντ, παγκόσμια διευ-
θύντρια του brand Madame
Tussauds. «Η επιρροή της
εκτείνεται στη μουσική, τη
μόδα, τον κινηματογράφο και
ακόμη και την οικονομία. Η
απίστευτη επιτυχία της πε-
ριοδείας της, που έσπασε ρε-
κόρ, αποτελεί την ιδανική
στιγμή για το μουσείο να την
απαθανατίσει με 13 φιγούρες
-τον τυχερό της αριθμό- σε
τέσσερις ηπείρους, ώστε να
φτάσουμε σε όσο το δυνατόν
περισσότερους θαυμαστές.
Είμαστε βέβαιοι πως θα τις
αγαπήσουν όσο κι εμείς»,
υπογράμμισε.

Στιλιστικά οι φιγούρες είναι ντυμένες
με εντυπωσιακά υψηλής ραπτικής σύνο-
λα από κορυφαίους οίκους μόδας, όπως

Roberto Cavalli, Vivienne Westwood,
Versace, Christian Louboutin, Alberta
Ferretti και Etro, με στόχο να αποτυπω-
θούν πιστά οι πιο εμβληματικές σκηνι-
κές εμφανίσεις της.

Σύμφωνα με πληροφορίες από την
επίσημη σελίδα του μουσείου, το ομοί-
ωμα της Τέιλορ Σουίφτ στο Λας Βέγκας
φιγουράρει με δημιουργία του Roberto
Cavalli που φορούσε καθ’ όλη τη διάρ-

κεια της περιοδείας «Taylor
Swift | The Eras Tour». Το μίνι
φόρεμα με τα χρυσά κρόσσια
αναδημιουργήθηκε ειδικά
από τον σχεδιαστή και συνο-
δεύεται από μπότες Christian
Louboutin μέχρι το γόνατο,
δωρεά του οίκου μόδας, κα-
θώς και από ένα ασορτί εξα-
τομικευμένο μικρόφωνο
Rebel με χρυσό-μαύρο γκλί-
τερ. Η κέρινη εμφάνισή της
στη Νέα Υόρκη περιλαμβάνει
πολύχρωμο τζάκετ με γκλί-
τερ, μπλε ολόσωμη φόρμα
Zuhair Murad και ίδιου χρώ-
ματος μπότες υπό την επιμέ-
λεια των ταλαντούχων καλλι-
τεχνών του στούντιο Madame
Tussauds. Η εμφάνιση ολο-
κληρώνεται με ένα προσαρ-
μοσμένο μπλε σκούρο μικρό-
φωνο Rebel με γκλίτερ.

Στην έκθεση του Ορλάντο, η
φιγούρα της Τέιλορ Σουίφτ,
ντυμένη με εμβληματική
μαύρη ολόσωμη φόρμα
Roberto Cavalli με παγέτες
και κόκκινο κεντημένο φίδι,
συνοδεύεται από ασορτί μπό-
τες του ίδιου οίκου και μικρό-
φωνο σε αντίστοιχο στιλ. Εμ-
πνευσμένο από την εμφάνισή
της στη συναυλία που έδωσε
στο Νάσβιλ, το ομοίωμα της
διάσημης ποπ σταρ στην έκ-
θεση της πόλης εντυπωσιάζει
με αντίγραφο του εντυπωσια-
κού μουσταρδί μάξι φορέμα-
τος του οίκου Etro, ενώ στο
Χόλιγουντ ποζάρει με τη φαν-
τασμαγορική λιλά τουαλέτα
Nicole+Felicia, διακοσμημέ-
νη με περίτεχνες λεπτομέρει-

ες και εντυπωσιακή φούστα από τούλι σε
διαβαθμίσεις ombré, η οποία αναδημι-
ουργήθηκε ειδικά από τη σχεδιάστρια
για το νέο ομοίωμα.
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Απόψε η πλατεία Αγίου Σίλα μεταμορφώνεται σε αληθινό
νησί του Αιγαίου! Η καρδιά του καλοκαιριού χτυπά δυνατά
σε μια βραδιά γεμάτη αυθεντικούς θαλασσινούς ήχους,
μελωδίες που ξυπνούν μνήμες και ρυθμούς που καλούν
σε χορό, τραγούδι και ανεμελιά. Με ελεύθερη είσοδο για
όλους, μικροί και μεγάλοι καλούνται να ζήσουν μια εμπει-
ρία γιορτής, όπως μόνο η νησιώτικη παράδοση ξέρει να
προσφέρει. Το βιολί, η τσαμπούνα και το λαούτο γίνονται η

ψυχή της πλατείας, στήνοντας ένα γνήσιο γλέντι κάτω από
τα αστέρια. Η γιορτή ζωντανεύει με τη συμμετοχή εξαιρε-
τικών καλλιτεχνών: Νίκος Φάκαρος - βιολί, τσαμπούνα,
Μαρία Καραγκιόζη - τραγούδι, Δημήτρης Μωραΐτης - κι-
θάρα, μπάσο, τραγούδι και Δημήτρης Ρέντας - λαούτο,
μπουζούκι, τραγούδι. Μια μουσική πανδαισία που ενώνει
την Ικαρία, τις Κυκλάδες και κάθε γωνιά του Αιγαίου με
την Πεντέλη - για μια αξέχαστη καλοκαιρινή γιορτή!

Γράφει 
η Δήμητρα 

Δάρδα

Αιγαιοπελαγίτικο γλέντι στη Νέα Πεντέλη

Οι φιγούρες, εμπνευσμένες από τη sold out εμβληματική
περιοδεία της «Eras Tour» των 149 παραστάσεων all over the
world, παρουσιάζονται σε διαφορετικές πόλεις - Aνάμεσά τους

Άμστερνταμ, Βερολίνο, Νέα Υόρκη, Σίδνεϊ και Σαγκάη

Madame Tussauds: 
Σπάει ρεκόρ 

με 13 Τέιλορ Σουίφτ
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Γράφει η Δήμητρα Δάρδα
Φωτό: Instagram

Σ
τα ελληνικά νησιά δεν καίει μόνο ο
ήλιος - καίει και το Instagram! Με
υπερπλήρεις βαλί-

τσες γεμάτες καφτάνια, αέ-
ρινα σύνολα, εντυπωσιακά
βραδινά και αποκαλυπτικά
μαγιό για glamorous εμ-
φανίσεις, οι celebrities
απολαμβάνουν χλιδά-
τες διακοπές με το κι-
νητό στο χέρι, ποζά-
ροντας σε κάθε γωνιά
του Αιγαίου. Οι εικό-
νες είναι ανέμελες,
χρυσαφένιες και γεμάτες φίλτρα
στο απόλυτο lifestyle «story»
χωρίς όρια.

Η πανέμορφη Πάρος έχει
και φέτος την τιμητική της,
προσελκύοντας τις πιο λαμπε-
ρές κυρίες του θεάματος. Ανά-

μεσα στις καλλίγραμμες A-listers, η Στα-
ματίνα Τσιμτσιλή με τα παιδιά της και η
Σίσσυ Χρηστίδου με τους γιους της να
επιδίδονται σε θαλάσσια σπορ. Εκεί η
Μάρα Ζαχαρέα αλλά και η 22χρονη Ανθή

Φακιδάρη -το διεθνούς φή-
μης μοντέλο και πρώτη Ελ-
ληνίδα που συμμετείχε στο
fashion show της Victoria’s
Secret- εντυπωσιάζοντας
με το μικροσκοπικό μπικίνι
και τη σαγηνευτική της πα-
ρουσία.

Μια ανάσα πιο δίπλα, στην
Αντίπαρο, ο Χολιγουντιανός
αστέρας Μάθιου ΜακΚόνα-
χι, που έβγαλε σέλφι με τον

ηθοποιό Σταύρο Σβήγκο. Με τη χαρακτη-
ριστική χαλαρότητα περνά καθημερινά
ώρες ατελείωτες σε σκαφάτες θαλάσσιες
βόλτες και γνωριμίες με τους ντόπιους,
όπως τον ηθοποιό Σταύρο Σβήγκο που
διατηρεί επιχείρηση εστίασης στο νησί.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Το...καυτό καλοκαίρι των celebrities 
με φόντο το απέραντο γαλάζιο

Ελένη 
Μενεγάκη

Μαριέττα
Χρουσαλά

Φωτεινή
Βελετσιώτου

Νίκος Ψαρράς, Έλενα Καρακούλη Φώτης Σεργουλόπουλος

Ελένη
Φουρέιρα

Σταύρος Σβήγκος, Μάθιου ΜακΚόναχι

Σίσσυ
Χρηστίδου

Γράφει η Δήμητρα Δάρδα
Φωτό: Instagram



H Ιωάννα Τούνη συνδυάζει διακοπές και εργασία!
Το «κορμί» βρίσκεται στη Μύκονο για τις ανάγκες
φωτογράφισης του brand της και ένα «κλικ» με
μαύρο μπικίνι πάνω σε σκάφος
κατέκτησε περισσότερα από
50.000 likes. 

Στο «νησί των ανέμων» απολαμ-
βάνουν ηλιόλουστες μέρες και
κοσμοπολίτικες νύχτες και ο Έρος
Ραμαζότι, συνοδευόμενος από την
πρώην σύζυγό του και την κόρη
τους Αουρόρα, αλλά και η Μαριέτ-
τα Χρουσαλά με την οικογένειά
της.

Σε κοντινή παραλία και η κυρία
«Cash or Trash» Δέσποινα Μοιρα-
ράκη με καναρινί μπικίνι, ενώ η γνωστή influencer
και πρώην παίκτρια του «Survivor» Έλενα
Mαριπόζα ψηφίζει Μύκονο, ποζάροντας στο Insta-
gram μαυρισμένη, εκρηκτική και too hot.

Με ανέμελα ενσταντανέ σε χρυσή άμμο κορωναί-
ικης παραλίας στη Μεσσηνία και κομψά μπικίνι, η
Αλεξάνδρα Παλαιολόγου αναστατώνει καθημερινά
το Διαδίκτυο με τις εντυπωσιακές αναλογίες της.

Στα Λουτρά της Τήνου «φορτίζει» μπαταρίες ο Νί-
κος Ψαρράς με τη σύζυγό του Έλενα Καρακούλη,
στην κοσμική Καλαμάτα η Γιούλικα Σκαφιδά με τον

μπόμπιρά της, κάπου στην Πελο-
πόννησο και η Φωτεινή Βελεσιώ-
του με καπελάκι και γαλάζιο τι-
ραντάκι για τον ήλιο, ο Γιώργος
Λιάγκας στα Κουφονήσια, όπως
και η εκρηκτική Ελένη Φουρέιρα
με το viral λευκό σορτσάκι. Μόλις
ένα ναυτικό μίλι από την Κίμωλο,
στο νησί Πολύαιγος, ο Φώτης Σερ-
γουλόπουλος αναλαμβάνει ρόλο
καπετάνιου και εξερευνά τις εντυ-
πωσιακές παραλίες του νησιού.

Ανεπιτήδευτη, χωρίς ίχνος μα-
κιγιάζ και μόνο με τη φυσική της λάμψη, η Ελένη
Μενεγάκη παραμένει η αδιαμφισβήτητη «βασίλισσα
των διακοπών». Το αποδεικνύουν και οι φωτογρα-
φίες που ανεβάζει από την Άνδρο, όπου απολαμβά-
νει ήσυχες οικογενειακές στιγμές με τα παιδιά της.
Με φόντο το αιγαιοπελαγίτικο μπλε η Ελένη ποζάρει
χαμογελαστή, αφήνοντας πίσω τα φώτα της δημο-
σιότητας και επιλέγοντας τη θαλπωρή της φύσης.
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Δέσποινα
Μοιραράκη

Γιουλίκα 
Σκαφιδά

Αλεξάνδρα
Παλαιολόγου

Μάρα 
Ζαχαρέα

Ο Έρος 
Ραμαζότι με 

την παρέα του

Ανθή ΦακιδάρηΣταματίνα
Τσιμτσιλή

Έλενα
Μαριπόζα
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Σ
ε ένα ατμοσφαιρικό σκηνικό, η Lamda ταξίδεψε
το κοινό πίσω στον χρόνο μέσα από τις «Μαγευτι-
κές μελωδίες από τη μεγάλη οθόνη». Ο Γιάννης

Χριστοδουλόπουλος στο πιάνο, η Ζωή Παπαδοπούλου
και ο Γιώργος Ντάβλας με τις αισθαντικές φωνές τους
παρουσίασαν μια μοναδική μουσική εμπειρία στη Μαρί-
να Φλοίσβου.

Νύχτα
κινηματογραφικής

μαγείας στη
Μαρίνα Φλοίσβου

Διονύσης
Δημητρόπουλος,
Βίκυ 
Μαρκάτου,
Μιχάλης
Μανιάτης,
Ιωάννης 
Νικολής

Γιώργος Ντάβλας, Ζωή Παπαδοπούλου,
Γιάννης Χριστοδουλόπουλος

Τζόση Βιτζηλαίου, 
Θοδωρής Χριστοδουλόπουλος Έλενα Κελεσίδη

Γιάννης Φωστηρόπουλος, 
Διονύσης Χατζηδάκης, Σταύρος Κατσικάδης

Δέσποινα Μοιραράκη Ζωή Ψαρρά, Μιχάλης Μανιάτης
Ειρήνη Νταϊφά, Νίκος Χαρλαύτης, Έλενα

Χατζηαλεξάνδρου, Καλλιόπη Τζοάνου

Διονύσης Δημητρόπουλος, Μαρία Μανουσάκη Στέλλα Μέλιγκαν, Βάσω ΤσίντζουΤζένη Οικονόμου, Γιάννης και Ναταλία Ρίζου Σίσσυ Ηλιοπούλου, Σταύρος Κατσικάδης



Τ
ο να ξεκινά η τριχόπτωση σε νεαρή
ηλικία σίγουρα δεν είναι κάτι εύκολο.
Στη φάση που ένας έφηβος ή ένας νέ-

ος αναζητά την ταυτότητά του, προκειμένου
να συστηθεί στον κόσμο των ενηλίκων, το να
βλέπει ότι χάνει τα μαλλιά του μπορεί να κα-
ταβαραθρώσει την ψυχολογία του και να κα-
θορίσει αρνητικά την εξέλιξή του.

Η νεανική τριχόπτωση διαφέρει από εκείνη
των ενηλίκων και, σύμφωνα με την επιστη-
μονική ομάδα της Κλινικής Μαλλιών
Bergmann Kord, είναι πολύ σημαντική η
άμεση παρέμβαση, προκειμένου να «φρενά-
ρει» το πρόβλημα. Όταν η τριχόπτωση εμφα-
νίζεται πρώιμα, είναι πιθανό η εξέλιξή της να
είναι ταχύτατη, με αποτέλεσμα η αλλαγή στην
εικόνα του νέου ανθρώπου να προκύψει πο-
λύ γρήγορα.

Είναι σημαντικό, πριν από την απόφαση για
οποιαδήποτε αποκατάσταση της τριχόπτω-
σης, να εφαρμοστούν συντηρητικές θεραπεί-
ες, οι οποίες να καθυστερήσουν την εξέλιξή
της. Εφόσον πρόκειται για φαινόμενο που ξε-
κινάει πολύ νωρίς, ενδέχεται με την πάροδο
σύντομου χρονικού διαστήματος να εξελιχθεί
σε εκτεταμένη αραίωση, με αποτέλεσμα οι πι-
θανότητες αποκατάστασης μέσω μεταμό-
σχευσης μαλλιών να περιοριστούν.

Αντιμετώπιση της νεανικής τριχόπτωσης
στην Bergmann Kord

Η αντιμετώπιση και η διαχείριση του ευαί-
σθητου ζητήματος της νεανικής τριχόπτω-
σης απαιτεί σεβασμό, ειλικρίνεια και επαγ-
γελματισμό. 

Ως εκ τούτου, είναι σημαντικό ο ενδιαφερό-
μενος να ενημερωθεί εκτενώς και αξιόπιστα
για κάθε παράμετρο του προβλήματος και για

τις επιλογές και τις προοπτικές στην επίλυσή
του. Σε αυτό το πλαίσιο η έμπειρη ομάδα της
Bergmann Kord θα του παρουσιάσει σειρά
προτάσεων για ασφαλείς, εφικτές και κατάλ-
ληλες λύσεις, ώστε να μπορέσει να αποφασί-
σει σωστά το επόμενο βήμα και να μη χρει-
αστεί να αντιμετωπίσει στο μέλλον ένα δυσά-
ρεστο αποτέλεσμα.

«Το ουσιαστικό και μοναδικό κίνητρο για
μας είναι η σωστή ενημέρωση για τις επιλο-
γές του ενδιαφερόμενου, οι οποίες θα ανα-
τρέψουν δραστικά τις πρώιμες επιπτώσεις
της νεανικής τριχόπτωσης και θα διασφαλί-
σουν όσο γίνεται καλύτερα τη μελλοντική
υγεία των μαλλιών του», αναφέρουν χαρα-
κτηριστικά οι ιατροί της Νο1 Κλινικής Μαλ-
λιών στην Ελλάδα.

Οι θεραπευτικές αγωγές κατά της τριχό-
πτωσης έχουν κυρίως προληπτικό χαρακτή-
ρα. Δυναμώνουν το τριχωτό της κεφαλής,
ώστε να καθυστερήσει η αραίωση. Στο τέλος
κάθε τριμήνου διενεργείται επαναληπτικός
τριχολογικός έλεγχος. Κατά τη διάρκειά του
καταγράφονται τα νέα ποσοστά των τριχών
που ανήκουν σε κάθε μία από τις φάσεις ζωής
της τρίχας.

Νεανική τριχόπτωση: Τι την προκαλεί
Υπάρχουν συγκεκριμένοι παράγοντες που

ενοχοποιούνται για την τριχόπτωση στις νεα-
ρές ηλικίες:

• Οι σύγχρονες διατροφικές συνήθειες, κυ-
ρίως τα τρόφιμα χαμηλής ποιότητας, που
οδηγούν σε σοβαρές ελλείψεις πρωτεϊνών,
βιταμινών, μετάλλων και ιχνοστοιχείων.

• Περιβαλλοντικοί παράγοντες όπως η σκό-
νη και η ρύπανση, οι ηλιακές ακτίνες UV, το
θαλασσινό και το χλωριωμένο νερό, το νερό
της βροχής κ.ά.

• Κάποιες κομμωτικές διεργασίες, όπως
το συχνό χτένισμα και βούρτσισμα, η αλογο-
ουρά, οι βαφές, τα extensions, οι ανταύγειες
κ.ά.

• Ψυχολογικοί παράγοντες όπως το στρες, η
έντονη συναισθητική φόρτιση, οι ψυχαναγκα-
στικές διαταραχές (τριχοτιλλομανία) κ.ά.

• Ορισμένες φαρμακευτικές αγωγές.
• Κάποιες παθήσεις όπως αναιμία, υποθυ-

ρεοειδισμός κ.ά.

Μεταμόσχευση μαλλιών: Πότε συστήνεται
Η μεταμόσχευση μαλλιών σε νεαρή ηλικία

πραγματοποιείται επιλεκτικά και μόνο εφό-
σον πληρούνται συγκεκριμένες προϋποθέ-
σεις. Για τη λεπτομερή διερεύνηση της κατά-
στασης της τριχοφυΐας, στην Bergmann Kord
εφαρμόζονται από τις εξειδικευμένες ομά-
δες συγκεκριμένα πρωτόκολλα διαδικασιών.

Η διαδικασία περιλαμβάνει κλινική επισκό-
πηση, μικροσκοπική ανάλυση του τριχωτού
και των μαλλιών (MicroscopicHair & Scalp
Analysis) και τριχοριζόγραμμα. Με αυτά κα-
ταγράφεται η ακριβής εικόνα του σταδίου τρι-
χόπτωσης και πραγματοποιείται αξιόπιστη
εκτίμηση της μελλοντικής της εξέλιξης.
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Η νεανική τριχόπτωση διαφέρει 
από εκείνη των ενηλίκων και,

σύμφωνα με την επιστημονική ομάδα
της Κλινικής Μαλλιών Bergmann

Kord, είναι πολύ σημαντική 
η άμεση παρέμβαση προκειμένου 

να «φρενάρει» το πρόβλημα

Νεανική τριχόπτωση: Τα «ναι» 
και τα «όχι» στην αντιμετώπισή της

Νεανική τριχόπτωση

Έφηβος παρατηρεί
σημάδια αραίωσης

Θεραπεία κατά 
της τριχόπτωσης

Διάγνωση 
νεανικής
τριχόπτωσης



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Συνεχίζονται οι αντιπαραθέσεις σας

με τους άλλους, βρίσκεστε σε μια πο-

λύ έντονη χρονική στιγμή που επιθυ-

μείτε να κάνετε μια νέα αρχή ή να

ασχοληθείτε με καινούργιες δραστη-

ριότητες.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Για εσάς τους Ταύρους η κατάσταση

που επικρατεί αυτό το διάστημα δεν εί-

ναι δύσκολη, αλλά δεν είναι από τις πιο

εύκολες. Ίσως κάτι σας βασανίζει και

νιώθετε ότι θα εκραγείτε με τις λάθος

συμπεριφορές των άλλων.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Είστε σε μια καλή σχετικά μέρα και τα

πράγματα θα κυλούν με ηρεμία. Θα νιώ-

σετε τους άλλους να βρίσκονται κοντά

σας και να σας στηρίζουν σε δύσκολες

καταστάσεις.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Η Σελήνη στον τέταρτο τομέα σας μάλ-

λον θα σας απομονώσει, θα έρθετε πιο

κοντά με την οικογένειά σας, ενώ δεν

αποκλείεται να δεχθείτε επισκέψεις

από αγαπημένα σας πρόσωπα. 

Λέων
(23/7-22/8)
Η τάση σας για ταξιδάκια και μετακι-

νήσεις θα σας προσφέρει σίγουρα μια

πολύ ευχάριστη μέρα, ενώ δεν απο-

κλείεται να αφήσετε για λίγο τις κα-

θημερινές σας υποθέσεις. 

Παρθένος
(23/8-22/9)
Για εσάς τους Παρθένους ευχάριστες

οικονομικές δραστηριότητες θα υπάρ-

ξουν, ενώ δεν αποκλείεται να ανανεώ-

σετε κάποιο συμβόλαιο ή κάποια γρα-

πτή συμφωνία.  

Ζυγός
(23/9-23/10)
Είστε στο επίκεντρο των καταστάσεων,

ενώ δεν αποκλείεται να προχωρήσετε

σε μια ευχάριστη και ανανεωτική από-

φαση που θα σας φέρει πιο κοντά με

αγαπημένο σας πρόσωπο.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Για εσάς τους Σκορπιούς η ψυχολογία

σας ίσως είναι λίγο καλύτερη, αλλά

νιώθετε μια βαθιά επιθυμία να γυρί-

σετε σε παλιές καταστάσεις και να

κλείσετε κύκλους ζωής που εκκρε-

μούν. 

Τοξότης
(22/11-21/12)
Είναι πολύ σημαντικό να ξεχωρίσετε

τους σωστούς σας φίλους από εκεί-

νους που απλώς βρίσκονται στη ζωή

σας και το θλιβερό είναι ότι ζημιώνουν

τα όνειρά σας.  

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Για εσάς τους Αιγόκερους είναι μια

πολύ καλή μέρα για την προσωπική

σας ζωή. Υπάρχουν οι καλύτερες συν-

θήκες για να αναδείξετε την προσωπι-

κότητά σας.   

Υδροχόος
(20/1-18/2)

Για εσάς τους Υδροχόους, τα ταξίδια και

οι μακρινοί προορισμοί σάς ανανεώ-

νουν, ενώ δεν αποκλείεται να δεχτείτε

ένα πρόσωπο από μακρινό τόπο.  

Ιχθύες
(19/2-20/3)

Για εσάς τους Ιχθύς, κάτι σας προβλη-

ματίζει με τα οικονομικά σας, αλλά σί-

γουρα θα έχετε εναλλακτικές λύσεις

που θα σας ανανεώσουν.
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ΗΣελήνη προχωρά στο δεύτερο και τρίτο
δεκαήμερο του Ζυγού και είναι πολύ
πιθανό να υπάρχει μια ανανεωτική τάση

που αφορά τις σχέσεις μας.


